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وزیر راه و شهرسازی خبرداد: 

صدورمجوزفرودگاه قم 

1

6

صدیق پور و رفقا رفتند ؛ دبیر بالاخره کوتاه آمد ؛

 "آقا عبدی" سرپرست جدید کشتی قم
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رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر قم خبر داد:

بازنگری طرح ساماندهی ورودی شهر قم
از محور جاده قدیم کاشان

با حضور وزیر راه و شهرسازی و استاندار قم صورت گرفت؛

بهره برداری از ۲ هزار و ۳۸۹ واحد مسکونی طرح نهضت ملی مسکن

عملیات اجرایی پروژه فرودگاه هرچه سریع تر آغاز شود
مدیران قم تکلیف مونوریل را مشخص و تصمیم قاطع بگیرند

اسلامی  شورای  معماری  و  شهرسازی  کمیسیون  رئیس 
ورودی  ساماندهی  طرح  اینکه  به  توجه  با  گفت:  قم  شهر 
شهر مقدس قم از سمت کاشان امکان تحقق اجرایی ندارد و 
نیازمند بازنگری است باید عطف به این مهم شرایط امروزین 

شهر قم و منطقه جمکران مد نظر قرار گیرد. مهندس روح 
اله امرالهی با اشاره به توجه به عدالت اجتماعی در توزیع 
پروژه های شهری، اظهار داشت: در تمام مراحل انجام پروژه 

های شهری در حوزه های مختلف توجه به محلات ...

وزیر راه و شهرسازی گفت: مجوز ساخت و تکمیل فرودگاه 
قم از سوی ما و سازمان هواپیمایی صادر شده و مجموعه 
دولت سیزدهم با ساخت فرودگاه قم موافق است. مهرداد 
بذرپاش در چهارمین جلسه شورای اداری و شورای مسکن 
استان قم اظهار کرد: در هفته دولت تا آن جایی که فرصت 

شد به استان ها سفر کرده و از پروژه های نیمه تمام و درحال 
که  مشکلاتی  همه  با   : داد:  ادامه  وی  کردیم.  بازدید  اجرا 
امروز در حوزه های مختلف داریم وقتی اقدامات انجام شده 
دولت  در  کشور  که  می شویم  متوجه  می کنیم  بررسی  را 

سیزدهم رو به جلو حرکت کرده است؛ اما متاسفانه در ...
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مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان قم گفت: طی یک سال گذشته )از مردادسال 
گذشته تا امسال( در راستای تدارک کالاهای اساسی و تامین امنیت غذایی مردم قم، 
۱۶۷ هزار و ۲۵۲ تُن گندم وارد استان و در سیلوی شهید نخعی ذخیره سازی شد.  
این مدت، ۱۷۷ هزار و ۷۷۴  بیان داشت: در طی  سعید محمدی روز در گفت وگویی 
تُن گندم برای تامین آرد مورد نیاز نانوایی های فعال در قم تحویل کارخانه های آردسازی 
استان شده است. وی توضیح داد: میزان افزون بر ۱۶۷ هزار و ۲۵۲ تُن گندم وارد شده ...

مدیرکل غله استان قم  خبرداد:

ذخیره سازی167 هزار تنُ گندم در سیلوی شهید نخعی
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مدیرکل امور اقتصادی و دارایی استان قم با بیان این که اطلس سرمایه گذاری این استان 
۹۰ درصد پیشرفت دارد و بزودی راه اندازی خواهدشد گفت: فرصت های سرمایه گذاری 
قم بر روی این اطلس بارگذاری می شود و سرمایه گذاران داخلی و خارجی می توانند به 
آن مراجعه کرده و فرصت های سرمایه گذاری را شناسایی کنند، همچنین فرصت های 
سرمایه گذاری بر روی این اطلس به زبان های عربی و انگلیسی نیز بارگذاری خواهد شد.  
مهدی فراهانی روز دوشنبه در نشست خبری مدیران تابعه وزارت اقتصاد در استان قم، ...

مدیرکل امور اقتصادی و دارایی استان قم خبرداد:

اطلس سرمایه گذاری استان قم بزودی راه اندازی می شود

4

مدیرکل رفع تخلفات شهری شهرداری قم خبرداد:

آغازبرخورد با نماهای خارج از ضوابط شهرسازی 
همکاری دستگاه های قضایی و انتظامی در برخورد با مالکان متخلف

 برکات مادی و معنوی 
زیارت امام حسین)ع(

زیارتِ همراه با معرفت امامِ آزادگان حضرت حسین 
در  و  بوده  برخوردار  بسزایی  اهمیت  از  )ع(  علی  بن 

روایات نیز بسیار به این مهم سفارش شده و از برکات مادی و معنوی فراوانی برخوردار 
است و در ادامه این نوشتار به گزینش برخی از روایات در این خصوص پرداخته 
می گردد. علاقمندان می توانند برای مطالعه بیشتر، به کتب روایی همچون المَزار 
یارات شیخ ابن قُولَویه قُمی  شیخ مفید، مَن لایَحضُره الفَقیه شیخ صدوق، کامل الزِّ
و … مراجعه نمایند. )تأملی بر سیره عملی امام حسین بن علی »ع«، ص ۶۴- ۶۱(.

نقل گردیده یک بار امام حسین )ع( به جدش پیامبر اکرم )ص( چنین فرمود: ای 
پدر، پاداش کسی که به زیارت شما رود، چه خواهد بود؟ رسول خدا )ص( فرمود: 
»ای فرزندم، هر کس مرا چه زنده و چه پس از وفات زیارت نماید ]در زمان حضورم، به 
ملاقاتم آید یا پس از وفاتم، به زیارت مزارم مشرف گردد[، یا آنکه پدرت »ع« را زیارت 
نماید، یا آنکه به زیارت برادرت »ع« بشتابد، یا آنکه خودت را زیارت کند، حقی است 
بر عهده ی من که روز رستاخیز با او دیدار کرده و از گناهانش رهایی بخشم ]و شفیع 
او نزد خدا شوم؛ البته زیارت شرایطی دارد و مهمترین آن، معرفت به امام »ع« است 
که این شناخت، راه را برای اطاعت و فرمانبرداری از امام که همان پذیرش احکام دین 

خداست، هموار می نماید[«. )من لایحضره الفقیه، ج ۲ ص ۳۴۵(.
ابن قولویه قمی در کتاب »کامل الزیارات« از امام ششم حضرت جعفر بن محمد 

صادق )ع( چنین روایت نموده است:
»حقی است بر تهیدست که در سال یک مرتبه به زیارت قبر امام حسین »ع« رود و 

توانگر نیز سالی دو مرتبه به زیارت رود«. )کامل الزیارات، ص ۵۳۶(.
همچنین از امام جعفر صادق درباره اهمیت زیارت مضجع سالار شهیدان )ع( 

چنین نقل گردیده است:
»زیارت حسین بن علی »ع« بر همه کسانی که به امامت حسین »ع« از سوی 
خداوند متعال باور داشته و بدان اقرار می نمایند، لازم و ضروری است«. )کشف الغمة 

فی معرفة الأئمة، ج ۲ ص ۴۹۷(.
از پیامبر اسلام )ص( نیز چنین روایت شده است:

»هر کس حسین »ع« را پس از مرگش زیارت نماید، برای او بهشت خواهد بود«. 
)همان، ص ۴۹۸(.

از هفتمین پیشوای دین حضرت موسی بن جعفر )ع( نیز روایت است که چنین 
فرمود: »هر کس در سال سه مرتبه به زیارت حسین »ع« رود، از فقر و تنگدستی ایمن 

می گردد«. )همان، ص ۵۴۹(.
شیخ مفید )از بزرگان جهان تشیع در سده چهارم هجری( در کتاب المزار، این 

روایت را از امام باقر العلوم )ع( نقل کرده است:
»شیعیان ما را به زیارت قبر حسین بن علی »ع« فرمان دهید؛ چرا که رفتن به قبر 
او »ع« از جانب خداوند عزوجل بر هر مؤمنی که به امامت حسین »ع« اقرار و اعتراف 

دارد، واجب گردیده است. ]و بسیار لازم و ضروری است[«. )المزار، ص ۲۶(.
اسحاق بن عمار، این روایت را از حضرت جعفر بن محمد الصادق )ع( روایت کرده 
است: »میان قبر ]مطهر[ امام حسین »ع« تا آسمان هفتم، محل رفت و آمد فرشتگان 

است«. )من لایحضره الفقیه، ج ۲ ص ۳۴۶(.
طبق روایت، زیارت همراه با شناخت و معرفتِ سالار شهیدان امام حسین )ع( باعث 
آمرزش گناهان، ورود به بهشت، آزادی و رهایی از عذاب الهی، بالا رفتن درجات و 
اجابت دعاها می گردد. همین طور روایت است زائران امام حسین بن علی )ع(، زودتر 
از دیگر مردم به بهشت رفته و دیگران، مشغول حسابرسی بوده و در موقف قیامت 
حضور دارند. می توان گفت زیارت بارگاه نورانی امام سبط شهید )ع( از برکات بسیاری 
برخوردار بوده و این کردار نیک و خدا پسندانه، زمینه آمرزش گناهان و دست شستن 
از آلودگی را در انسان فراهم کرده و بستری مناسب را جهت سلوک الی الله در زائر 
فراهم می نماید. از این رو از برترین کارها نزد خداوند به شمار رفته و مورد توجه ویژه 
ائمه طاهرین )ع( بوده و در تاریخ تشیع نیز مورد عنایت بزرگان و دانشمندان بوده و 
چه بسیار بودند بزرگانی که برای آنکه به برکات معنوی این زیارت سترگ دست یایند، 
درس و فعالیت های خویش را تعطیل کرده و رهسپار کربلا می شدند تا از فیوضات 

الهی که شامل زائران امام حسین )ع( می گردد، بهرمند شوند.
مترجم و تاریخ پژوه

رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر قم خبر داد:

بازنگری طرح ساماندهی ورودی شهر قم 
از محور جاده قدیم کاشان

رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری 
شورای اسلامی شهر قم گفت: با توجه به 
اینکه طرح ساماندهی ورودی شهر مقدس 
قم از سمت کاشان امکان تحقق اجرایی 
ندارد و نیازمند بازنگری است باید عطف به 
این مهم شرایط امروزین شهر قم و منطقه 
جمکران مد نظر قرار گیرد. مهندس روح 
عدالت  به  توجه  به  اشاره  با  امرالهی  اله 
شهری،  های  پروژه  توزیع  در  اجتماعی 
اظهار داشت: در تمام مراحل انجام پروژه 
توجه  در حوزه های مختلف  های شهری 
به محلات کم برخوردار و ایجاد عدالت اجتماعی در دریافت خدمات از اولویت های مهم 
مدیریت شهری بوده و خواهد بود.  وی افزود: در آخرین جلسه کمیسیون شهرسازی و 
معماری نیز مصوب گردید تا تملک خیابان های شهید حاج رضایی و شیخ حسن مثله در 
اولویت تملک قرار گیرد تا با بازگشایی این مسیر تغییر قابل توجهی در چهره منطقه و محدوده 
مسجد مقدس جمکران داشته باشیم. امرالهی در خصوص سایر مصوبات این جلسه نیز 
گفت: آغاز طرح باغ موزه آب در منطقه جمکران و بازنگری و سامانهی طرح ورودی شهر قم 
از جاده قدیم کاشان در دستور منطقه قرار گرفته است و امید داریم در این حوزه نیز شاهد 

تغییرات قابل توجه و در شان مردم شریف قم و مسجد مقدس جمکران باشیم.
 

سرپرست سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم خبرداد:

اجرای طرح افزایش نظارت بر عملکرد 
پیمانکاران پارکینگ ها 

سرپرست سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم گفت: افزایش نظارت بر عملکرد 
پیمانکاران پارکینگ های عمومی تحت نظارت سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری در 
اولویت کاری قرار گرفت. علیرضا خلیلی با بیان اجرای طرح افزایش نظارت بر عملکرد 
پیمانکاران در مدیریت پارکینگ های عمومی سطح شهر، از آمادگی میزبانی جهت زائرین 
اربعین حسینی در شهر قم خبر داد. وی با بیان اینکه در ایام پیش رو، شهر مقدس قم 
میزبان زائرین داخلی و خارجی، جهت حضور در مراسم جهانی اربعین هستند افزود: 
زائران در زمان رفت و چه در زمان برگشت در شهر قم توقف و از فیوضات معنوی حرم مطهر 
حضرت فاطمه معصومه )س( و بقاع متبرکه بهره می برند که سازمان ترافیک شهرداری 
به عنوان متولی مدیریت پارکینگ های عمومی شهر میزبان این زائران است. سرپرست 
سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم ادامه داد: ازاین رو و با هدف ارتقای سطح ارائه 
خدمات، طرح افزایش نظارت بر پیمانکاران در دستور کار سازمان قرار گرفته و در این طرح 
با استفاده از حداکثر توان پیمانکاران در کنار نظارت سازمانی و ناظرین مقیم در پارکینگ ها، 
تلاش داریم با بیشترین رضایتمندی و آسودگی خاطر میزبان زائرین گرامی باشیم. وی 
با تاکید بر اینکه نرخ نامه های مصوب استفاده از هر پارکینگ در ورودی ها و خروجی ها 
نصب شده و در صورت مطالبه قبض رسید پارکینگ، متصدی ها در خروجی موظف به ارائه 
قبض هستند، گفت: از شهروندان خواست می شود در صورت مشاهده مشکلات پارکینگ 

یا موارد دیگر، موضوع را به سامانه ارتباطات مردمی ۱۳۷ شهرداری قم گزارش دهند.
 

مدیرکل ثبت احوال استان قم خبرداد:

صدور۹7 درصد کارت های هوشمند ملی 
جامعه هدف 

مدیرکل ثبت احوال استان قم گفت: ۹۷ درصد کارت های هوشمند ملی جامعه هدف 
در این استان صادر و ۹۵ درصد کارت ها نیز تحویل شده است. 

منوچهر تیموری در گفت وگویی افزود: کارت هوشمند ملی به عنوان زیرساخت دولت 
الکترونیک مطرح است و تاکنون بیش از ۹۹ درصد جامعه هدف بالای ۱۵ سال در این 
استان برای کارت هوشمند ملی ثبت نام نموده اند. وی با بیان این که جمعیت جامعه 
هدف استان حدود یک میلیون نفر افراد بالای ۱۵ سال است، اضافه کرد: استان قم از 

نظر صدور و تحویل کارت هوشمند ملی یکی از استان های پیشرو در کشور است.

محمد جواد گودینی *

نایب رئیس مجلس شورای اسلامی با اشاره به وجود طرح های عمرانی نیمه تمام 
در قم گفت: مسئولیت این طرح ها با شورای شهر و شهرداری است و وزارت راه و 
شهرسازی مسئولیتی ندارد، ولی با راهبری، حمایت و هدایت می تواند در این زمینه 

تاثیرگذار باشد.
حجت الاسلام والمسلمین مجتبی  ذوالنوری عصر دوشنبه در جلسه شورای اداری 
استان در سالن کرامت استانداری، همچنین با اشاره به تاکید رئیس جمهوری بر 
حل مشکل طرح های منوریل و فرودگاه قم افزود: این ۲ طرح برای نظام به یک 

تابلوی ناکارآمدی تبدیل شده است.
وی با بیان اینکه  یک شنبه شب گذشته از سوی رئیس سازمان هواپیمایی کشوری 
موافقت اصولی و مجوز احداث فرودگاه امضا شد گفت: کار به جریان افتاده، ولی 

محقق کردن یک طرح زمان بر است.
ذوالنوری همچنین راه های استان را نیز از مشکل های این استان دانست و گفت: 
قم گره مواصلاتی ۱۷ استان کشور است، بخشی از طرح های نیمه کاره برای قمی ها 

و مردمی که از این استان آمدوشد می کنند، مشکل ساز است.
وی با اشاره به کمربند شمالی قم یا بزرگراه شهید سلیمانی به طول ۳۲ کیلومتر 
بیان داشت: زیرسازی آسفالت این طرح با بتون است و در کشور دو یا سه مورد بیشتر 

مانند این طرح نداریم.
حجت الاسلام والمسلمین ذوالنوری یادآور شد: مردم غرب و جنوب و مرکز کشور از 

قم عبور می کنند، بعضا در بزرگراه امام علی )ع( تصادف های متعددی رخ می دهد، 
گاهی میدان ۷۲ تَن قفل می شود که مشکل هایی را برای مسافران و مجاوران ایجاد 
می کند. نایب رئیس مجلس در ادامه گفت: بانک های ملی و مسکن قرار بوده، 
تسهیلات این طرح را تامین کنند، هنوز مطلقا ورود نکرده اند و این آسیب متوجه 

شهر قم و پیمانکار است.
وی یادآور شد: این طرح سه سهم دارد، که بخشی از آن مربوط به مشارکت بانکی، 
بخشی در ارتباط با دولت و بخشی دیگر نیز با پیمانکار است. نماینده قم اظهار کرد: 

آورده دولت خیلی ناچیز بوده، و پیمانکار سهم بیشتری دارد.
نایب رئیس مجلس با اشاره به اینکه همه مسئولان دولت برای احداث مسکن در 
کشور بسیچ شده اند و کارهای خیلی بزرگی نیز صورت گرفته است گفت: چیزی که 
می توانست در افزایش رضایتمندی مردم و سرمایه عمومی و اجتماعی مهم ترین 
تاثیر را داشته باشد، متاسفانه الان به دلایلی در حال تبدیل شدن به نقطه ضعف و 

مطالبه و ناراضی سازی علیه نظام است.
وی تصریح کرد: باید هم تلاش و هم هزینه کنیم و هم فحش بخوریم، ولی آن 

مطلوبی که باید اتفاق می افتاد، اتفاق نیفتاده است.
ذوالنوری با ذکر این نکته که این مشکل ها باید توسط راه و شهرسازی اصلاح شود 
گفت: نقیصه به وزیر فعلی راه و شهرسازی مربوط نمی شود، از گذشته این مسائل 

بوده و زیرساخت های لازم پیش بینی نشده است.

نایب رئیس مجلس:

وزارت راه  و شهرسازی طرح های نیمه تمام قم را راهبری کند

آگهی حراج عمومی اموال)نوبت اول(

سازمان سیما ، منظر و فضای سبز شهری شهرداری قم
 در نظر دارد نسبت به فروش محصول پسته خام بوستان معصومیه با مشخصات و شرایط کلی زیر ، از طریق برگزاری حراج عمومی به متقاضیان واجد 

شرایط اقدام نماید.

۱- متقاضیان محترم می توانند از طریق مراجعه به سازمان سیما ، منظر و فضای سبز شهری شهرداری قم به آدرس قم ، خیابان شهدای دل آذر ، مقابل 
منبع آب ، بوستان شهدای دل آذر ، کدپستی۳۷۱۴۶۵۳۱۶۴ نسبت به دریافت اسناد حراج اقدام نمایند. 

۲-تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار : به صورت وجه نقد به حساب شماره IR ۱۲0۶۱000000۷00۱00۲۷00۹۸۶ سازمان سیما ، منظر و فضای 
سبز شهری شهرداری قم نزد بانک شهر شعبه چهار راه بازارقم  و یا بلوکه تائید شده مطالبات نقدی به نام شرکت کننده مورد قبول است. 

3- مکان و زمان بازدید:  
-مهلت بازدید: روز پنج شنبه مورخ ۱۴۰۲/۰۶/۰۹  لغایت روز پنج شنبه مورخ  ۱۴۰۲/۰۶/۱۶ از ساعت ۰8:۰۰ تا ساعت ۱3:۰۰ با هماهنگی 

اداره امور مالی سازمان می باشد.
نشانی: قم ، جاده اراک ، بوستان معصومیه.

۴-مهلت خرید و تحویل اسناد و جلسه پیشنهاد قیمت :
-مهلت خرید و تحویل اسناد: از روز پنج شنبه مورخ ۱۴0۲/0۶/0۹  لغایت روز دوشنبه مورخ  ۱۴0۲/0۶/۲0 تا ساعت ۱۳:00 است.

- جلسه پیشنهاد قیمت : در ساعت 0۹:00 روز سه شنبه مورخ ۱۴0۲/0۶/۲۱ در محل سالن جلسات سازمان سیما ، منظر و فضای سبز شهری 
به آدرس قم ، خیابان شهدای دل آذر ، مقابل منبع آب ، بوستان شهدای دل آذر ، کدپستی۳۷۱۴۶۵۳۱۶۴ تشکیل می گردد. )حضور فرد پیشنهاد 

دهنده در جلسه الزامی است(
۵-شرایط و ویژگی های حراج در اسناد حراج درج گردیده است و متقاضیان محترم مکلف اند پس از خرید و مطالعه، کلیه اسناد و مدارک را امضاء نمایند. 

ارائه پیشنهاد قیمت به منزله قبول و غیر مشروط دانستن اسناد معامله می باشد.
۶-متقاضیان محترم برای سوالات با اداره امور مالی سازمان به شماره ۳0۴۴۶۸۱۷ – 0۲۵ تماس حاصل فرمایند.

امور فرهنگی و ارتباطات سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری شهرداری قمشناسه آگهی:1557786

فرمانده کل انتظامی کشور: 

باید مراقب زمینه های شعله ور شدن فتنه ها
در کشور باشیم 

فرمانــده کل انتظامــی کشــور گفت: مــا متوجه خط 
سیاسی آشوب و فتنه انگیزی دشمنان داخلی و خارجی 
هســتیم و باید مراقب زمینه های شــعله ور شــدن این 
فتنه ها در کشور باشیم؛ لذا باید مبادی زمینه سازی این 
فتنه ها در کشور که می تواند از هر ارگانی از جمله نیروی 
انتظامی باشد را ببندیم.  سردار رادان با همراهی سردار 
اشراق معاون هماهنگ کننده فراجا و سردار ملک زاده 
معاون حقوقی و امور مجلس و دولت فراجا در ســازمان 
قضایی نیروهای مسلح با حجت الاسلام و المسلمین ...

علی اکبر صالحی :

نگذاریم بهانه های کوچک تبدیل به دستاویزهای 
بزرگ شود

عضو هیأت علمی دانشــگاه صنعتی شــریف  با تأکید بر 
اینکه نگذاریم بهانه های کوچک تبدیل به دســتاویزهای 
بزرگ شــود، گفت: اکنون شــرایط اقتصادی سخت است 
و دلایل آن نیز برای همگان مبرهن اســت، و باید  بپذیریم 
که در ســال حساســی هســتیم چــون انتخابــات مهمی 
پیش روســت و جبهه های سیاســی حداکثــر تلاش خود 
برای جــذب آراء مردم را خواهند کرد. اینجا توصیه من به 
هموطنان عزیز این است که این شرایط را درک شود و تا حد 
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فرمانده کل ارتش :

باید برنامه های خود را بر اساس بیانیه
 گام دوم انقلاب تعیین کنیم

فرمانده کل ارتش گفت: ما باید برنامه ها و اولویت های خود را بر اساس بیانیه گام دوم 
انقلاب اسلامی تعیین کنیم و نگاه تمدنی به فرآیندها داشته باشیم.

سرلشکر سید عبدالرحیم در آئین آغاز سال تحصیلی دانشگاه فرماندهی و ستاد ارتش 
برگزار شد، طی سخنانی با تسلیت ایام اربعین حسینی، گفت: به همه شما ۲۷۷ دانشجو 
و پذیرفته شدگان این دانشگاه ارزشمند تبریک عرض می کنم و امیدوارم این دوره برای 

شما پر از خیر و برکات فراوانی باشد.
وی ادامه داد: حقیقتاً دوره دافوس فرصت بی نظیری در دوره خدمت شماست، من 
به عنوان کسی که همه دوره های آموزشی ارتش را گذرانده ام، می گویم که دوره دافوس 
بسیار با ارزش است و قابل قیاس با سایر دوره ها نیست، پس سعی کنید از این دوره نهایت 
بهره را ببرید. فرمانده کل ارتش تاکید کرد: همه شما دانشجویان باید تلاش کنید که از این 

فرصت بهترین بهره را ببرید و بر دانش و اطلاعات خود بیفزایید.
سرلشکر موسوی با اشاره به کتاب انسان ۲۵0 ساله نوشته مقام معظم رهبری، تصریح 
کرد: هرکسی که دغدغه انقلاب دارد باید حداقل یک بار این کتاب را بخواند و با بهره 

برداری از آن تلاش کنند که سربازی بهتر برای اسلام و انقلاب باشد.
وی ادامه داد: ما تاریخ ائمه اظهار را باید به عنوان یک دوره ۲۵0 ساله در نظر بگیریم که 
در یک دوره به دلیل شرایط صلح را می پذیرد و در دوره دیگر همه خانواده و عزیزان خود را 

به میدان می آورد و برای احیای اسلام فدا می کند.
فرمانده کل ارتش آمادگی برای ظهور را یکی از اولویت های اصلی نیروی مسلح و همه 
شیعیان دانست و گفت: ما باید ببینم که در کجای تاریخ و جغرافیا ایستاده ایم تا بتوانیم 

از فرصت ها استفاده کنیم.
سرلشکر موسوی با اشاره به بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی، گفت: ما باید برنامه ها و 
اولویت های خود را بر اساس بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی تعیین کنیم و نگاه تمدنی به 
فرآیندها داشته باشیم و وقتی فراز و نشیب زندگی بشری و چالش و درگیری حق و باطل را 
در این دوران نگاه کردیم و در نظر گرفتیم، می توانیم روند آینده جهان را پیش بینی و خود 

را متناسب با آن آماده کنیم.
 

فرمانده کل انتظامی کشور: 

باید مراقب زمینه های شعله ور شدن 
فتنه ها در کشور باشیم 

فرمانده کل انتظامی کشور گفت: ما متوجه خط سیاسی آشوب و فتنه انگیزی دشمنان 
داخلی و خارجی هستیم و باید مراقب زمینه های شعله ور شدن این فتنه ها در کشور 
باشیم؛ لذا باید مبادی زمینه سازی این فتنه ها در کشور که می تواند از هر ارگانی از جمله 

نیروی انتظامی باشد را ببندیم. 
سردار رادان با همراهی سردار اشراق معاون هماهنگ کننده فراجا و سردار ملک زاده 
معاون حقوقی و امور مجلس و دولت فراجا در سازمان قضایی نیروهای مسلح با حجت 
الاسلام و المسلمین احمدرضا پورخاقان رئیس سازمان قضایی نیروهای مسلح دیدار و 
گفت وگو کرد. پورخاقان  نیزدر این دیدار ضمن خیر مقدم به فرمانده کل انتظامی کشور و 
حُسن انتصاب ایشان از سوی فرمانده معظم کل قوا گفت: بحمدلله انتصاب جنابعالی از 
سوی رهبر معظم انقلاب نشان از روحیه ولایی و انقلابی و مواضع قاطع شما در بزنگاه ها 
دارد. حقیقتاً شخصیت شما در انجام ماموریت های فراجا به گونه ای است که وقتی ضد 

انقلاب و اشرار نام شما را می شنوند لرزه به اندامشان می افتد. 
انتظامی  به ماموریت های گسترده  با اشاره  رئیس سازمان قضایی نیروهای مسلح 
کشور در همه عرصه ها گفت: نیروی انتظامی یک نیروی میدانی است که تقریباً در همه 
عرصه های کشور اعم از ملی، دینی، انقلابی، دولتی، غیر دولتی، ورزشی، هنری و هر 
چیزی که لازم باشد اجتماعی شود، در خط مقدم جبهه حفظ امنیت قرار دارد و این 

نیروهای فراجا هستند که بسیج می شوند تا اتفاقی پیش نیاید.
همچنین وی با اشاره به مقوله مهم امنیت در کشور و نقش فراجا در ایجاد و حفظ امنیت 
ملی اظهار کرد: در مراسمات مذهبی مثل عاشورا و اربعین و در مناسبت های ملی مثل 
عید نوروز پلیس راه و راهنمایی و رانندگی و دیگر رسته های انتظامی برای حفظ امنیت 
کشور از بودن کنار خانواده های خود نیز محرومند، همچنین در انتخابات های کشور و 
دیگر عرصه ها امکان ندارد ردّ پایی از نیروهای خدوم انتظامی در آن نباشد که این نشان از 

ضرورت تقویت جایگاه فراجا در نظام اسلامی دارد.
 

امیرعبداللهیان:

 پول بلوکه  شده ای در هیچ کشوری نداریم
وزیر امور خارجه با بیان اینکه پول بلوکه ای شده ای در هیچ کشوری نداریم، گفت: 

می توانیم از دارایی هایی که در اختیار داریم، استفاده کنیم. 
حسین امیرعبداللهیان درحاشیه حضور در مرکز ارتباطات مردمی ریاست جمهوری 
اظهارداشت: درخصوص صادرات گاز و برق ایران به عراق دائماً به دارایی های ایران در 
بانک تی بی ای عراق افزوده می شود که به طور مستمر بانک مرکز خریدهایی که نیاز 

هست را اعلام می کند.
وی افزود: پیگیری های جدی در دولت سیزدهم برای دریافت پول های بلوکه شده انجام 
شده است، سال گذشته ۳۹0 میلیون پوند مطالبات از انگلیس را که مربوط به قبل از 
پیروزی انقلاب بود را دریافت کردیم و این  در مسیر قانونی و عزتمندانه طی برای مصارفی 
که خودمان ترجیح دادیم، استفاده شد و صحبت هایی همچون نفت در مقابل غذا صحت 
ندارد. وزیر امور خارجه در پاسخ به سوال دیگر ایرنا درباره مزایای پیوستن ایران به بریکس 
تصریح کرد: چند عامل باعث شد که ایران از نخستین کشورهایی باشد که عضویت آن  
در بریکس پذیرفته می شود، عامل نخست این بود که آیا ایران در بین ۴0 کشور متقاضی 
پیوستن به بریکس، شاخص های لازم را دارد یا خیر، که با کارشناسی های لازم از سوی ۵ 

عضو اصلی به این جمع بندی رسیدند که ایران توانمندی ها و شاخص های لازم را دارد.
امیرعبداللهیان بیان کرد: از دیگر بحث ها این بوده که آیا ایران که تحت تحریم ها قرار 
دارد، می تواند به عضویت درآید که با نگاه به تمامی این مسائل عضویت ایران پذیرفته شد.
وی ادامه داد: نقش دیپلماسی سران در پیوستن به بریکس خیلی حائز اهمیت بود. 
رئیس جمهور در تماس با تک تک روسای ۵ کشور اصلی رایزنی داشتند و دستگاه 
دیپلماسی از تمامی ظرفیت ها استفاده کرد و نهایتاً دیپلماسی فعال و توجه آیت الله 

رییسی سبب شد ایران عضو رسمی بریکس شود.
وزیر امور خارجه خاطرنشان کرد: ایران با عضویت در بریکس وارد ائتلافی جدید شده 
است که می تواند قدرت اقتصادی و همکاری های اقتصادی و بین المللی در نظام  مبتنی 

بر چند جانبه گرایی را افزایش دهد.

رئیس سازمان حفاظت محیط زیست: 

میانکاله مجوز زیست محیطی ندارد
رئیس سازمان حفاظت محیط زیست گفت: میانکاله مجوز زیست محیطی ندارد و قرار 

شده دولت در این رابطه تصمیم گیری کند. 
علی سلاجقه در نشست خبری خود در نخستین نمایشگاه دستاوردها و اقدامات دولت 
سیزدهم با عنوان روایت خدمت درباره آخرین پیگیری های انجام شده در مورد میانکاله 
تاکید کرد: بحث دامنه دار شده و از اول مواضع خودمان را اعلام کرده ایم اگر اجرای 
هر پروژه ای در هیأت وزیران مصوب و به ما ارجاع داده شود اولین کار، ارزیابی محیط 

زیستی آن است.
وی با بیان اینکه وقتی طرح می تواند اجرا شود که مجوز محیط زیستی داشته باشد، 
گفت: طرح هایی که مشکل نداشته باشند را کمک می کنیم به هر حال توسعه حائز 

اهمیت است.
وی تاکید کرد: کلنگ زنی در میانکاله بدون مجوز محیط زیست بوده است که امید است 

همه، قوانین کشور را مد نظر قرار دهند.
سلاجقه افزود :تحت هیچ فشاری قرار نمی گیریم و به عنوان شاگرد دانشگاه و خادم 

کشور تکلیف قانونی خود را انجام می دهم.
رئیس سازمان حفاظت محیط زیست همچنین در پاسخ به پرسشی درباره آلودگی خزر 
نیز با بیان اینکه دریای خزر از لحاظ ارتفاعی تراز، کاهش یافته و بر اساس گزارش مجله 
نیچر وضعیت آب خزر روند نوسانی متعدد دارد و برخی مواقع افزایش و برخی مواقع 
کاهش داشته است، گفت: ۵ کشور در بحث کاهش ارتفاع آب خزر نقش داشته اند البته 

هیچ کشوری مقصر نیست و همه آماده اند در قالب برنامه جامع اقداماتی را انجام دهند.
به گفته رئیس سازمان حفاظت محیط زیست، در این زمینه کنوانسیون تهران برگزار 
و کارگروه های علمی با همکاری کشورهای دیگر تشکیل می شود.وی با اشاره به برنامه 
هفتم توسعه نیز اظهار داشت: یک فصل محیط زیست در برنامه هفتم در نظر گرفته شده 

و اتفاقات خوبی در این زمینه شاهد خواهیم بود.

آیا عضویت دربریکس 
می تواندسفره ها را رنگین کند؟

 ،)R( روسیه ،)B( بریکس، سرواژه نام ۵ کشور برزیل
هند )I(، چین )C( و آفریقای جنوبی )S( است که به 

عنوان نمادهای اقتصادهای نوظهور در قرن ۲۱ شناخته می شوند. 
  این گزاره  که ۵ کشور ذکر شده ۲۵ درصد اقتصاد جهانی و ۲0 درصد تجارت 
جهانی را در اختیار دارند یا ۴۲ درصد جمعیت جهان در این ۵ کشور زندگی 
می کنند درست است و این که به لحاظ تبلیغاتی ایران را از انزوای سیاسی بعد از 

خروج ترامپ از برجام خارج می کند نیز.
  اما بریکس بدیل برجام نیست و ذوق زدگی اصول گرایی رادیکال ایرانی که با 
اعتماد به نفس عضویت ایران در بریکس و آزادی ۶ میلیارد دلار و افزایش فروش 
نفت در حال تقسیم غنایم مناصب اند و عجالتا دانشگاهیان را هدف گرفته اند یادآور 

شور و شوق بعد از قبول عضویت در پیمان شانگهای است که بعدتر فرونشست. 
بریکس اما نماد اتحاد اقتصادهای نوظهور است و تنها ایران به اعضای آن اضافه 
نشده بلکه دیگران هم متقاضی اند. ضمن این که به جز روسیه بقیه مایل نیستند 

از همکاری آنان تلقی مقابله با آمریکا صورت پذیرد.
یک  به  هنوز  و  نیست  اساسا یک سازمان  بریکس  که  باشیم  داشته  توجه    
بلوک هم تبدیل نشده و تنها قرار است نقشی مانند گروه ۷ ) کشورهای صنعتی 

سرمایه داری( را ایفا کند.
 این که ماشین حساب برداریم و جمعیت کشورهای عضو یک نهاد یا پیمان را 
جمع بزنیم اگرچه به کار تبلیغات می آید ولی مشکل خاصی را حل نمی کند. کما 
این که جنبش غیر متعهدها بعد از سازمان ملل بیشترین اعضا از کشورها را دارد 

ولی عملا جز نامی از آن باقی نمانده است.
 یا در سازمان همکاری های اسلامی بیش از ۵0 کشور اسلامی یا با جمعیت 
مسلمان عضویت دارند اما سال ها دو عضو درون آن با هم جنگ داشتند: ایران 
و عراق . همچنین هر دو عضو سازمان کنفرانس اسلامی - همکاری های فعلی- 
بودیم. این گونه نیست که تا عضو یک گروه بین المللی شدیم به شریک آنها تبدیل 

شده باشیم.
   آفریقای جنوبی حتی نتوانست با فشار بین المللی برای حضور ولادیمیر پوتین 
مقابله کند و رهبر روسیه نرفت و غایب بود و  آن وقت ما انتظار داریم بریکس معجزه 
کند و در تقدیس آن برجام نکوهش می شود. کما این که کیهان به این خاطر مهم 
می داند که بی برجام و بی اف ای تی اف عضو آن شده ایم این در حالی است که 
چین و روسیه دو ضلع برجام اند! به سخن دیگر هر پیمانی که آمریکا و اروپا در آن 

نباشند خوب و مطلوب است.
پیام تیترها و عکس ها این است که روحانی وظریف دنبال برجام و اروپا و آمریکا 
بودند و دل بستند و در طرف مقابل پیمان شکستند ولی حالا رییسی و دولت او 

نگاه به چین و هند و روسیه دارند.
 این در حالی است که برجام اساسا موضوعی امنیتی و برای خارج کردن ایران 
از فصل ۷ منشور ملل و رفع تحریم ها بود و با بریکس قابل قیاس نیست و نافی هم 
نیستند. در برجام ایرا ن یک طرف بود و هر ۵ عضو دایم شورای امنیت سازمان ملل 

به اضافه آلمان سوی دیگر.
 در بریکس در بهترین حالت ما هم یک عضو خواهیم بود و وقتی می توانند ذوق 
کنند که حرف اول ایران )آی( هم به نام بریکس اضافه شود و مثلا بشود ایبریکس 
یا بریکسی. وگرنه حالا که باز حول همان ۵ کشور می چرخد. البته بعید هم نیست 
چند صباح بعدتر بگویند آن I ایران است نه ایندیا یا هند! مثل دست کاری هایی که 

هر سال در کتاب های درسی تاریخ می کنند.
  عجالتا کافی است واکنش بازار و افکار عمومی به  پیوستن به بریکس در سال 
۱۴0۲ را با توافق موقت در ۹۲ و برجام در سال ۹۴ مقایسه کنیم. هر چند اصل 
مقایسه نادرست است و دو گانه روحانی/برجام و رییسی/ بریکس نیز. از این حیث 
که مردم احساس نکنند رها شده اند و اخبار مثبتی در راه است البته خوب است. 

اما قیاس برجام و بریکس نه.
    چون برجام ماهیتا امنیتی و سیاسی بود که تبعات اقتصادی هم داشت یا 
می توانست داشته باشد ) اگر در داخل سنگ نمی انداختند و سه سال بعد ترامپ 
خارج نمی شد( اما بریکس به دنبال اقتصاد جدید است و تقلایی برا ی خارج شدن 
از سلطه دلار. منتها واقعیت این است که تنها دو و نیم درصد از نقل و انتقالات دنیا 

با یوآن انجام می شود در جالی که سهم دلار ۴0 درصد و یورو ۳۶ درصد است!
 بامزه این که در تحلیل های داخلی چنین تبلیغ می شود که بریکسی ها در 
مقابل آمریکا ایستاده اند در حالی که به جز روسیه بقیه در زمره شرکای تجاری 

آمریکا و اروپا هستند و مهم تر از همه خود چین چنین است.
  اما آیا عضویت در بریکس برای اصول گرایان رادیکال دستاورد نداشته است؟ 
قطعا داشته است. تا اینجا به آنان اعتماد به نفس داده و با جسارت بیشتری از 

اقدامات حذفی  ذیل ادعای انقلابی گری دفاع می کنند.
   آزادی ۶ میلیارد دلار اموال توقیفی در کره جنوبی و پیوستن به بریکس و افزایش 
فروش نفت خام چه حاصل توافق پنهان با آمریکا باشد ) حسب ادعای بلومبرگ( و 
چه کام یابی در دور زدن تحریم ها و ناشی از قدرت چین اعتماد به نفسی داده که 
قطعا فردا عصر در لحن آقای ابراهیم رییسی در کنفرانس رسانه ای ۷ شهریور هم 
بازتاب خواهد داشت اما هیچ یک از اینها به این معنی نیست که اگر اقتصادمان را 

به بریکس گره بزنیم مشکلات حل می شود.
   کمترین تحرک در احیای برجام خود را به تمامی در بازار و بورس و سیاست 
نشان می دهد ولی وقتی صحبت از شانگهای و بریکس است بیشتر می پرسند 
بریکس دیگر چیست؟ جالب تر از همه این که برخی ادعاها درباره بریکس از زبان 

اعضای اصلی هم بیان نمی شود.
بریکس قیاس  با  به صراحت می توان گفت مقایسه برجام  این اوصاف  با     
مع الفارق است و تنها از یک جنبه درست است. این که وقتی فشارها زیاد می شود 
تصمیم گیران به دنبال روزنه های تنفس هستند. روحانی با برجام به دنبال تنفس 
بود و رییسی هم با بریکس. با این تفاوت که روحانی نقش سیاست خارجی را انکار 

نمی کرد و رییسی اهمیت زیاد دست کم در گفتار برای آن قایل نیست.
  صریح و روشن این که  دستاورد برجام را در سال های ۹۴ تا ۹۷ و با یک رقمی 
شدن تورم و آرامش بازار و استقبال مردم از انتخابات اسفند ۹۴ دیدیم. اگر در ماه 
های آینده تورم تک رقمی شود و پیوستن به بریکس موجی برای انتخابات اسفند ) 
مانند اسفند ۹۴( ایجاد کند فبها وگرنه با بریکس بریکس کردن دهان مردم شیرین 
و سفره ها رنگین نمی شود چرا که به تعبیر مشهور مردم به یخچال خانه خودشان 

بیش از تلویزیون اعتماد دارند. البته کاش بشود. چه کسی بدش می آید؟
 وقتی رستوران رفتن که جای خود دارد تهیه بهینه خوراک و آذوقه روزانه هم برای 

کثیری از مردم رویا شده اگر بریکس بتواند سفره ها را رنگین کند چرا که نه؟!

علی اکبر صالحی :

نگذاریم بهانه های کوچک تبدیل
 به دستاویزهای بزرگ شود

عضو هیأت علمی دانشگاه صنعتی شریف  با تأکید بر اینکه نگذاریم بهانه های 
کوچک تبدیل به دستاویزهای بزرگ شود، گفت: اکنون شرایط اقتصادی سخت 
است و دلایل آن نیز برای همگان مبرهن است، و باید  بپذیریم که در سال حساسی 
هستیم چون انتخابات مهمی پیش روست و جبهه های سیاسی حداکثر تلاش 
خود برای جذب آراء مردم را خواهند کرد. اینجا توصیه من به هموطنان عزیز 
این است که این شرایط را درک شود و تا حد امکان اختلافات جزیی را به صورت 
منطقی فعلا کنار گذاشته و روی منافع ملی و مصلحت ملی و اعتقادات مشترک در 

خصوص پیشرفت کشور جمع شویم؛ نه اینکه بر اختلافات بدمیم. 
علی اکبر صالحی اظهار کرد: باید انسجام ملی را تقویت کنیم و نزدیکی دولت و 
ملت را به نمایش بگذاریم. هم دولت باید کارهایی کند تا اعتماد مردم را جلب کند 
و هم جبهه های سیاسی حرف هایی نزنند که اختلافات افزایش یابد. ملت رشید 
ایران تا کنون تاب آوری تحسین بر انگیزی از خود علی رغم انواع فشارها نشان 
داده است. بنده شاهد بودم، اکثر کسانی که در  دولت ها سابق مسئول بوده اند 
همگی  خیرخواهانه تلاش کرده اند؛ هر چند سنت بدی در کشور وجود دارد که 

در هر دوره، دستاوردهای دولت قبلی انکار شده است.

در  ایرانی  متخصصان  توانمندی  جمهور  رئیس 
از  را  صنعتی  عظیم  پروژه های  تکمیل  و  ساخت 
کنار  در  اسلامی  جمهوری  قدرت  مولفه های  دیگر 
اقتدار دفاعی نیروهای مسلح دانست و گفت: امروز 
توانمندی متخصصان کشورمان با قدرت افزایی در 
اقتصاد و در بخش انرژی موجب شده ما در بهره مندی 
از میادین مشترک عقب نمانیم و حق ملت را از این 

منابع احصاء کنیم.
دکتر سید ابراهیم رئیسی پیش از ظهر روز دوشنبه 
در مراسم »آغاز تولید گاز از فاز ۱۱ میدان مشترک 
را  فاز  این  راه اندازی  عسلویه،  در  جنوبی«  پارس 
اقدامی بزرگ و ماندگار در حوزه صنایع نفت و گاز 
سوی  از  طرح  این  اجرای  گفت:  و  دانست  کشور 
متخصصان توانمند داخلی در حالی صورت گرفت 
که شرکت های خارجی طرف قرارداد برای اجرای آن 
به بهانه تحریم تعهدات خود را رها کرده بودند و کشور 

تحت شدیدترین تحریم ها قرار داشت.
رئیس جمهور انتقال سکوی گازی از فاز ۱۲ میدان 
عظیم پارس جنوبی به این میدان و راه اندازی این 
طرح ۳ سال زودتر از زمان لازم برای اجرای چنین 
پروژه  این  خاص  ویژگی های  دیگر  از  را  طرحی 
این طرح همچنین  اجرای  در  افزود:  و  کرد  عنوان 
صرفه جویی های مالی قابل توجهی هم حاصل شده 
است. دکتر رئیسی اجرای این طرح را یک عملیات 
درآمدزا  و  فرد  به  منحصر  نوعی  به  و  پیچیده  فنی 
برای کشور برشمرد و اظهار داشت: با راه اندازی این 
فاز بخش قابل توجهی از حق کشورمان از میادین 
مشترک احصا خواهد شد و لذا جا دارد از زحمات 
همه کارکنان و تلاشگران صنعت نفت در این بخش و 
نیز صبوری خانواده های آنان صمیمانه قدردانی کنم.
میلیون   ۷ تولید  اینکه  اشاره  با  جمهور  رئیس 
مترمکعبی این فاز تا بیش از ۵0 میلیون مترمکعب 

اقدامات  امروز  کرد:  تصریح  یافت،  خواهد  افزایش 
و طرح های حوزه نفت و گاز و به طور کلی انرژی در 

کشور با انگیزه بالایی دنبال می شود.
افتخار کنیم  باید  امروز  اضافه کرد:  رئیسی  دکتر 
به  وابسته  کشور  نفت  صنعت  دیگر  تنها  نه  که 
حضور و اقدامات مستشاران خارجی نیست، بلکه 
توانمندی های فنی و مهندسی متخصصان صنعت 
جمهوری  امروز  که  رسیده  سطحی  به  کشور  نفت 
اسلامی به عنوان کشوری توانمند و فناور به دیگر 
کشورها و به ویژه کشورهای تحت تحریم های ظالمانه 
نظام سلطه نیز خدمات فنی و مهندسی ارائه می کند.
متخصصان  توانمندی  ادامه  در  جمهور  رئیس 
ایرانی در ساخت و تکمیل پروژه های عظیم صنعتی 
در  اسلامی  جمهوری  قدرت  مولفه های  دیگر  از  را 
کنار اقتدار دفاعی نیروهای مسلح دانست و افزود: 
امروز توانمندی متخصصان کشورمان با قدرت افزایی 
در  ما  شده  موجب  انرژی  بخش  در  و  اقتصاد  در 
بهره مندی از میادین مشترک عقب نمانیم و حق ملت 
را از این منابع احصاء کنیم. دکتر رئیسی در بخش 

دیگری از سخنان خود در این مراسم به برخی مسائل 
و مشکلات مردم منطقه عسلویه، دیر، جم و کنگان از 
جمله آب شرب، کالاهای وارداتی لنج داران، آلایندگی 
گاز مشعل ها و کمبود مراکز درمانی اشاره کرد و گفت: 
درباره مسئله آب شرب، استاندار محترم بوشهر مسئله 
را به صورت جدی و تا رفع کامل آن دنبال خواهد 
کرد. کالاهای وارداتی لنج داران نیز با قید کالاهای 
مورد نیاز کشور در فهرست وزارت صنعت، معدن و 
ادامه  جمهور  رئیس  شد.  خواهد  محسوب  تجارت 
داد: موضوع جمع آوری گازهای مشعل از ابتدای آغاز 
به کار دولت در دستور کار بوده و امروز ۵00 شرکت 
دانش بنیان طرف قرارداد شرکت نفت، مهار و تبدیل 
گازهای مشعل به گاز قابل استفاده برای مردم را دنبال 
تا ۲  برنامه ریزی های صورت گرفته  می کنند. طبق 
سال آینده گازهای مشعل به طور کامل مهار خواهد 
شد. دکتر رئیسی اظهار داشت: درباره کمبود مراکز 
درمانی در این منطقه نیز از سوی وزارت نفت ۶ و 
نیم همت اعتبار در قالب مسئولیت های اجتماعی 
برای توسعه یافتگی بوشهر و رفع نیازهای این منطقه 
تخصیص یافته که از این اعتبارات برای احداث مراکز 
درمانی مورد نیاز استفاده خواهد شد. رئیس جمهور 
در ادامه همچنین جذب نیروی بومی و بومی گزینی 
را از اولویت های دولت در سراسر کشور عنوان کرد و 
خطاب به استانداران، وزرا و مدیران دولتی گفت: اگر 
نیروی توانمند و کارآمدی در منطقه باشد که بتواند 
اولویت   در  باید  حتما  کند  باز  مشکلات  از  گره ای 
جذب قرار گیرد. دکتر رئیسی رفع کمبودها و زدودن 
محرومیت از چهره این منطقه را نیازمند کار جهادی و 
شبانه روزی دانست و با بیان اینکه در طول سال های 
بوشهر  استان  در  بسیاری  کارهای  انقلاب  از  پس 
صورت گرفته و باید با تلاش مضاعف استمرار یابد، 

افزود: نیاز امروز کشور کار جهادی است.

دکتر رئیسی در مراسم آغاز تولید گاز در فاز ۱۱ پارس جنوبی:

حل مشکلات را به اخم و لبخند بیگانگان گره نزده ایم

رئیس قوه قضائیه به تمامی مسئولان قضایی بویژه 
مسئولان قضایی شهرهای مرزی دستور داد تا نهایت 
توان و تلاش خود را برای خدمت رسانی به زوار اربعین 

و تسهیل امور آنان به کار ببندند.
روز  اژه ای  محسنی  والمسلمین  حجت الاسلام 
دوشنبه )۶ شهریور( طی سخنانی در نشست شورای 
عالی قوه قضائیه، ضمن تسلیت ایام اربعین سرور 
و سالار شهیدان حضرت اباعبدالله الحسین )ع( از 
خداوند متعال مسئلت کرد تا زیارت امام حسین )ع( 
و توفیق خدمت رسانی به زوار اربعین را نصیب همه 
انسان ها و مشتاقان و شیفتگان مکتب سرخ شهادت 

و عاشورا بگرداند.
رئیس دستگاه قضا همچنین با اشاره به در پیش 

بودن ایام اربعین حسینی به تمامی مسئولان قضائی 
بویژه مسئولان قضائی شهرهای مرزی دستور داد تا 
نهایت توان و تلاش خود را برای خدمت رسانی به زوار 

اربعین و تسهیل امور آنان به کار ببندند.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در ادامه 
و  و خاطره شهیدان رجایی  یاد  ضمن گرامیداشت 
باهنر، هفته دولت را به رئیس جمهور و همه دولتمردان 
تبریک و تهنیت گفت و از محضر خداوند توفیقات آنان 

را در خدمت به نظام اسلامی و مردم مسئلت داشت.
رئیس قوه قضائیه با اشاره به ضرورت اهتمام مجدانه 
و تسریع در اتخاذ تدابیر برای بازنگری و به روزرسانی 
سند تحول اظهار کرد: معاون اول قوه قضائیه و معاون 
راهبردی دستگاه قضا و همچنین سایر اعضای قرارگاه 

عملیاتی پیگیری اجرای فرامین و سیاست های مقام 
معظم رهبری در قوه  قضائیه برای به روزرسانی و ارتقا 
سند تحول نهایت تلاش و مساعی خود را به کار ببندند 

و در اتخاذ تدابیر در این راستا تسریع داشته باشند.
با اشاره به اهمیت مقوله عدالت در  رئیس عدلیه 
همه شئون و ساحت ها، گفت: در فرآیند بازنگری و 
روزآمدکردن سند تحول قضائی باید نسبت به تعیین 
شاخصه های مقرر و هدفگذاری جهت حصول بیش 
از پیش عدالت در همه شئون و ساحت ها، اهتمام 
اهداف  از  و گسترش عدالت  باشیم؛ تحقق  داشته 
نظام جمهوری اسلامی ایران است و دستگاه قضائی 
نیز در این راستا دارای وظایف و مسئولیت های ذاتی 

و قانونی است.

در جلسه مسئولان عالی قضایی مطرح شد:
دستور محسنی اژه ای برای خدمت رسانی حداکثری به زائران اربعین

معاون سیاسی وزیر کشور گفت: عمل و کارکرد فصلی، نه مناسب تحزب است 
از حضور جدی احزاب استقبال  بنابراین  آورده ای برای جامعه دارد  و  و نه سود 

می کنیم و امیدواریم با دست پر وارد عرصه انتخابات شوند.
»محمد تقی شاهچراغی« روز دوشنبه بر »حفظ حریم انتخابات«، »صیانت از 
آرای مردم«، »چهار اصل امنیت، مشارکت، سلامت و رقابت در انتخابات« و نقش 

»نخبگان، حلقه های میانی و احزاب« در این رویداد مردمی تاکید کرد.
اهمیت برگزاری انتخابات حداکثری

شاهچراغی درباره برگزاری انتخابات حداکثری گفت: اعتقاد ما این است که 
انتخابات عرصه اجرای مردم سالاری دینی ملت بزرگ و قوی ایران است که بیش 
از ۴ دهه برای حفظ عزت و کرامت و استمرار پیشرفت ملی خود در برابر زورگویی و 
زیاده خواهی های دشمنانش ایستادگی کرده است. همان طور که امامین انقلاب 
بارها فرموده اند مهمترین مساله در انتخابات حضور عموم مردم و مشارکت ملی در 
انتخابات است که در انتخابات پیش روی مجلس شورای اسلامی و مجلس خبرگان 
رهبری، این نمایش همبستگی ملی خود می تواند در سرعت بخشیدن به مسیر 

پیشرفت و آبادانی کشور کمک بسزایی کند.
انتخابات با شکوه مبتنی بر چهار اصل امنیت، مشارکت، سلامت و رقابت

اجتماعی  همبستگی  برای  »فرصتی  را  انتخابات  کشور  وزیر  سیاسی  معاون 
و عرضه سلایق سیاسی در چارچوب حکمرانی مردم سالارانه« دانست و افزود: 
تحقق سیاست های کلی انتخابات و فرامین رهبر معظم انقلاب در موضوع برگزاری 
انتخابات یعنی حفظ حریم انتخابات، تمکین همگان به قانون و اجرای انتخابات 
بر اساس قوانین و مقررات و چارچوب های قانونی کشور است. در اصل برگزاری 
به فرموده رهبری معظم  و  امانت در دست برگزار کنندگان است  انتخابات یک 
انقلاب انتخابات حق الناس است و اجرای آن نیاز به همراهی تمامی نخبگان، 
دستگاه ها و نهادها بر اساس تقسیم کار صورت گرفته دارد. هر یک رسالت و 
وظایف خود را بطور دقیق به انجام برساند، به اصل وحدت و همبستگی ملی باید 

توجه شود و در این راستا هم افزایی میان دستگاهی ضروری است.
وی ادامه داد: بی شک امنیت و سلامت انتخابات به مجریان انتخابات بر می گردد 
و امانتی در دست ما است. وزارت کشور در اجرای ماموریت محوله مصمم است و 
تمامی فرآیندهای انتخابات متناسب با قانون و تقویم انتخابات اجرایی خواهد شد. 
همانند انتخابات گذشته و برگزار شده مجلس شورای اسلامی، تلاش خواهد کرد 
که امنیت و سلامت انتخابات این دوره تضمین شود؛ با این حال باید توجه داشت 
که در بخش های رقابت و مشارکت، نیاز به یک حرکت جمعی وجود دارد که در این 
مسیر هر اقدام و رفتاری که امید و ایمان ملت را به مسیری که در حال پیمودن 
است نشانه بگیرد غلط است و از همین رو رسالت نخبگان، جریان های سیاسی و 

رسانه ها در حرکت در مسیر امید و ایمان بسیار حایز اهمیت است.
نقش رسانه ها در تحقق ۴ اصل کلیدی

شاهچراغی با تاکید بر ضرورت تحقق چهار اصل امنیت، مشارکت، سلامت و 
رقابت، رسانه ها را »چشم بیدار جامعه« خواند که »مهمترین رسالت و تکلیف را در 
قبال مردم بر عهده دارند« و افزود: جامعه رسانه ای متعهد وظیفه دعوت همگانی 
برای شرکت در انتخابات، آگاهی بخشی عمومی نسبت به شاخصه های انتخاب 
اصلح با رعایت انصاف و عدالت را بر عهده دارد و رسانه های متعهد کشور در این 
زمینه ظرفیت های بالایی دارند که تحقق مشارکت عمومی در انتخابات نیاز به 

همراهی رسانه های کشور دارد.
رئیس ستاد انتخابات کشور افزود: رویکرد جاری در وزارت کشور ارتباط با رسانه 
است که ان شاء الله همین مسیر را دنبال می کند؛ انتظار از رسانه ها این است که 
در برهه اخیر، منافع ملی و آینده کشور را ترجیح و اولویت خود قرار دهند و رسانه 
خود را محدود به دعوای جناحی نکند. بر اساس قوانین و اقدامات صورت گرفته 
تفاوت این مرحله نسبت به مراحل اجرایی انتخابات گذشته این است که پیش 
ثبت نام و ثبت نام ها، الکترونیکی انجام می شود و از رسانه ها درخواست داریم 
مطابق با تحولات جدید نسبت به فضاسازی لازم برای افزایش مشارکت و رقابت 

سالم ایفای نقش کنند.
بایسته های صیانت از آرا در انتخابات

شاهچراغی درباره الزامات حفظ و صیانت آرای مردم گفت: همان طور که رهبری 

بارها تاکید فرمودند جمهوری اسلامی همواره در برگزاری انتخابات سربلند بوده و 
برگزاری انتخابات در همه دوره ها سالم بوده است. سلامت انتخابات قطعی است 
و البته برای بالابردن استانداردهای برگزاری انتخابات حد و مرز نمی شناسیم و 
تمامی تلاش خود را برای برگزاری یک انتخابات پرشور به کار خواهیم گرفت. در 
این مسیر حفظ حریم انتخابات وظیفه ماست و همان طور که بیان شد تحقق این 
مهم نیازمند اجرای دقیق مرّ قانون و چارچوب های قانونی پیش بینی شده در 

برگزاری انتخابات است.
همه کنشگران از منظر منافع ملی و اولویت مشارکت فعال

به انتخابات ورود کنند
محمد تقی شاهچراغی ادامه داد: نکته دیگر اینکه نیاز است زمینه ها و بسترهای 
مجری  دستگاههای  به  مربوط  تنها  هم  آن  که  شود  فراهم  حداکثری  مشارکت 
نمی شود، بلکه همه دستگاهها، نهادها و احزاب و رسانه ها باید پای کار بیایند که 
اطمینان داریم با حضور همه جانبه متولیان و مجریان این امر محقق خواهد شد. 
همه کنشگران اعم از دستگاهها، نهادها، احزاب و رسانه ها باید از منظر منافع ملی 
و اولویت دادن به مشارکت فعال، به انتخابات ورود کنند، چرا که این اتفاق بزرگ، 
تضمین کننده پیشرفت کشور و تامین کننده منافع مردم در ابعاد داخلی و بین 

المللی است.
مانع هرگونه سوءاستفاده های تبلیغاتی و یا دور زدن قانون می شویم

شاهچراغی درباره پاسداری و صیانت از آرا در انتخابات گفت: یکی از مهمترین 
سازوکارهای نظام انتخاباتی حاکم بر کشور، بخش های نظارتی آن است که قطعا 
تلاش خواهیم کرد با پاسداری و صیانت از آراء مردم جلوی هرگونه مصادیق سوء 
استفاده های تبلیغاتی و یا دور زدن قانون گرفته شود؛ البته برای بالا بردن ضریب 
اطمینان در این بخش، سایر دستگاههای متولی هم باید ورود کنند. در این زمینه 
نخبگان، رسانه ها و احزاب هم نقش مهمی دارند و با حضور سازنده خود می توانند 

به مجری انتخابات کمک کنند. 
به گفته معاون سیاسی وزیر کشور، »نکته مهمتر اما رعایت قوانین و مقررات 
و قواعد حضور در عرصه انتخابات از سوی نامزدها و ستادهای انتخاباتی آنان 
است؛ این امر هم به آموزش نیاز دارد و هم به نظارت دائم از سوی نامزدها در 
مرحله اول و نیز نظارت دقیق از سوی متولیان امر که امیدواریم در انتخابات پیش 
رو به بهترین شکل ممکن و در شان و تراز جمهوری اسلامی شاهد انتخاباتی 

باشکوه باشیم.«
احزاب نقش اساسی به عنوان حلقه های میانی ایفا می کنند

شاهچراغی تصریح کرد: پایه و اساس برگزاری انتخابات با مردم است، می بینید 
در هیات های اجرایی، مجریان و اعضای شعبه از مردم هستند و این مردم هستند 
که انتخابات را اجرا می کنند و انتخابات در نظام جمهوری اسلامی نمایش مردم 
سالاری دینی و فرصتی برای گفتمان سازی به خصوص گفتمان گام دوم انقلاب 
اسلامی است. انتخابات را نباید صرفاً یک رقابت سیاسی تعریف کرد و در اصل 
نقش  و  حکمرانی  ایده های  طرح  درباره  گفت وگو  برای  فرصتی  یک  انتخابات 
آفرینی مردم در حرکت کشور و ایجاد یک اجماع نخبگانی برای آینده کشور است. 
انتخابات فرصتی طلایی برای مقابله با جنگ ترکیبی و شناختی دشمن و خط 
بطلانی بر تلاش آنها برای نشان دادن شکاف میان جامعه و حاکمیت است که در 

این بین، احزاب نقش اساسی به عنوان حلقه های میانی ایفا می کنند.
فعالیت احزاب را محدود به انتخابات نمی دانیم

دوره  به  محدود  را  احزاب  فعالیت  حال  این  با  کرد:  خاطرنشان  شاهچراغی 
انتخابات نمی دانیم، تلاش می کنیم حداکثر زمینه های فعالیت احزاب و گروه های 
سیاسی در عرصه انتخابات فراهم شود. در شرایط پیش رو که دو انتخابات مهم و 
حساس را پیش روی داریم، انتظار می رود احزاب به صحنه بیایند و نقش آفرینی 

کنند.
وی افزود: نکته دیگری که در ارتباط با احزاب وجود دارد یکی فعالیت و کار در 
چارچوب قانون و عمل سیاسی متعهدانه و دیگری، حضور جدی و مستمر در 
صحنه اجتماعی کشور است. معتقدیم عمل و کارکرد فصلی نه مناسب تحزب 
است و نه سود و آورده ای برای جامعه دارد. ما از حضور جدی احزاب استقبال می 

کنیم و امیدواریم با دست پر وارد عرصه انتخابات شوند.

نخستین اظهارنظر معاون سیاسی جدید وزارت کشور:

امیدواریم احزاب  با دست پر وارد عرصه انتخابات شوند 

مهرداد خدیر*
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بیماری چشمی آب  سیاه چه علائمی دارد؟ محققان دانمارکی هشدار می دهند؛

ترک آسپرین پس از حمله قلبی ریسک 
سکته مجدد را افزایش می دهد

یک  روزانه  پزشک مصرف  احتمالًا  قلبی می شوند،  که دچار حمله  افرادی 
آسپرین با دوز پایین را برای پیشگیری از سکته دوم توصیه می کند، اما اکثر مردم 

این توصیه را در درازمدت رعایت نمی کنند.
یک مطالعه جدید نشان می دهد افرادی که به طور مداوم آسپرین روزانه با دوز 
پایین مصرف نمی کنند، در مقایسه با همتایان خود که به طور مداوم آسپرین 
مصرف می کنند، بیشتر در معرض حمله قلبی، سکته مغزی یا مرگ قرار دارند. 
آسپرین از تجمع پلاکت ها جلوگیری می کند، که می تواند در جلوگیری یا کاهش 

لخته های خونی که می تواند باعث حملات قلبی و سکته شود، دخیل باشد.
محققان بیمارستان فردریکسبرگ دانمارک بیش از ۴0۱00 فرد ۴0 ساله یا بالاتر 
را که برای اولین بار دچار حمله قلبی شده بودند از سال ۲00۴ تا ۲0۱۷ مورد 
بررسی قرار دادند. تیم مطالعه استفاده از آسپرین را دو، چهار، شش و هشت سال 
پس از حمله قلبی بررسی کرد تا ببیند چه کسانی هنوز به طور منظم آسپرین روزانه 

مصرف می کند.
افرادی که ۸0 درصد یا کمتر از آن آسپرین مصرف می کردند به عنوان عدم 
پایبندی یا عدم مصرف آسپرین طبق تجویز در نظر گرفته شدند. در مقابل، افرادی 
که بیش از ۸0 درصد از مواقع آسپرین مصرف می کردند، پایبند به مصرف به 

حساب می آمدند.
افراد به مرور زمان مصرف آسپرین را قطع کردند. این مطالعه نشان داد که در دو 
سال، ۹0 درصد از بازماندگان حمله قلبی همچنان روزانه به طور مداوم آسپرین 
مصرف می کردند و این میزان در چهار سال به ۸۴ درصد، در شش سال به ۸۲ 
درصد و بعد از هشت سال به ۸۱ درصد کاهش یافت. افرادی که به طور مداوم 
آسپرین مصرف نمی کردند، در تمام مراحل بعدی با احتمال بیشتر حمله قلبی، 
سکته مغزی یا مرگ روبرو بودند. در طول چهار سال، خطر برای بیماران غیرپایدار 
در مقایسه با بیمارانی که طبق تجویز آسپرین با دوز پایین مصرف می کردند، ۴0 

درصد بیشتر بود.
این مطالعه بر اهمیت مصرف صحیح آسپرین پس از تجربه اولین حمله قلبی 
عروقی تأکید می کند. این کار احتمال حمله قلبی دیگر و همچنین خطر سکته 

مغزی یا مرگ را کاهش می دهد.
در حالی که آسپرین می تواند خطر حملات قلبی و سکته را کاهش دهد، اما 
می تواند خطر خونریزی گوارشی و زخم معده را نیز افزایش دهد. برای به حداقل 
رساندن این خطرات، محققان مصرف آسپرین در وعده غذایی اصلی و استفاده 
منظم از داروهای محافظ گوارش را توصیه می کنند. مهارکننده های پمپ پروتون 
مانند Nexium، Prevacid و Prilosec هم می توانند عوارض جانبی خونریزی 

گوارشی ناشی از آسپرین را کاهش دهند.

چه عواملی سبب دندان درد می شوند؟

مواد غذایی مفید برای وقتی که دندان 
درد داریم

یکی از بدترین دردهایی که می توان تجربه کرد دندان درد است که راه حل آن 
درمان دارویی می باشد ولی شما می توانید با خوردن و نخوردن برخی از غذاها 
این درد را کاهش دهید.   از بدترین دردهایی که می توانید از لحاظ جسمی 
تجربه کنید، دردی است که به دهان و دندان مربوط می شود. زخم های دهان و 
دندان علاوه بر این که دردناک هستند در نحوه صحبت کردن، خوردن و نوشیدن 
شما نیز تاثیر می گذارند. تنها راه حل می تواند درمان دندان درد و یا بی حسی 
درد باشد. گذشته از روش های دندان پزشکی و دارو ها، راه هایی وجود دارد که 
می توانید میزان درد را کاهش دهید. یکی از این راه ها خوردن و نخوردن غذاهای 

خاصی است. به منظور آگاهی در مورد این غذاها این قسمت را ازدست ندهید.
چه عواملی سبب دندان درد می شوند؟

دلایل مختلفی وجود دارد که سبب دندان درد می شود که می تواند به دلیل 
حفره یا آبسه دهان باشد. روش های دندان پزشکی مانند پروفلاکسی دهانی 
)تمیزکردن دندان( نیز می توانند دندان ها را فوق العاده حساس کنند. در دوره 

بهبودی پس از کشیدن دندان و جراحی نیز درد دندان احساس می شود.
درد دندان در اثر التهاب قسمت مرکزی دندان به نام پالپ ایجاد می شود. التهاب 
و عفونت لثه نیز می توانند سبب درد شوند زیرا هنگامی که لثه های شما ملتهب یا 

تحریک می شوند به طور خودکار بر دندان ها تاثیر گذار خواهند بود.
علائم متداول دندان درد

هنگامی که لثه ها ملتهب یا متورم شوند دندان درد بلافاصله تجربه می شود. سر 
درد و تب نیز ممکن است به همراه دندان درد رخ دهند.

ممکن است در دهان مزه بدی احساس کنید که احتمالا از دندان خراب ناشی 
می شود. هنگام جویدن نیز به مشکل خواهید خورد به خصوص هنگامی که 
غذاهای گرم و یا نوشیدنی سرد مصرف می کنید. هنگامی که متوجه این علائم 

شدید و ماندگار شدند به یک دندان پزشک مراجعه کنید.
تغذیه هنگام دندان درد  

زمانی که به دندان درد مبتلا شدید خوردن برخی خوراکی ها غیرممکن می شود 
اما با این وجود نباید خودتان را از خوردن غذا نیز محروم کنید. در این مواقع توصیه 

می شود غذاهای خاصی را مصرف کنید.
به طور کلی، غذاهای نرم که باعث تحریک بیشتر لثه و دندان نمی شوند و هیچ 

گونه حساسیت دندانی را تشدید نمی کنند مناسب هستند.
غذاهایی که می توانید دراین شرایط مصرف کنید عبارتند از:

 پوره سیب زمینی. پنیر کاتیج. جو دوسر. میوه های نرم. ژلاتین، پودینگ و 
کاسترد. اسموتی و میلک شیک

 هر غذای نرمی که نه خیلی گرم باشد و نه خیلی سرد
به محض این که جویدن و بلعیدن ممکن شد می توانید غذاهایی که اسیدی 
و شیرین نیستند را مصرف کنید؛ در این میان توجه کنید که دردی را تجربه 

می کنید یا خیر. 
غذاهایی که هنگام دندان درد باید از مصرف آنها اجتناب کنید

دندان  درد  تشدید  سبب  که  غذاهایی  خوردن  از  باید  دارید  درد  دندان  اگر 
می شوند خودداری کنید زیرا ممکن است جویدن را به چالش بکشند.

این غذاها عبارتند از:
ادویه دار.  و  و گریپ فروت. غذاهای شور  پرتقال   میوه های مرکباتی چون 

سبزیجات خام. گوشت. گرانولا
غذاهای  کنید.  دوری  است  دشوار  ها  آن  جویدن  که  غذاهایی  از  باید  شما 
اسیدی، تند و شور ممکن است سبب التهاب بیشتر لثه ها شوند و همچنین از 

شستشوی دهان با دهانشویه حاوی الکل خودداری کنید.

محققان پی بردند؛

مشکلات روده ای نشانه 
اولیه بیماری پارکینسون

ممکن است به نظر نرسد که یبوست یا مشکل در بلع می تواند نشانه ای از یک 
مشکل عصبی باشد، اما تحقیقات جدید نشان می دهد که این مشکل روده ای 

می تواند نشانه اولیه بیماری پارکینسون باشد.
همچنین تصور می شود که علائم گوارشی قبل از ایجاد بیماری عروق مغزی، از 

جمله سکته مغزی، آنوریسم مغزی یا بیماری آلزایمر باشد.
محققان کلینیک مایو آریزونا، از داده های یک شبکه پرونده پزشکی سراسری 
ایالات متحده برای مقایسه بیش از ۲۴000 نفر که به بیماری پارکینسون با علت 
ناشناخته تشخیص داده شده بودند، با افرادی که با بیماری دیگری تشخیص 
داده شده بودند، استفاده کردند. مشکلات عصبی شامل بیش از ۱۹000 فرد 
مبتلا به بیماری آلزایمر، بیش از ۲۳000 مبتلا به بیماری عروق مغزی و بیش از 

۲۴000 بدون هیچ یک از این مشکلات بود.
محققان افراد مبتلا به بیماری پارکینسون را با افراد دیگر مطابقت دادند.

آنها سپس فراوانی مشکلات روده را به طور متوسط ۶ سال قبل از تشخیص 
بیماری پارکینسون مقایسه کردند. برای آزمایش این فرضیه به روشی متفاوت، 
محققان تمام بزرگسالانی را که به هر یک از ۱۸ بیماری روده تشخیص داده شده 
بود، بر اساس شرایطشان به گروه های جداگانه تقسیم کردند. سپس این افراد 
با افراد بدون آن بیماری خاص روده مطابقت داده شدند. آنها به مدت پنج سال 
از طریق سوابق پزشکی تحت نظر قرار گرفته شدند تا ببینند چند نفر از آنها به 

بیماری پارکینسون یا سایر اختلالات عصبی مبتلا شده اند.
بر اساس این گزارش، چهار بیماری خاص روده با خطر بالاتر تشخیص بیماری 
پارکینسون مرتبط بودند. گاستروپارزی )که باعث تأخیر در تخلیه معده می شود(، 
دیسفاژی )که مشکل در بلع است( و یبوست همگی با خطر بیش از دو برابری 
بیماری پارکینسون در پنج سال قبل از تشخیص مرتبط بودند. سندرم روده 

تحریک پذیر بدون اسهال با ۱۷ درصد خطر بیشتر همراه بود.
نتایج مطالعه همچنین نشان داد که برداشتن آپاندیس، تأثیر محافظتی دارد که 

بیانگر نقش بالقوه آن در فرآیندهای بیماری منجر به بیماری پارکینسون است.
اما بیماری التهابی روده و برداشتن تمام یا بخشی از عصب واگ برای درمان زخم 

معده با افزایش خطر پارکینسون مرتبط نبود.
افراد مبتلا به بیماری پارکینسون همچنین با شیوع بیشتری از سایر مشکلات 
روده مواجه بودند، از جمله احساس سوزش یا پری معده بدون علت واضح، 

سندرم روده تحریک پذیر با اسهال، و اسهال همراه با بی اختیاری مدفوع.
نویسندگان مطالعه خاطرنشان کردند که این شرایط قبل از شروع بیماری آلزایمر 

یا بیماری عروق مغزی نیز شیوع بیشتری داشتند.

اگر قصد دارید چند کیلوگرم از وزنتان کم کنید، باید نسبت به یکی از عوارض 
کاهش وزن که شاید هیچ کس به شما نگوید آگاه باشید: شل شدن و افتادگی 

پوست.
هر چند کاهش وزن تدریجی و درست اثر چندانی بر پوست شما نمی گذارد؛ 
اما کاهش وزن سریع قطعاً باعث افتادگی پوستتان خواهد شد، و همین مسئله 
برای خیلی از افرادی که روند کاهش وزن را شروع می کنند باعث اضطراب و 

نگرانی می شود.
احتمال دارد بعد از یک کاهش وزن قابل توجه دچار افتادگی و آویزان شدن 
پوست شوید که مطمئناً بسیار ناخوشایند و ناراحت کننده است. این افتادگی و 
شل شدن پوست فقط جنبه ظاهری ندارد و چین خوردگی های سنگین پوست 
که به هم سابیده می شوند می توانند مشکلاتی مثل درد و التهاب و عفونت نیز 

ایجاد کنند.
پس چه باید بکنید که کاهش وزن شما این تبعات را به دنبال نداشته باشد؟ 
یادتان باشد که این فقط کاهش وزن نیست که بر پوست شما اثر می گذارد، بلکه 
سن، ژنتیک، انتخاب های سبک زندگی مثل سیگارکشیدن و ضدآفتاب نزدن و 
اینکه چه مدت با اضافه وزن زندگی کرده اید و چقدر وزن کم کرده اید نیز همگی 
می توانند تعیین کنند با کاهش وزن دچار افتادگی پوست شوید یا نه یا چقدر 
درگیر این مسئله شوید. همیشه توصیه می شود زیر نظر متخصص تغذیه و مربی 

ورزشی و حتی شاید یک متخصص پوست و مو وزن کم کنید.
شاید دلتان بخواهد هر چه زودتر به وزن ایده آلتان برسید؛ اما واقعیت این 
است که روند کاهش وزن شما باید آهسته و یکنواخت باشد و یک سال یا حتی 
بیشتر طول بکشد تا تدریجاً وزن کم کنید و به پوستتان آسیبی نرسد. به طورکلی 

ایده آل این است که هر شش هفته، یک کیلوگرم وزن کم کنید
آیا افتادگی پوست عوارضی دارد؟

را  . سابیدگی: وقتی لایه های اضافی پوست روی هم می افتند، همدیگر 
می سابند و درد و خارش و بثورات ایجاد می کنند.

. عفونت: وقتی پوست های شُل روی هم می افتند، تمیزکردن بین آنها سخت 
می شود. باکتری ها تجمع می کنند و تکثیر می شوند و عفونت ایجاد می کنند. 

گاهی در صورت شدت این عارضه ممکن است عفونت وارد بدن هم بشود.
. ناراحتی حین ورزش: پوست اضافی می تواند درد و ناراحتی ایجاد کند، 
خصوصاً حین ورزش کردن. مطالعه ای نشان داد زنانی که بعد از عمل بای پس 
معده دچار افتادگی پوست شده بودند، می گفتند پوست آویزانشان حین ورزش 

برای آنها مانع و سختی ایجاد می کند و ضمناً باعث خجالت آنها می شود.
شاید دلتان بخواهد هر چه زودتر به وزن ایده آلتان برسید و اما واقعیت این 
است که روند کاهش وزن شما باید آهسته و یکنواخت باشد و یک سال یا حتی 
بیشتر طول بکشد تا تدریجاً وزن کم کنید و به پوستتان آسیبی نرسد. در واقع 

شما باید به روند کاهش وزن خود به چشم یک راه حل بلندمدت نگاه کنید نه 
یک راه حل فوری.

به مرور  تا  بدهید  زمان  کافی  به اندازه  خود  پوست  به  که  است  این  هدف 
خودش را با کاهش وزن تطبیق دهد. کاهش وزنی که با سرعتی بیشتر از آنچه 
توصیه شده روی بدهد، به کلاژن و بافت های الاستین پوست آسیب می زند. 
هم کاهش وزن و هم افزایش وزن هر دو اثرات چشمگیری بر الاستین پوست 
می گذارند. مثلًا کسی که سال ها اضافه وزن داشته به احتمال زیاد قابلیت 
ارتجاعی پوستش )الاستین( آسیب دیده است، بنابراین کاهش وزن سریع 
فقط شرایط پوست را بدتر می کند. کاهش وزن آهسته کمکتان می کند بیشتر 
چربی از دست بدهید تا عضله و در نتیجه پوست شما خودش را با این روند 

سازگار می کند.
ضمناً به سبک زندگی تان نیز باید توجه کنید، مثلًا به اندازه کافی آب بنوشید، 
با تغذیه درست مواد مغذی به پوستتان برسانید، به طور منظم ورزش کنید، 
ضدآفتاب بزنید و اگر سیگار می کشید ترک کنید. اینها عادت هایی هستند که 

باید در تمام طول مسیر کاهش وزنتان به آنها اهمیت بدهید.
با افتادگی پوست بعد از کاهش وزن چه کنیم؟

اگر اخیراً وزن زیادی کم کرده اید یا عمل بای پس معده انجام داده اید پس 
حتماً درگیر شلی و افتادگی پوست هستید. اما می توانید کارهایی انجام دهید 
تا ظاهر بهتری پیدا کنید. اگر دوست ندارید سراغ روش های تهاجمی مثل 
جراحی زیبایی بروید و دلتان می خواهد با روش های طبیعی افتادگی پوستتان 
را کاهش دهید، باید تمرینات قدرتی و عضله ساز را وارد روتین ورزشی تان کنید. 
همچنان به اندازه کافی آب بنوشید و تغذیه درستی داشته باشید که شامل 
پروتئین و ویتامین سی و اسیدهای چرب امگا۳ و حتی مکمل های کلاژن باشد 

و به تقویت قابلیت ارتجاعی پوستتان و کلًا سلامت پوستتان کمک کند.
یک سری از مطالعات نشان داده اند مصرف مکمل کلاژن خوراکی می تواند 
رطوبت پوست را بهتر کرده و قابلیت ارتجاعی آن را بیشتر کند و کلاژن موضعی 
که مستقیماً روی پوست استفاده می شود به کاهش چین وچروک و زبری 
پوست کمک می کند. البته برای نتیجه گیری قطعی در مورد اثر کلاژن بر 
افتادگی پوست بعد از کاهش وزن هنوز به تحقیقات گسترده تری نیاز است. 
یادآوری می کنیم که همیشه پیش از مصرف هر گونه مکملی ابتدا با پزشکتان 

مشورت کنید.
جلوگیری از شل شدن پوست بعد از رژیم لاغری

البته می توانید از روش های پزشکی غیرتهاجمی نیز کمک بگیرید، مثل 
سفت کردن پوست با رادیوفرکوئنسی )RF(. در این شیوه با استفاده از امواج 
الکترومغناطیسی با فرکانس پایین، تولید کلاژن و قابلیت ارتجاعی پوست 

تقویت می شود.
اما این درمان ها نیز اثرگذاری محدود خاص خود را دارند، مثلًا بر پوست شُل 
بهتر اثر می گذارند تا بر پوست آویزان. پوستی که آویزان شده ابتدا باید با عمل 

جراحی برداشته شود، مثلًا با روش ابدومینوپلاستی یا بادی لیفت.
اگر تصمیم گرفتید از شیوه های پزشکی برای رفع افتادگی پوستتان استفاده 
کنید، با بیشتر از یک جراح پلاستیک و زیبایی مشورت کنید. مدت زمان 
ریکاوری طولانی است و ممکن است پیامدهایی وجود داشته باشد، ضمناً شما 
باید یک تا دو سال بعد از کاهش وزن صبر کنید و سپس تحت جراحی قرار 

بگیرید.

شلی پوست ناشی از لاغرشدن؛

چگونه از افتادگی پوست ناشی از کاهش وزن جلوگیری کنیم؟
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مدیرکل غله استان قم  خبرداد:

ذخیره سازی167 هزار تُن گندم
در سیلوی شهید نخعی

مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان قم گفت: طی یک سال گذشته )از مردادسال 
گذشته تا امسال( در راستای تدارک کالاهای اساسی و تامین امنیت غذایی مردم قم، 

۱۶۷ هزار و ۲۵۲ تُن گندم وارد استان و در سیلوی شهید نخعی ذخیره سازی شد. 
به گزارش ندای قم، سعید محمدی روز دوشنبه با حضور در خبرگزاری جمهوری 
این مدت،  در طی  بیان داشت:  در گفت وگویی  دولت  مناسبت هفته  به  اسلامی 
۱۷۷ هزار و ۷۷۴ تُن گندم برای تامین آرد مورد نیاز نانوایی های فعال در قم تحویل 

کارخانه های آردسازی استان شده است.
وی توضیح داد: میزان افزون بر ۱۶۷ هزار و ۲۵۲ تُن گندم وارد شده به قم تا حجم 
۱۷۷ هزار و ۷۷۴ تُن گندم تحویل داده شده به نانوایی های استان مربوط به موجودی 

سیلو از قبل است.
وی با اشاره به تلاش شبانه روزی برای تامین و تدارک کالاهای اساسی در قم، ادامه 
داد: طی یک سال گذشته همچنین بیش از ۶ هزار تُن شکر و برنج برای تسهیل 
دسترسی مردم قم به این محصولات توسط اداره کل غله و خدمات بازرگانی در بازار 

استان توزیع شد.
محمدی همچنین گفت: در جریان اجرای طرح خرید تضمینی محصولات راهبردی 
بخش کشاورزی، امسال ۱۴ هزار تُن گندم در قالب یک هزار و ۸۱۷ محموله از کشاورزان 

قمی خریداری شد که این میزان نسبت به سال قبل ۳۷ رشد داشت.
وی بیان داشت: گندم کاران استان امسال نیز همچون سال های گذشته استقبال 
خوبی از طرح خرید تضمینی داشتند و محصول خود را به مراکز تعیین شده برای این 

منظور )سیلوی ملکی استان و مرکز خرید شرکت تعاونی جعفریه(  تحویل دادند.
وی افزود: علاوه بر گندم، اداره کل غله و خدمات بازرگانی قم در زمینه خرید تضمینی 
کلزا که محصولی راهبردی برای تولید روغن خوراکی مورد نیاز مردم به شمار می آید نیز 
عملکرد قابل قبولی داشت و در همین رابطه طی سال جاری ۶۹۱ تُن دانه روغنی کلزا 

در قالب ۱۷0 محموله از کشاورزان استان خریداری شد.
مدیرکل غله و خدمات بازرگانی قم در ادامه با تاکید بر این که موجودی گندم استان به 
صورت مستمر رصد و برای ذخیره سازی این محصول راهبردی اقدام می شود، گفت: 
به طور میانگین سطح ذخیره سازی گندم در قم همواره در حدی است که بتواند نیاز 

چند ماه آینده استان به این محصول را تامین کند.
وی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به تامین آرد انجام شده برای هیات های 
مذهبی و موکب ها در ایام عزاداری امام حسین)ع( اشاره کرد و گفت: به همین منظور 
۲00 تُن آرد برای تامین نیاز هیات های مذهبی و ۵00 تُن آرد برای تامین نیاز موکب ها 

تامین و تدارک دیده شد.
گندم مورد نیاز استان قم در سیلوی بِتُنی ۱۱0هزار تُنی شهید آصف نخعی که در 
 ـسلفچگان قرار دارد، ذخیره می شود؛ این سیلو  جنوب غربی شهر قم در محور قم 
دارای ظرفیت ذخیره سازی ۱0۸هزار تُن گندم و ۳۶ کندو می باشد، این سیلو با توان 
تخلیه و بارگیری ۲00 تُن در ساعت، در زمینی به مساحت ۹0هزار مترمربع ساخته 

شده و از امکانات و تجهیزات کامل تخلیه و بارگیری گندم برخوردار است.
آزمایش های انجام شده توسط نهادهای نظارتی همچون اداره کل استاندارد نشان 
می دهد آرد توزیع شده در میان نانوایی های استان از کیفیت لازم برخوردار است و در 
ادامه نانوایان عزیز قمی نیز تلاش می کنند با مهارت بالای خود، نان با کیفیتی را به 
دست مردم برسانند، به نحوی که مسئولان حوزه آرد و نان قم بیان می کنند نان های 

تولید شده در این استان به خصوص نان سنگک از بهترین نان های کشور است.
به طور کلی حدود ۹00 نانوایی در سطح شهر و مناطق مختلف استان قم فعال است 
و نانوایان در این استان انواع نان های مورد علاقه مردم را تولید می کنند. پنج کارخانه 
تولید آرد نیز در قم فعال است و میزان آرد مصرفی نانوایی ها در این استان در هر ماه 

بیش از ۱0 هزار تُن است.
 

آیت الله سعیدی: 

وظیفه داریم از امام و رهبر جامعه
 خود اطاعت کنیم

تولیت حرم حضرت معصومه)س( در جلسه شورای اداری استان قم گفت: ما امروز 
وظیفه داریم از امام و رهبر جامعه خود اطاعت کنیم و در کنار ایشان باشیم؛ به تاریخ 
نگاه کنید کسانی که علیه جمهوری اسلامی ایران سنگ اندازی کردند امروز در چه 

جایگاهی هستند؟
آیت الله سیدمحمد سعیدی روزدوشنبه در چهارمین جلسه شورای اداری استان که 
در سالن کرامت استانداری قم برگزار شد، اظهار کرد: عدد اربعین و چهل در فرهنگ 
اسلام از جایگاه خاصی برخوردار است؛  عدد چهل برای رسیدن به رشد و کمال، موثر 

واقع شدن برخی امور و... مطرح می شود.
وی ادامه داد: پیام اکرم)ص( در یکی از فرمایشات خود می فرمایند: هرکس از این 
روایات و احادیثی که ما اهل بیت داریم، چهل مورد از آن ها را حفظ و محافظت نماید در 

دنیای قیامت به عنوان عالم محسوب می شود.
تولیت حرم حضرت معصومه)س( گفت: واقعیت این است که روایات مختلفی با ذکر 
عدد چهل مطرح شده است؛ درخصوص انقلاب نیز بسیاری از دشمنان نمی خواستند 
به سال چهلم برسد اما با رهبری آیت الله خامنه ای و نگاه ولیعصر )عج( ما به چهل 

سالگی رسیدیم.
آیت الله سعیدی خاطرنشان کرد: درس اربعین این است که بدانیم کسانی که صدای 
امامشان در روز عاشورا را نشنیدند و در برابر امام حسین)ع( ایستادند، چه عاقبتی 
داشتند؟ ما باید از این اتفاق درس بگیریم زیرا ممکن است همین اتفاق برای ما نیز 

رخ دهد.
وی در ادامه عنوان کرد: ما امروز وظیفه داریم از امام و رهبر جامعه خود اطاعت کنیم 
و در کنار ایشان باشیم؛ به تاریخ نگاه کنید کسانی که علیه جمهوری اسلامی ایران 
سنگ اندازی کردند امروز در چه جایگاهی هستند؟ برای مثال وضعیت امروز رژیم 

صهیونیستی را نگاه کنید که در چه شرایط افولی هستند.
عضو مجلس خبرگان رهبری در پایان بیان کرد: همه ما وظیفه داریم خود را بسنجیم 

تا خدای نکرده در صف دشمنان نباشیم و در جبهه حق حرکت کنیم.

معاون بهبود تولیدات گیاهی جهاد کشاورزی استان قم:

قم در زمینه بذرهای اصلاح شده گندم
 و جو خودکفا است

در  قم  استان  گفت:  قم،  استان  کشاورزی  جهاد  گیاهی  تولیدات  بهبود  معاون 
سال های اخیر به لحاظ تولید بذر اصلاح شده در بین استان های کشور رتبه اول را دارد، 
لذا ۱00 درصد بذرهای اصلاح شده مورد نیاز کشاورزان توسط استان تولید می شود و 

بذر اصلاح شده گندم را در اختیار استان های همجوار نیز قرار می دهیم.
مهندس محمد علی سلامی اظهارداشت : گندم، جو، ذرت و پنبه از جمله محصولات 
استراتژیک استان قم هستند که خوراک مستقیم انسان و دام است و همواره ارتقا 

کیفیت و افزایش بهره وری این محصولات را در دستور کار داریم.
وری  بهره  افزایش  و  کیفیت  بهبود  راستای  در  را  بذر اصلاح شده  تولید  سلامی 
محصولات استراتژیک مورد توجه قرار داد و یادآور شد: استان قم در سال های اخیر به 
لحاظ تولید بذر اصلاح شده در بین استان های کشور رتبه اول را دارد، لذا ۱00 درصد 
بذرهای اصلاح شده مورد نیاز کشاورزان توسط استان تولید می شود و بذر اصلاح شده 

گندم را در اختیار استان های همجوار نیز قرار می دهیم.
معاون بهبود تولیدات گیاهی جهاد کشاورزی استان قم ورود ارقام جدید پر بازده 
محصولات استراتژیک گندم، جو، ذرت و پنبه را از دیگر اقدامات معرفی کرد و گفت: در 
حوزه محصولات استراتژیک با وجود سهمیه بندی کودهای یارانه ای، تامین کامل کود 

مورد نیاز این محصولات را در دستور کار داریم.
سلامی در راستای تولید محصولات استراتژیک کشت تریتیکاله را مورد توجه قرارداد و 
گفت: در حال حاضر ۷00 هکتار سطح زیر کشت تریتیکاله در استان قم داریم که پیش 
بینی  می کنیم امسال این میزان به ۱۴00 هکتار برسد؛ تولید بذر اصلاح شده، ارائه 

آموزش به کشاورزان از جمله اقدامات ما در راستای توسعه کشت این محصول است.
وی با بیان این که تریتیکاله می تواند به مرور جایگزین کشت جو در مزارع استان 
شود، ادامه داد: نتیجه کشت تریتیکاله در قم نشان داد، این گیاه نسبت به جو محصول 
بیشتری می  دهد و در برابر آفات و بیماری  ها و همچنین سرما مقاومت بالاتری دارد که 

مزایای مهمی به شمار می آید.
معاون بهبود تولیدات گیاهی جهاد کشاورزی استان قم با بیان اینکه در استان قم 
۱00 هزار تن جو تولید می شود، یادآور شد: مصرف آب کمتر نسبت به گندم، مقاومت 

به شوری، نیاز دام سبب شده کشت جو در استان قم رایج باشد.

 تاکید استاندار بر تعیین تکلیف منوریل قم:

کارشناسان باید تکلیف ادامه دادن یا ادامه 
ندادن  منوریل را روشن کنند

استاندار با اشاره به اینکه بلاتکلیفی طرح منوریل قم بر بهداشت روانی جامعه تاثیر 
مستقیم دارد گفت: طرح منوریل قم باید از نظر کارشناسی مورد بررسی قرار گرفته و 

تعیین تکلیف شود.
کرامت  تالار  در  قم  اداری  شورای  جلسه  در  دوشنبه  عصر  آقامیری  محمد  سید 
استانداری همچنین افزود: طرح منوریل قم از طرح های مهم است چراکه با اعصاب 

و روان مردم بازی می کند.
استاندار قم تاکید کرد: ما با منوریل نه به عنوان یک طرح شهری، بلکه به عنوان 

یک موضوعی که تاثیر نامطلوب بر بهداشت روانی جامعه می گذارد برخورد می کنیم.
وی طرح منوریل قم را آینه دق توصیف کرد و گفت: نامشخص بودن تکلیف این 

طرح، به لحاظ بهداشت روانی بر جامعه تاثیر مستقیم دارد.
این مقام ارشد اجرایی در قم خاطرنشان کرد: کارشناسان باید موضوع ادامه دادن یا 

ادامه ندادن این طرح را بررسی کنند، تا تکلیف آن روشن شود.
جمع آوری باقیمانده ریل های موجود در شهر قم

با  بیان داشت: خوشبختانه  با اشاره به طرح فرودگاه قم  استاندار قم همچنین 
پیگیری های انجام شده، روز یکشنبه مجوز این طرح را گرفتیم، البته گرفتن مجوز 
همه، کار نیست، بلکه فقط شروع کار است که با استفاده از توان بخش خصوصی هر 

چه سریع تر فرودگاه را راه اندازی کنیم.
آقامیری همچنین معضل ریل های متروکه موجود در شهر قم را مورد توجه قرار داد و 
گفت: تولیت آستان حضرت معصومه )س( دستور داده که برای جمع آوری باقیمانده 

ریل های موجود در شهر قم، به صورت کامل با استانداری همکاری شود.
استاندار قم گفت: ما نیز قول دادیم که حق و حقوق اداره کل اوقاف و امور خیریه را 

پرداخت کنیم و مشکل هایی به وجود نیاید.
استفاده از ظرفیت  و توان گروه های جهادی برای حل مشکلات

وی در بخش دیگری از سخنان با تاکید بر هماهنگی مسئولان استانی با گروه های 
جهادی اظهار کرد: به زودی در استانداری قم، گروه های جهادی را به عنوان دومین 

گروه های جهادی نهادی تخصصی کشور ثبت خواهیم کرد.
آقامیری استفاده از ظرفیت  و توان گروه های جهادی برای حل مشکل ها را ضروری 
عنوان کرد و گفت: در تمام رزمایش های جهادی، گروه های جهادی شخصا حضور 
پیدا می کنند و از حضور مدیران در این گروه ها، متناسب با موضوع هایی که برگزار 
می شود، استفاده خواهیم کرد. استاندار قم همچنین با اشاره به ضرورت اصلاح 
شیوه های پاسخ گویی به ارباب رجوع نیز بیان کرد: گزارش هایی که در این رابطه است، 
گزارش های خوبی نیست، ما اگر می گوییم مردم ولی نعمتمان هستند، باید در ارائه 

خدمات به آنان به بهترین شکل ممکن عمل کنیم.

رئیس سازمان نوسازی ، توسعه و تجهیز مدارس کشور:

ساخت فضاهای آموزشی در دولت 
سیزدهم 1۰۴ درصد رشد داشته است

 
رئیس سازمان نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس کشور با اشاره به اهمیت مدرسه 
سازی از رشد ۱0۴ درصدی احداث فضاهای آموزشی در دولت مردمی سیزدهم خبر 

داد.
حمیدرضا خان محمدی روز دوشنبه در مراسم افتتاحیه مدرسه ۱۵ کلاسه حضرت 
خدیجه )س( منطقه پردیسان قم اظهار داشت: این هم افزایی ها در مسیر افتتاح پروژه 
های جدید آموزشی، نشان از عزم خدمتگزاران مردم و دانش آموزان عزیز برای تحقق 

آینده روشن و نویدبخش ایران قوی است.
شهرک پردیسان در منطقه هشتم شهرداری قم و در جنوب غربی این شهر قم واقع  
شده است، این منطقه در سال ۱۳۷۷ توسط وزارت مسکن و شهرسازی وقت تاسیس 

و در سال ۱۳۹0 به یکی از مناطق شهرداری قم تبدیل شد.
وی با تصریح بر این که تمدن حقیقی در مدارس و فضاهای آموزشی بویژه مدارس 
دخترانه شکل می گیرد خاطر نشان کرد: محور تربیت در خانواده ها، مادران و بانوان 
هستند. رئیس سازمان نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس کشور همچنین با تقدیر از 
زحمات همکاران خود در نوسازی مدارس قم ادامه داد: اگر می خواهیم در آینده 
مشکلاتی مانند مشکل آسیب های اجتماعی، مسکن و انرژی نداشته باشیم، باید 
به نقش مهم مدارس و فضاهای آموزشی در جلوگیری از ظهور و بروز این مشکلات 
توجه کنیم. خان محمدی با تاکید بر این که توسعه مدارس روزآمد با همه امکانات و 
همچنین امکان دسترسی های محلی این مدارس در دستور کار نوسازی مدارس 
کشور است گفت: خوشبختانه در دولت مردمی سیزدهم، شاهد رشد ۱0۴ درصدی 
احداث فضاهای آموزشی نسبت به مدت مشابه دولت قبل هستیم. وی اضافه کرد: 

در این مدت سه و نیم میلیون مترمربع به فضاهای آموزشی کشور افزوده شده است.
مدرسه ۱۵ کلاسه حضرت خدیجه )س( با زیربنایی بالغ بر سه هزار و ۶۹۵ مترمربع 

در منطقه پردیسان قم و همزمان با گرامیداشت هفته دولت افتتاح شد.
کلنگ احداث این مدرسه از سال ۱۳۹۸ به زمین زده شد و در ادامه، اعتبار تکمیل 
آن با بودجه ای بالغ بر ۲00 میلیارد ریال در سفر رئیس جمهور به قم به تصویب رسید.

معاون سیاسی اجتماعی استاندار قم نیز در این مراسم خواستار حمایت مسئولان 
ارشد برای تحقق میزبانی شایسته قم از دانش آموزان اتباع شد.

احمد حاجی زاده افزود: قم در صدر استان های کشور در موضوع میزبانی از دانش 
آموزان اتباع است. وی با اشاره به این که استان قم در حال حاضر میزبان حدود ۴0 هزار 
نفر دانش آموزان اتباع در مدارس خود است بیان کرد: البته ما این دانش آموزان عزیز 
را همانند نیروهای فاطمیون و زینبیون، عزیز می شماریم؛ اما در عین حال لازم است 
تا زیرساخت های لازم آموزشی را برای آنان مهیا کنیم تا به تعبیر رهبر معظم انقلاب 

اسلامی، همه آنان بتوانند همانند دانش آموزان ایرانی و در کنار آنان درس بخوانند.
وی بر این اساس از مسئولان ارشد کشور خواست تا با اعطای امتیاز به قم، امکان 
میزبانی شایسته این استان را از دانش آموزان اتباع فراهم کنند. وی با تصریح بر این که 
تراکم دانش آموزان در کلاس های درس مانع از عملکرد مطلوب کادر آموزشی و معلمان 
عزیز است ابراز امیدواری کرد با مطالبه گری در این موضوع مهم، زمینه برای توسعه، 

نوسازی و تجهیز بیشتر مدارس استان مهیا شود.
 

رئیس سازمان نظام پزشکی استان قم مطرح کرد:

ارتقاء سطح سواد سلامت مردم
راه حل مداخلات پزشکی

رئیس سازمان نظام پزشکی استان قم، مداخلات پزشکی به ویژه در حوزه دندان 
پزشکی و طب سنتی را مورد توجه قرار داد و گفت: مهم تر از برخورد قضایی و مداخله 
سازمان نظام پزشکی؛ ارتقا سطح سواد سلامت مردم است که اهمیت دارد؛ فرهنگ 

مردم باید در حوزه سلامت ارتقا پیدا کند. 
دکتر سید حسن عادلی در گفت وگویی با بیان اینکه رسالت سازمان نظام پزشکی ارائه 
خدمت به مردم است، عنوان کرد: جامعه پزشکی استان پیوسته خدمات تخصصی 
و فوق تخصصی سلامت را با کیفیت بالا در مراکز دولتی و خصوصی ارائه می دهند و 
همین کیفیت منجر به افزایش مراجعات از دیگر استان ها و حتی خارج از کشور شده 

است.
رئیس سازمان نظام پزشکی استان قم با بیان اینکه در قم نزدیک به ۷00 پزشک 
متخصص و فوق تخصص فعالیت دارند و لذا کمبود حادی در حوزه تخصص های 
مختلف نداریم، ادامه داد: در بعضی از رشته ها در کل کشور کمبودهایی وجود دارد 
همچون جراحی مغز و اعصاب و رادیولوژیست خانم که قم نیز از این مسئله مستنثی 
نیست؛ دانشگاه علوم پزشکی برای رفع کمبود متخصص در این رشته ها باید تلاش 

کند.
و  ساز  دندان  عنوان  تحت  پزشکی  مداخلات  متاسفانه  اینکه  بیان  با  عادلی 
دندانپزشک تجربی، طب سنتی و ارائه آموزش های پزشکی طی چند سال گذشته 
در استان قم افزایش پیدا کرده است، یادآور شد: خوشبختانه با هماهنگی دستگاه 
قضایی و دادستان استان و بر اساس گزارشات مردمی با مداخلات پزشکی برخورد 

خواهد شد.
رئیس سازمان نظام پزشکی استان قم، مداخلات پزشکی به ویژه در حوزه دندان 
پزشکی و طب سنتی را مورد توجه قرار داد و گفت: مهم تر از برخورد قضایی و مداخله 
سازمان نظام پزشکی؛ ارتقا سطح سواد سلامت مردم است که اهمیت دارد؛ فرهنگ 

مردم باید در حوزه سلامت ارتقا پیدا کند.  
 عادلی تصریح کرد: نصب دستگاه کارتخوان در مطب پزشکان و مراکز درمانی تکلیف 
قانونی می باشد؛ تخلف از این مسئله غیر قانونی و در صورت شکایات مردمی قابل 

رسیدگی است.

مدیرکل امور اقتصادی و دارایی استان قم خبرداد:

اطلس سرمایه گذاری استان قم
 بزودی راه اندازی می شود

مدیرکل امور اقتصادی و دارایی استان قم با بیان این که اطلس سرمایه 
گذاری این استان ۹0 درصد پیشرفت دارد و بزودی راه اندازی خواهدشد 
گفت: فرصت های سرمایه گذاری قم بر روی این اطلس بارگذاری می شود و 
سرمایه گذاران داخلی و خارجی می توانند به آن مراجعه کرده و فرصت های 
سرمایه گذاری را شناسایی کنند، همچنین فرصت های سرمایه گذاری بر 

روی این اطلس به زبان های عربی و انگلیسی نیز بارگذاری خواهد شد.
شناسایی ۵۷ ملک دولتی برای اجرای طرح مولدسازی 

مهدی فراهانی روز دوشنبه در نشست خبری مدیران تابعه وزارت اقتصاد در 
استان قم، ارزش ملک های شناسایی شده برای اجرای طرح مولدسازی در 
قم را در این بازه زمانی، یک هزار و ۲00 میلیارد تومان عنوان کرداظهارداشت: 
۵۷ ملک دولتی در راستای اجرای طرح مولدسازی از ابتدای امسال تا پایان 

مردادماه شناسایی شده است.
پنج  و در سال ۱۴0۱،  این که در سال ۱۴00، هشت ملک  بیان  با  وی 
ملک دولتی برای مولدسازی شناسایی شده است گفت: روند شناسایی و 
مولدسازی املاک مازاد دولتی در استان قم به نحو مطلوب تر از گذشته به 
پیش می رود و جلساتی در این زمینه با مدیران دستگاه های دولتی برگزار 

کرده ایم که خود مدیران پای کار آمدند و املاک مازاد را معرفی کردند.
وی اضافه کرد: دولت قصد ندارد با فروش املاک مازاد، مشکلات کمبود 
بودجه را جبران کند و تمام اعتبارات حاصل از فروش این طرح در راستای 

هزینه های زیرساختی به خصوص در مناطق کم برخوردار هزینه می شود.
فراهانی در ادامه سخنان خود با بیان این که دولت سیزدهم، بحث انضباط 
مالی را سرلوحه اقدام های خود قرار داده است، به راه اندازی حساب واحد 
خزانه در این دولت اشاره کرد و افزود: این حساب در راستای نظارت کامل 
دولت و مدیریت منابع راه اندازی شده که مشخص می شود هر دستگاهی تا 

چه اندازه منابع دولتی در اختیار دارد.
وی به بحث صدور اسناد تک برگی دولتی نیز اشاره کرد و گفت: در دولت 
سیزدهم مساله صدور اسناد تک برگی دولتی راه اندازی شد که تا این لحظه از 
یک هزار و ۸۳۹ اسناد دفترچه ای دولتی، یک هزار و ۶00 عدد به اسناد تک 
برگی تبدیل شده است که این اسناد تحت هیچ شرایطی مورد سوء استفاده 

قرار نمی گیرد.
قم جزو استان های برتر کشوردر جذب درآمدمالیاتی

مدیرکل امور اقتصادی و دارایی استان قم همچنین با اشاره به این که بیش از 
۹۵ درصد از درآمد استان از طریق مالیات است گفت: قم جزو استان های برتر 

در این زمینه به شمار می آید که موفق شده درآمد خود را جذب کند.
فراهانی، بحث اطلس سرمایه گذاری استان قم را نیز مورد اشاره قرار داد و 
افزود: این اطلس جزو طرح های مهم و بزرگ اداره کل امور اقتصادی و دارایی 
استان است که در آن بحث نوع سرمایه گذاری و زیرساخت ها مشخص می 

شود.
وی با بیان این که اطلس سرمایه گذاری استان قم ۹0 درصد پیشرفت دارد 
و بزودی راه اندازی خواهد شد تصریح کرد: فرصت های سرمایه گذاری قم 
بر روی این اطلس بارگذاری می شود و سرمایه گذاران داخلی و خارجی می 
توانند به آن مراجعه کرده و فرصت های سرمایه گذاری را شناسایی کنند، 
همچنین فرصت های سرمایه گذاری بر روی این اطلس به زبان های عربی و 

انگلیسی نیز بارگذاری خواهد شد.
فراهانی در ادامه، بحث نظارت بر عملکرد بانک ها را از دغدغه های مهم 
استان برشمرد و افزود: بانک ها باید منابعی که در استان قم را جذب می کنند 
در راستای تولید، کنترل تورم، اشتغالزایی و تولید ناخالص در خود استان 
هزینه کنند که در این راستا بانک های دولتی همکاری خوبی دارند ولی در 

این زمینه با بانک های خوصی دچار مشکل هستیم.
وی گفت: در همین خصوص و در زمینه توزیع تسهیلات، برخی از بانک 

های خصوصی عملکرد ضعیفی در استان داشته اند.
فراهانی همچنین با بیان این که بیش از ۲۵ میلیارد تومان سرمایه گذاری 
مصوب در استان قم در دولت سیزدهم داریم اظهار داشت: علاوه بر این که 
سرمایه گذارانی از داخل مشتاق سرمایه گذاری در قم هستند از کشورهای 

مسلمان نیز اقبال به سرمایه گذاری در این استان مطلوب است.
وی ادامه داد: با حضور مدیران دستگاه های اقتصادی استان قم، به ۵۳ 
مورد از کارخانه های استان که دچار مشکلاتی بودند مراجعه و مشکلات آنها را 
احصا کردیم و درجهت رفع مشکلات آنها تا آنجا که قانون اجازه می داد اقدام 

هایی انجام شد.
وی همچنین به درگاه ملی مجوزها اشاره کرد و گفت: استان قم در ابتدای 
تا پایان  از ابتدای امسال  راه اندازی این سامانه شرایط خوبی نداشت اما 
مردادماه، شرایط ما نسبت به گذشته خیلی بهتر شده و از ۶ هزار و ۵۹0 مورد 
درخواست، بیش از ۵۵ درصد مجوز صادر شده و ۹۵۸ مورد در شرف صدور 

است.
رشد ۵۵ درصدی وصول مالیات از ابتدای امسال تا پایان مردادماه

مدیرکل امور مالیاتی استان قم نیز در این نشست خبری تصریح کرد: ۹۵ 
درصد از درآمد استان قم مربوط به مالیات است و سال ۱۴0۱ را در شرایطی 
پشت سر گذاشتیم که علاوه بر رشد ۶0 درصدی در زمینه مالیات نسبت به 

سال ۱۴00، از حیث تحقق در رتبه های ممتاز کشوری قرار گرفتیم.
حسین نیروبخش افزود: سه هزار و ۴00 میلیارد تومان درآمد مصوب سال 

گذشته بود که سه هزار و ۵۸0 میلیارد تومان محقق شد.
وی گفت: از ابتدای امسال تا پایان مردادماه، یک هزار و ۹0۷ میلیارد تومان 
درآمد مالیاتی داشتیم که نسبت به مدت زمان مشابه سال گذشته، ۵۵ درصد 
رشد داشته است. وی با اشاره به این که در بحث دریافت اظهارنامه ها علاوه 
بر این که در سازمان امور مالیاتی رتبه قابل قبولی داریم افزود: با دریافت ۵۸ 
هزار و ۱۳۷ فقره فرم تبصره ماده صد، رشد ۲۲ درصدی، با ۱۸ هزار و ۲۵۲ 
اظهارنامه شخصی حقیقی رشد ۱۲ درصدی و چهار هزار و ۶۲۲ اظهارنامه 

اشخصاص حقوقی، رشد پنج درصدی داشته ایم.
نیروبخش با بیان این که اداره کل امور مالیاتی علاوه بر وصول درآمد مالیات، 
وظیفه وصول مالیات ارزش بر افزوده را نیز برعهده دارد گفت: بخشی از این 

درآمد در اختیار شهرداری ها و دهیاری ها قرار می گیرد.

وی ادامه داد: در سال ۱۴00، ۳۱۷ میلیارد تومان عوارض ارزش بر افزوده 
در اختیار شهرداری و دهیاری ها قرار گرفت و در سال گذشته این رقم به یک 

هزار و ۳۸0 میلیارد تومان رسید که افزایش ۳۳۵ درصدی را نشان می دهد.
وی همچنین به راه اندازی واحد مشاوره در اداره کل امور مالیاتی استان قم 
اشاره کرد و گفت: مودیان می توانند به این واحد در بلوار عماریاسر مراجعه 

کرده و از خدمات مشاوره ای استفاده کنند.
رشد ۱۱3 درصدی صادرات استان قم در دولت سیزده

مدیرکل گمرکات استان قم  نیز دراین نشست خبری از رشد ۱۱۳ درصدی 
صادرات قم در دولت سیزدهم خبر داد و گفت: از ابتدای آغاز به کار این دولت 
تا پایان مردادماه، ۶۴۷ میلیون دلار انواع کالا از طریق گمرکات این استان به 

کشورهای هدف صادر شده است.
درآمد  مردمی سیزدهم،  دولت  در  افزود: همچنین  دریکوندی  اسفندیار 
گمرکات استان قم به رقم یک هزار و ۹00 میلیارد تومان رسید که در این زمینه 

هم رشد ۲۶۷ درصدی داشته ایم.
وی ادامه داد: در زمینه واردات، ۷۳۴ میلیون دلار انواع کالا به گمرکات 
استان قم وارد شده که رشد ۵0 درصدی را نشان می دهد و در بحث ترانزیت، 
پنج هزار و ۹۱۴ فقره انجام شده که با افزایش ۲۵ درصدی نسبت به دو سال 

اولیه دولت قبل مواجه شده است.
دریکوندی با بیان این که مدت زمان صادرات از گمرکات استان قم به کمتر 
از یک روز کاهش پیدا کرده است اضافه کرد: در حوزه واردات نیز با توجه به 
مجوزهایی که از سازمان های مختلف باید اخذ شود، بین یک تا سه روز انجام 

می شود.
وی با اشاره به این که سال گذشته حدود ۱۵ هزار تن کالا از طریق شبکه 
از استان قم به کشورهای هدف صادر شد گفت: یک  حمل و نقل ریلی 
ترمینال کانتینری نیز درحال راه اندازی است که صادرات را به کمترین زمان 

ممکن کاهش می دهد.
وی همچنین خدمت رسانی به موکب های اربعین در عراق را مورد اشاره قرار 
داد و افزود: ۸۴۲ مورد اظهار نامه خروج موقت برای خودروهای سنگین صادر 

شده است.
مدیر بورس قم:

معامله هفت هزار و ۶۱۴ میلیارد ریال سهام در تالار بورس قم 
 مدیر بورس استان قم نیز دراین نشست خبری از گفت: از ابتدای امسال تا 
پایان تیرماه، ارزش کل معاملات در تالار بورس استان، ۱۴ هزار و ۴۲ میلیارد 

ریال و ارزش معاملات سهام هفت هزار و ۶۱۴ میلیارد ریال بود.
حسین مروجی افزود: ارزش معاملات صندوق های سرمایه گذاری قابل 

معامله نیز ۶ هزار و ۴۲۸ میلیارد ریال بود.
وی گفت: ۵۴ درصد معاملات مربوط به خریداران و ۴۶ درصد مربوط به 
فروشندگان و تعداد شرکت های فعال کارگزاری در بورس استان قم، ۳۵ مورد 

است.
وی با بیان این که ارزش کل معاملات بورس استان قم در سال ۱۴0۱، رقم 
۴۱ هزار میلیارد تومان بود گفت: ارزش این معاملات در سال ۱۴00، رقم 
۳۱ هزار و ۲۷0 میلیارد تومان بود که در این زمیه با رشد ۲۵ درصدی مواجه 

هستیم.
مروجی همچنین به راه اندازی طرح حمایت از سرمایه گذاران با عنوان سهام 
یار اشاره کرد و افزود: این طرح که از آبان ماه سال گذشته راه اندازی شده، 
سرمایه گذاران در بورس می توانند از آن استفاده کنند که در بحث اعتماد، 

افزایش میزان سرمایه گذاری و حضور بیشتر افراد در بورس موثر خواهد بود.
وی اظهار داشت: انتظار داریم حمایت های دولت از سرمایه گذاری و فعالان 
بازار سرمایه استمرار داشته باشد و در بحث پذیرش شرکت های جدید، پنج 
شرکت را شناسایی کرده ایم که بعد از بررسی مدارک و شرایط، فرایند ورود آنها 

به تالار بورس استان قم رقم می خورد.
پرداخت ۱۲۹ هزار و 3۵۹ میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه 

دبیر کمیسیون هماهنگی بانک های استان قم نیز در این نشست خبری 
گفت: از ۲۶ بانک فعال در استان قم، ۱۶ بانک عضو کمیسیون هماهنگی 
بانک های استان هستند که از ابتدای سال جاری تا پایان تیرماه منابع آنها 

۶۸۸ هزار میلیارد تومان بود که ۵۷۸ هزار میلیارد تومان مصارف داشتند.
سید رسول میرخلفی ادامه داد: تسهیلات قرض الحسنه ازدواج، فرزندآوری، 
جهش ملی مسکن، خود اشتغالی و قرض الحسنه که از ابتدای امسال تا پایان 
تیرماه توسط کمیسیون بانک های استان پرداخت شده تعداد ۵۶ هزار و ۹۳۲ 

مورد به ارزش ۱۲۹ هزار و ۳۵۹ میلیارد ریال بوده است.
وی اضافه کرد: کل این تسهیلات در سال گذشته، ۲۲۷ هزار و ۱۷۴ مورد به 

ارزش ۳۶۲ هزار و ۴۷۶ میلیارد ریال بود.
میرخلفی همچنین به پرداخت ارز اربعین در استان قم اشاره کرد و گفت: 
تاکنون ۱۲ هزار و ۴۷۲ مورد توسط بانک ملی، هفت هزار و ۵00 مورد توسط 
پست بانک، دو هزار مورد با همراهی بانک صادرات، ۸۲0 مورد توسط بانک 
سپه و ۴00 مورد با همراهی بانک تجارت، ارز اربعین به مردم استان پرداخت 

شده است.
وی با اشاره به این که سقف پرداختی ارز اربعین در استان قم به سه برابر 
افزایش یافته است گفت: شعب بانک های منتخب که ارز اربعین را پرداخت 

می کنند تا ساعت ۱۸ فعال بوده و در خدمت زائران هستند.
فعالیت ۲۴ شرکت بیمه ای در استان قم

مدیرکل بیمه ایران استان قم نیزدراین نشست خبری  با اشاره به فعالیت ۲۴ 
شرکت بیمه ای در استان قم افزود: در سال گذشته، ۱۸ هزار میلیارد ریال حق 
بیمه توسط این شرکت ها در استان قم دریافت که ۱۴ هزار میلیارد خسارت 

پرداخت شد.
اقدام صابری ادامه داد: در سال ۱۴0۱، پنج هزار و ۴00 میلیارد ریال حق 
بیمه توسط بیمه ایران استان قم دریافت و مبلغ سه هزار و ۸00 میلیارد ریال 
خسارت پرداخت شد. وی با اشاره به فعالیت ۱۲0 نمایندگی بیمه ایران در 
سطح استان قم گفت: پرداخت خسارت تا مبلغ ۳00 میلیون ریال به صورت 
آنلاین در بیمه ایران راه اندازی شده است که این طرح نیز به زودی در استان 

قم راه اندازی خواهد شد.
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رئیس کمیسیون انرژی مجمع مشورتی نظام مسایل کشور : 

زنگ  خطر ناترازی بنزین
 به صدا درآمده است

رئیس کمیسیون انرژی مجمع مشورتی نظام مسایل کشور  گفت :افزایش 
روزافزون خودروها و سفرهای درون و برون شهری، عدم توسعه متناسب ناوگان 
حمل و نقل عمومی و از همه مهمتر قیمت گذاری نامتوازن انرژی، مصرف 

سوخت را در کشور افزایش داده و باید منتظر نواختن زنگ ناترازی بود. 
محمدصادق محبی نظر، در جمع خبرنگاران اظهار داشت: به صورت متوسط 
رشد حدود ۱0درصدی در مصرف سوخت مایع در کشور را داریم و یارانه ۸0 

میلیارد دلاری سوخت گویای وضعیت بحرانی در تصمیم سازی این حوزه است.
وی ادامه داد: شرایط تولید و توزیع بنزین و گازوییل به گونه ای است که مسیر 
این چرخه را هر لحظه ممکن است نامتوازن کند و در صورت عدم چاره اندیشی 

عاجل تبعات متعددی را در پی خواهد داشت.
رئیس کمیسیون انرژی مجمع مشورتی نظام مسایل کشور افزود: مصرف روزانه 
بنزین در کشور حدود ۱۱0 میلیون لیتر است که از ابتدای سال جاری تا ۱۱۷ 
میلیون لیتر هم رسیده و پیک های مصرف متعددی را تجربه کرده ایم. از سوی 
دیگر، پیش بینی می شود مصرف تا ۱۵0 میلیون لیتر در روز نیز ثبت لذا ناترازی 
سوخت علی الخصوص بنزین از آنچه تصور می کنیم به ما نزدیک تر است و اگر 

مدیریت نشود قطعاً به وارد کننده بنزین تبدیل خواهیم شد.
عدم احداث پتروپالایشگاه شهید سلیمانی

فرصت  افزود:  کشور  مسایل  نظام  مشورتی  انرژی مجمع  کمیسیون  رئیس 
های متعددی در برنامه ریزی های میان و بلند مدت برای رفع ناترازی سوخت 
متصور بوده که متاسفانه فرصت سوزی اتفاق افتاده است. روند اجرای طرح های 
پتروپالایشگاهی پیشرفت مطلوبی نداشته و هیچگونه سنخیتی با برنامه زمان 
بندی شده ندارد. عملیات احداث مجموعه پتروپالایشگاه شهید سلیمانی باید از 

ابتدای سال جاری آغاز می شد با این حال تاکنون اجرایی نشده است.
محبی نظر گفت: درمان ناترازی سوخت باید در بخش های مختلف تولید، 
انتقال، تخصیص و توزیع صورت پذیرد و اعمال سیاست های یک جانبه، نه تنها 
مشکلی را حل نمی کند بلکه به صورت بار مضاعف سایر قسمت های چرخه 
سوخت را تحت فشار قرار می دهد. در توزیع سوخت اعمال حاکمیت و محدود 
سازی سهمیه سوخت راهکاری موقت است و ناگزیر باید در زمینه بهینه سازی و 
از چرخه خارج کردن خودروها و وسایل نقلیه پرمصرف و کم راندمان اقدام عاجل 
کرد. توسعه ناوگان حمل و نقل عمومی و استفاده از انرژی الکتریکی بجای انرژی 

حرارتی می تواند تا حدودی مصرف غیربهینه سوخت را کاهش دهد.
 

رئیس سازمان مالیاتی کشور:

معافیت مالیاتی شرکت های بزرگ
 دور از عدالت است

رئیس سازمان مالیاتی کشور گفت: ۴0 شرکت بزرگ از معافیت های مالیاتی 
استفاده می کنند در صورتی که این دور از عدالت است. 

داشت:  اظهار  تلویزیونی  گوی  و  گفت  در  سبحانیان  محمدهادی   سید 
معافیت های مالیاتی نیاز به ساماندهی دارد.

وی افزود: از نظام مالیات ستانی سنتی به سمت مالیات ستانی هوشمند و داده 
محور حرکت می کنیم علاوه بر عدالت مالیاتی، منابع مالی پایدار و غیرتورمی برای 

دولت به وجود خواهیم آورد. اصلاح نظام مالیاتی بازی چند سر بُرد است.
رئیس سازمان مالیاتی کشور ادامه داد: گذر از نظام سنتی مالیات ستانی در یک 
فرآیند انجام می گیرد. طی دو سال گذشته تلاش کردیم با اجرای قانون پایانه های 

فروشگاهی و سامانه مودیان شیوه مالیات ستانی را به روز کنیم.
سبحانیان با بیان اینکه تعداد مودیان در مشاغل ٢ برابر شده است، گفت: تمرکز 
ویژه ما در مالیات ستانی بر دهک های ثروتمند جامعه، شرکت ها و مجموعه های 

بزرگ مالی است.
وی افزود: امروزه سهم درآمدی دولت از مالیات بیش از درآمدهای نفتی است. 
بخش قابل توجهی از اقدامات زیرساختی در کشور از محل مالیات هایی که مردم 

پرداخت می کنند ایجاد می شود.

از مهر ماه سال جاری؛ 

پذیرش چک های قدیمی صرفاً 
در بانک صادرکننده 

تبادل  و  پذیرش  کرد:  اعلام  بانکی  شبکه  به  بخشنامه ای  در  مرکزی  بانک 
چک های صیادی قدیمی )دسته چک های صادرشده قبل از سال ۱۴00( از 
مهر ماه سال جاری صرفا در بانک صادرکننده چک قابل انجام است و دارندگان 
تعویض  به  نسبت  می توانند  باقی مانده  فرصت  در  قدیمی  دسته چک های 

دسته چک خود اقدام کنند. 
در حال حاضر و با گذشت دو سال و نیم از اجرای قانون جدید چک، حدود ۹0 
درصد چک های در گردش از چک  های جدید است. به بیان دیگر براساس آخرین 
آمار )تیرماه سال جاری( سهم چک های جدید از کل چک های وصول شده در 

سامانه چکاوک حدود ۹0 درصد بوده است. 
بر همین اساس، پذیرش و تبادل چک های قدیمی از مهر ماه سال جاری 
صرفا در بانک صادرکننده چک قابل انجام است و درصد اندک دارندگان این 
دسته چک ها تا پایان شهریورماه سال جاری می توانند به شعب خود مراجعه کرده 

و نسبت به تعویض دسته چک خود با دسته چک های جدید اقدام کنند.

رییس شورای تامین دام کشور:

قیمت دام زنده بیش از 17۵ هزار تومان 
در ایام تاسوعا و عاشورا گران فروشی است

رییس شورای تامین دام کشور گفت: حداکثر قیمت دام زنده برای ایام تاسوعا 
و عاشورای حسینی کیلویی ۱۷۵ هزار تومان و نرخ های بیش از این گران فروشی 

است. 
»منصور پوریان« در گفت وگویی درباره وضعیت بازار دام زنده و عرضه آن با قیمت 
۲00 هزار تومان، افزود: اکنون قیمت واقعی دام زنده برای تاسوعا و عاشورا؛ بره نر 

۴0 کیلویی ۱۷۵ هزار تومان و بره نر ۵0 کیلوگرمی به بالا ۱۷0 هزار تومان است.
رییس شورای تامین دام کشور تصریح کرد: بر همین اساس قیمت سایر دام های 
گوسفندی از جمله گوسفند ماده، میش و بز با نرخ هایی پایین تر از ۱۶0 هزار 

تومان باید به فروش برسد.
وی گفت: دامدار، دام درجه یک و کیفی خود را درب واحدهای تولیدی به 
قیمت کیلویی ۱۶0 هزار تومان می فروشد و آنچه در بازار دیده می شود دلال 
بازی چوب دارها و میدان داران است که قیمت ها را بالاتر از آنچه که باید عرضه 

می کنند.
این مقام صنفی اضافه کرد: در حال حاضر با توجه به افزایش قیمت دام زنده 
و رکود بازار دام، خرید و فروش به صورت توافقی انجام می شود و بالاتر از این 

قیمت ها از منطق و واقعیت های بازار تبعیت نمی کند.
وی تصریح کرد: به طور قطع قیمت دام زنده بیش از نرخ ۱۷۵ هزار تومان در این 

ایام که با افزایش تقاضا روبه رو هستیم، گران فروشی محسوب می شود.

یک کارشناس اقتصادی مطرح کرد:

اما و اگرهای پیوستن ایران به بریکس

استاد دانشگاه خوارزمی گفت: به طور کلی معتقدم از عضویت در پیمان 
بریکس نباید خوشحال یا ناراحت شد چراکه هر گونه استفاده از این ظرفیت 
بستگی به راهبردهای اقتصادی و تجاری دارد که ایران از عضویت در این پیمان ، 
آن راهبرد را ترسیم و دنبال می کند و البته اگر این راهبرد به اجرا نرسد عضویت در 

بریکس نه تنها مزیتی نخواهد بود بلکه مضراتی خواهد داشت.
پیمان  در  ایران  عضویت  تاثیر  درباره  گفت وگویی  در  شقاقی شهری  وحید 
بریکس اظهار داشت: موضوع مهم در عضویت در پیمان ها اینکه کشوری که به 
عضویت در پیمان های منطقه ای و بین المللی در می آید، باید برنامه و اهدافی را 
دنبال کند و در این صورت است که می تواند از منافع عضویت در این پیمان ها 
استفاده اقتصادی داشته باشد و می تواند منافع اقتصادی برای اعضا ایجاد کند.
وی تاکید کرد: اگر کشوری بدون برنامه، عضو پیمان های بین المللی شود و 
نقشه راه تجاری و راهبرد اقتصادی نداشته باشد، عضویت در این پیمان ها برای 

آن کشور نه تنها عایدی نخواهد داشت بلکه می تواند مضراتی هم داشته باشد. 
از جمله اینکه ممکن است تفاهماتی که درباره تعرفه ها صورت می گیرد به ضرر 

کشورمان باشد.
این کارشناس اقتصادی گفت: هرچند عضویت در پیمان های منطقه ای 
و بین المللی باعث ارتقای اعتبار سیاسی می شود و وزن سیاسی را افزایش 
می دهد اما در حوزه اقتصاد اگر راهبرد اقتصادی و بده و بستان ها مشخص 
نباشند ممکن است که عضویت در این پیمان ها عایدی هم برای کشورمان 
نداشته باشد؛ چنانکه سالیان سال ایران عضو سازمان اکو هستیم اما عضویت در 
این سازمان و پیمان برای کشورمان عایدی نداشته و نتوانستیم از ظرفیت های 

اکو استفاده کنیم.
شقاقی شهری با بیان اینکه اساسا فلسفه بریکس این است که بتواند قدرت 
٧ کشور توسعه یافته به رهبری آمریکا را بشکند، اظهار داشت: چین از اعضای 

بریکس قدرت اول دنیا از حیث تولید و هند از دیگر اعضای بریکس از حیث 
تولید ناخالص داخلی برحسب قدرت برابری خرید رتبه سوم در دنیا است. 
همچنین روسیه از دیگر اعضای این پیمان جزو ١٠ الی ١۵ کشور برتر با تولید 
ناخالص بالای ٢ تریلیون دلار و برزیل هم از دیگر اعضا از کشور ها در حال توسعه 
محسوب می شود. بنابراین وزن تولید ناخالص داخلی برحسب قدرت برابری 
خرید کشورهای عضو بریکس از ٧ کشور توسعه یافته جهان غرب بیشتر است.

این کارشناس اقتصادی با بیان اینکه این کشورها می توانند نهادهایی برای 
خود ایجاد کنند و قواعدی خارج از قواعد قرن بیستمی داشته باشند، ادامه 
داد: اعضای بریکس هم قاعدتا رقابت هایی دارند و قطعا در آینده بین هند و 
چین رقابت های تجاری و اقتصادی ایجاد خواهد شد اما در کنار این رقابت ها 

می توانند نهادیی با قواعدی جدید ایجاد کنند.
نباید  بریکس  پیمان  در  عضویت  از  معتقدم  کلی  طور  به  کرد:  تاکید  وی 
خوشحال یا ناراحت شد چراکه هر گونه استفاده از این ظرفیت بستگی به 
راهبردهای اقتصادی و تجاری دارد که ایران از عضویت در این پیمان ، آن راهبرد 
را ترسیم و دنبال می کند و البته اگر این راهبرد به اجرا نرسد عضویت در بریکس 

نه تنها مزیتی نخواهد بود بلکه مضراتی خواهد داشت. 
این کارشناس اقتصادی درباره مانع تحریم ها برای استفاده از ظرفیت های 
بریکس گفت: تحریم های علیه ایران تحریم های یک  جانبه از سوی آمریکا است 
و مسأله اصلی اقتصاد ایران هم همین تحریم هایی هستند که به صورت یکجانبه 
از سوی آمریکا اعمال شده و تا زمانیکه دلار ارز جهان روا و اقتصاد آمریکا اقتصاد 
برتر است، سایر کشورها و شرکت های مطرح در جهان به دلیل ترس از دست 

دادن بازار آمریکا همچنان از سیاست های آمریکا تبعیت می کنند.
شقاقی شهری افزود: اما به طور قطع در سال های آینده با رشد و پیشرفت 
اقتصادی که در چین و هند رخ می دهد، این مسأله یکجانبه گرایی آمریکا  در 
جهان زیر سوال می رود و در آن زمان دیگر فشار سنگین از سوی آمریکا قابل 
اعمال نخواهد بود. اگر محاصره آمریکا در سال های آینده ادامه پیدا کند، 
عضویت ایران در بریکس می تواند از فشار  یکجانبه گرایی آمریکا تا حدودی 

بکاهد که البته به طور قطع بروز این تغییر شرایط زمانبر است. 
وی ادامه داد: برآوردها نشان می دهد که اقتصاد آمریکا در دهه فعلی همچنان 
از اقتصادهای برتر دنیا خواهد بود و همچنان در اقتصاد دنیا اثرگذار است اما با 
حرکت هایی که در چین، هند، اندونزی و ... شروع شده به طور قطع با این روند 
شرایط اقتصادی کشورها در آینده تغییر می کند و می توانند این یکجانبه گری 
از آمریکا را بگیرند یا کاهش دهند، از این رو باید از فرصت عضویت در پیمان ها 
استفاده کرد اما همانطور که گفته شد استفاده از این فرصت به برنامه راهبرد 

اقتصادی و تجاری نیاز دارد.

بسته  ما  نظر  از  جنوبی  پارس  پرونده  گفت:  نفت  وزیر 
نیست و اقدام مهم در این میدان مشترک حفظ و نگهداشت 
تولید و فشارافزایی است که مطالعات آن در دولت سیزدهم 

رو به پایان است.
جواد اوجی روز )دوشنبه، ششم شهریورماه( در آئین آغاز 
رسمی برداشت گاز از فاز ۱۱ پارس جنوبی با حضور سید 
ابراهیم رئیسی، رئیس جمهوری در عسلویه با اشاره به اینکه 
این دومین بار در ۶ ماه گذشته است که رئیس جمهوری 
استان  به  نفت  صنعت  طرح های  از  بهره برداری  برای 
بوشهر می آید، افزود: اسفندماه پارسال، آیت الله رئیسی 
برای افتتاح پالایشگاه طرح توسعه فاز ۱۴ پارس جنوبی 
به عسلویه آمد که با بهره برداری از این پالایشگاه روزانه ۵۶ 
میلیون مترمکعب به ظرفیت فرآورش گاز کشور اضافه شد.

 ۱۱ فاز  شد  تأکید  مراسم،  همان  در  داد:  ادامه  وی 
زیرا  برسد  بهره برداری  به  دولت  این  در  جنوبی  پارس 
به ویژه  و  مشترک  میدان های  توسعه  بر  رئیس جمهوری 

تکمیل فازهای پارس جنوبی تأکید بسیار دارند.
وزیر نفت تأکید کرد: امروز این توفیق حاصل شد و فاز ۱۱ 
پارس جنوبی به بهره برداری رسمی رسید و این در حالی 
است که شرکت های خارجی مانند توتال، شل و سی ان 

پی  سی  آی )شاخه بین المللی شرکت ملی نفت چین( برای 
توسعه این فاز ۲0 سال هیچ اقدام عملی نکردند.

اوجی با بیان اینکه این پروژه طی ۲0 ماه گذشته با تلاش 
شرکت های ملی نفت ایران، نفت و گاز پارس، پتروپارس، 
مهندسی و ساخت تأسیسات دریایی و … با پشتیبانی دولت 
به بهره برداری رسید، گفت: ارزش قرارداد توتال در فاز ۱۱ 
حدود ۴.۸ میلیارد دلار بود اما این شرکت به دلیل تحریم ها 

در سال ۹۷ از توسعه فاز ۱۱ پارس جنوبی خارج شد اما کار 
در دولت سیزدهم متوقف نماند و با این باور ما امروز شاهد 

بهره برداری از این پروژه هستیم.
و همه  داریم  قرار  دولت  در هفته  اینکه  به  اشاره  با  وی 
دستگاه ها و وزوارتخانه های کشور پروژه های خوبی آماده 
افتتاح دارند، افزود: اما به دلیل اهمیت موضوع، مشترک 
در  بی نظیر  و  کار بی سابقه  و  پارس جنوبی  بودن میدان 

توسعه فاز ۱۱ پارس جنوبی، رئیس جمهوری برای افتتاح 
و بهره برداری رسمی در عسلویه حاضر شدند و عملیات 

بهره برداری و تولید گاز از فاز ۱۱ را آغاز کردیم.
وزیر نفت با تأکید بر لزوم رعایت اصول ایمنی و امنیتی 
برای حضور رئیس جمهوری در فاز ۱۱ پارس جنوبی، ادامه 
اما آیت الله  انجام شد  برنامه ریزی برای توقف تولید  داد: 

رئیسی اجازه حتی یک لحظه توقف تولید گاز را ندادند.
روزانه ۵۰ میلیون مترمکعب گاز از فاز ۱۱ با تکمیل 

همه چاه ها
اوجی تصریح کرد: با تکمیل چاه های فاز ۱۱، روزانه ۵0 
میلیون متر مکعب گاز از فاز ۱۱ پارس جنوبی برداشت 
خواهد شد. وی با اشاره به اینکه از آغاز دولت سیزدهم و با 
توجه به تکالیف به وزارت نفت، تکمیل پروژه های نیمه کاره 
در دستور کار قرار گرفت، گفت: در سال ۱۴0۱، ۳۴۷ پروژه 

نیمه کاره به ارزش ۱۲ میلیارد دلار به بهره برداری رسید.
وزیر نفت افزود: در سال ۱۴0۲ نیز ۶۷ پروژه در بالادست 
و پایین دست صنعت نفت با اولویت افزایش تولید و تکمیل 
پروژه های نیمه کاره به ارزش ۱۵ میلیارد دلار به بهره برداری 
می رسد، تا امروز از این ۶۷ پروژه، ۲۵ پروژه به ارزش ۷.۵ 

میلیارد دلار به بهره برداری رسیده است.

وزیر نفت اعلام کرد؛
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رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور از تنظیم بودجه سال ۱۴0۳ براساس برنامه هفتم خبر داد.
 داود منظور در گفت و گو با رادیو اقتصاد در خصوص روند یکساله دولت در حوزه برنامه و بودجه گفت: تلاش سازمان 
برنامه و بودجه به عنوان بخش برنامه ریز و دبیرخانه تخصصی دولت این است که مشکلات را شناسایی و راه حل های 

مناسب به نظام اجرایی کشور ارائه دهد.
وی ادامه داد: در یکسال اخیر نسبت به سازمان رضایت نسبی از سوی دولت جلب شده ولی تا شرایط ایده آل فاصله 

بسیار زیاد است.
منظور درباره هدف سازمان برنامه و بودجه توضیح داد: حکمرانی بودجه در دنیا به سمت هوشمند سازی و یکپارچه 
سازی سوق پیدا کرده است تا شفافیت و تنظیم گری در بودجه ارتقا پیدا کند. هدف ما در سازمان رسیدن به شرایط جهان 

ترازی است که از ۳ دهه اخیر شاهد تغییرات برای نزدیک شدن به نظام بودجه ای روز آمد بودیم.
رئیس سازمان برنامه و بودجه با اشاره به سنجش دستگاه ها برای تخصیص بودجه افزود: یکی از رویکردهای اهداف 
سازمان بودجه بندی بر مبنای عملکرد است که به عنوان شیوه پیشرفته در نظام های بودجه ای دنیا به کار می رود. در 
کشور ما نیز براساس این شیوه خدمت رسانی و عملگرایی دستگاه ها بررسی و بودجه متناسب تخصیص می شود که البته 

در حال حاضر در این طرح نواقصی وجود دارد که سعی بر این است تا این نواقص هرچه زودتر برطرف شود.
وی در رابطه با تناسب سازمان بودجه با برنامه هفتم کشور ادامه داد: در برنامه هفتم کشور حدود ۲۴ سر فصل مطرح 
شده که موضوعات متنوعی را شامل می شود که سازمان در یکی از موضوعات هدفگذاری کمی و روشنی ترسیم کرده و 
تقسیم کارهای مشخصی تعریف شده است تا اهداف مذکور محقق شود و در حال حاضر بخشنامه بودجه با رویکرد برنامه 

هفتم تنظیم شده تا بودجه ۱۴0۳ بر این اساس مشخص شود

وزیر صنعت، معدن و تجارت، ضمن تاکید بر اینکه ارزش افزوده صنعت فرش، در هنر است و بایستی تلاش کرد تا نگرانی 
دور افتادن از هنر در این صنعت در آینده از بین برود، هدف گذاری وزارت صمت در این حوزه را حفظ و تداوم جایگاه 
صادرات جهانی اعلام کرد و گفت: در این زمینه سیاست هایی داریم که در نشست با فرش بافان به  زودی اعلام خواهد 

شد.
به گزارش ایسنا، عباس علی آبادی صبح روز )دوشنبه( در حاشیه بازدید از نمایشگاه روایت خدمت، که روایت دستاوردهای 
دوساله دولت است، در جمع خبرنگاران  پیرامون تعاملات صادرات کشور در حوزه فرش، اظهار کرد: فرش از جمله 
پتانسل های جدی کشور ماست و ما در این موضوع صاحب صادرات جهانی بوده و هستیم؛ اما باید بتوانیم این جایگاه 

را حفظ کرده وارتقا دهیم.
وزیر صنعت، معدن و تجارت تاکید کرد: بایستی توجه داشته باشیم که در حوزه صادرات فرش نیز بایستی به سمت 
بهره وری حرکت کنیم. اینکه کارگر ایرانی  ساعت ها، میلیون ها گره بزند تا فرشی بافته شود، اما این گره ها را به قیمت پایین 
از وی خریداری کنند، منطقی نیست؛ بنابراین باید به سمتی حرکت کنیم که کیفیت را آنچنان ارتقا دهیم و به جای توسعه 

کمی، توسعه کیفی داشته باشیم.
وی افزود: البته توسعه کمی نیز بسترهای خود را دارد. ما در این بخش و به عبارتی تلفیق یا در حقیقت حفظ و تداوم حوزه 
هنر در فرش، تلاش می کنیم که ارزش افزوده را افزایش دهیم؛ در این زمینه  سیاست هایی اندیشیده ایم که در نشستی 
با فرش بافان اعلام خواهیم کرد. نباید اجازه دهیم زمانی که  هنر وارد صنعت می شود، از جایگاه اصلی خود فاصله بگیرد. 
آنچه که ارز افزوده به فرش می دهد، هنر است. با توجه به اینکه ایران همیشه در بخش هنر فرش بافی جزو سرآمد بوده 

است، بنابراین باید تلاش کنیم نگرانی که از فاصله گرفتن از هنر در این حوزه در آینده وجود دارد، برطرف کنیم.

رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور:

بودجه سال 1۴۰۳ بر اساس برنامه هفتم تنظیم می شود
وزیر صنعت، معدن و تجارت :

هدفمان تداوم حضور ایران در بازار جهانی فرش است

 رییس سازمان هواپیمایی گفت: نیاز حال حاضر کشور ۵۵0 فروند هواپیما 
است اما فقط ۱۸0 فروند هواپیما سر خط داریم و به همین دلیل با وجود افزایش 
مسیرهای پروازی، مسافران اعتراض دارند که بلیت هواپیما سخت پیدا می شود. 

»محمد محمدی بخش« رییس سازمان هواپیمایی درباره اینکه چرا صف خرید 
بلیت هواپیما طولانی شده است، گفت: در نظر داشته باشید از بهار ۱۴0۱ 
هم ناوگان هوایی بیشتر شده است و هم مسیرهای پروازی افزایش یافته است؛ 
همزمان ضریب اشغال به بالای ۹۵ درصد رسیده است و هواپیماها با حداکثر 
پروازها،  افزایش  با وجود  اتفاقی رخ داده است که  ظرفیت می پرند. پس چه 
مسافران اعتراض دارند که بلیت هواپیما سخت پیدا می شود؟ ما می گوییم قیمت 
مناسب حمل و نقل بخش هوایی و افزایش ایمنی، عامل افزایش تقاضا شده 

است.
رییس سازمان هواپیمایی توضیح داد: امروز دیگر در ایران فصل »لو سیزن« و 
»های سیزن« وجود ندارد و معنای خود را از دست داده و همواره در دوره اوج 

تقاضای سفر هستیم.
معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: در شرایط استقبال از حمل و نقل هوایی 
کسری هواپیماها هم تاثیرگذار است. نیاز حال حاضر کشور ۵۵0 فروند هواپیما 

است، اما فقط ۱۸0 فروند هواپیما سر خط داریم. ما در پی توسعه ناوگان هستیم تا 
آرامش به بازار بازگردد. همزمان در سایر شقوق حمل و نقل با کاهش عرضه مواجه 

هستیم که امیدواریم این مشکل حل شود.
رییس سازمان هواپیمایی گفت: به علت افزایش تقاضا و کمبود عرضه با بازار 
سیاه بلیت هواپیما و سوداگری در این زمینه مواجه هستیم. دستگاههای امنیتی 
و حاکمیتی هم ورود پیدا کرده اند و نظارت های دقیق تری در این حوزه اتفاق 

خواهد افتاد.
ریس سازمان هواپیمایی در پاسخ به این پرسش که از محل هواپیماهای زمینگیر 
چند فروند به ناوگان هوایی کشور تا  پایان سال اضافه خواهد شد؟ توضیح  داد: با 

وضعیت تقاضای فعلی به ۵۵0 فروند هواپیما نیازمندیم.
محمدی بخش توضیح داد: ۳۳0 فروند هواپیمای ثبت شده داریم که ۱۳۹ 
فروند از این رقم از ۲ سال بیشتر است که گراند )زمینگیر( شده است. تعدادی 
از این هواپیماها قابل برگشت به چرخه نیستند و حرفه ای نیست هواپیمایی که 
۲0 سال است گراند شده را جزو دارایی ها محاسبه کنیم و قرار است پارک دایمی 

هواپیماهای زمینگیر را در کنار فرودگاه همدان تاسیس کنیم.
وی گفت: تعداد هواپیماهای قابل برگشت که در شرایط سخت تحریم امکان 

تعمیر و استفاده دارند در برنامه اورهال هستند و شما اخبار روزانه اورهال و اضافه 
شدن به ناوگان را می شنوید.

رییس سازمان هواپیمایی تصریح کرد: به طور کلی هم اکنون ۱۸0 فروند 
هواپیمای فعال داریم که در فرودگاههای کشور در حال خدمت رسانی هستند 

و تا رسیدن به رقم ۵۵0 فروند هواپیما به ۳۷0 فروند هواپیمای دیگر نیازمندیم.

رییس سازمان هواپیمایی تشریح کرد:

کسری ۳7۰ فروند هواپیما برای پاسخ به نیاز کنونی سفر
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کارشناس فوتبال ایران با اشاره به فشردگی که برای تیم های حاضر در لیگ 
قهرمانان آسیا به وجود خواهد آمد گفت: هیچ دیدار آسانی وجود ندارد و اگر 

پرسپولیس غفلت کند برابر فولاد به مشکل خواهد خورد.
تیم فوتبال پرسپولیس برای دیدار با فولاد خوزستان در هفته چهارم لیگ برتر 
آماده می شود تا با کسب پیروزی مقابل میزبان اهوازی همچنان در کورس مدعیان 
قهرمانی در ابتدای لیگ بیست و سوم بماند. پرسپولیس پس از این دیدار به دلیل 
برگزاری اردوی تیم ملی ایران فاز جدیدی از بازی های داخلی و آسیایی را پیش 

رو دارد.
سرخپوشان پایتخت با وجود اینکه سازمان لیگ فوتبال هنوز برنامه هفته پنجم را 
اعلام نکرد است باید به مصاف استقلال برود. آنها سپس برای بازی مقابل النصر 

عربستان در لیگ قهرمانان آسیا آماده می شوند که به احتمال فراوان در دبی امارات 
بدون حضور تماشاگر برگزار خواهد شد.

محمد برزگر بازیکن سابق پرسپولیس و تیم ملی ایران ضمن اشاره به ادامه 
بازی های سخت پرسپولیس در لیگ برتر و لیگ قهرمانان آسیا شرایط این تیم را 
مورد تحلیل فنی قرار داد. کارشناس فوتبال ایران استفاده از ستاره های دنیا در 
تیم های عربستانی را مثمر ثمر دانست اما دلیل بر ترس باشگاه های ایرانی از آنها 

نمی داند. 
شوک فولاد برای پرسپولیس خطرناک است

برزگر درباره بازی چهارشنبه پرسپولیس با فولاد خوزستان در هفته چهارم لیگ 
برتر تاکید کرد: نمی توان از تیم هایی که سرمربی خود را تغییر دادند به سادگی 

عبور کرد. فولاد یکی از تیم های ریشه دار فوتبال خوزستان است که قطعا حمایت 
هوادارانش را در هر حال دارد. اخراج آقای منصوریان از سرمربیگری فولاد می تواند 
شوک دردسرسازی برای پرسپولیس داشته باشد. به هیچ وجه این دیدار ساده 

نیست و اگر بازیکنان پرسپولیس اشتباه کنند کار برای جبران سخت می شود.
تقویم شلوغ پرسپولیس سخت است

پیشکسوت سرخپوشان درباره فشردگی بازی های این تیم با توجه به برنامه 
بازی های لیگ قهرمانان آسیا تاکید کرد: دیگر خبری از بازی های آسان نیست. 
هر تیمی در لیگ برتر ایران می تواند چالش برانگیز باشد. بازی های لیگ قهرمانان 
آسیا نیز سختی همیشگی خاص خودش را دارد اما من فکر نمی کنم نیاز به اغراق 

درباره قدرت آنها باشد.
فوق ستاره ها ترسناک نیستند

او درباره تقویت النصر با جذب بازیکنان سطح اول فوتبال دنیا همچون کریستیانو 
رونالدو، سادیو مانه، بروزوویچ، لاپورت و… تاکید کرد: قطعا بهترین های دنیا به آسیا 
آمده اند که بدون شک نه تنها سطح کیفی تیم النصر را افزایش می دهند بلکه برای 
لیگ قهرمانان آسیا نیز مثمر ثمر خواهند بود. حرفه ای بودن آنها به مجموعه تیمی 
باشگاه های عربستانی کمک می کند. رقیب قوی نیز همیشه تیمی قوی را برای 

باشگاه های مقابل می سازد.
برزگر درباره تأثیر بازی مقابل النصر برای شاگردان یحیی گل محمدی تصریح 
کرد: دو نکته را باید در این باره مد نظر داشته باشیم. تعدادی از بازیکنان پرسپولیس 
مثل وحید امیری، مرتضی پورعلی گنجی و علیرضا بیرانوند در جام جهانی مقابل 
بزرگان فوتبال دنیا بازی کردند پس استرسی برای تقابل مجدد ندارند. نکته دوم 
اینکه بازیکنان پرسپولیس باید از لحاظ روحی آماده شوند که از بازی کردن مقابل 
این بازیکنان لذت ببرند. نباید دست و پای خودشان را گم کنند. آنها ترسناک 

نیستند بلکه بهترین کلاس آموزشی برای موفقیت تیمی هستند.
بازی در کشور ثالث عذاب است بدون تماشاگر عذاب آورتر!

او با انتقاد از ادامه برگزاری بازی نمایندگان ایران و عربستان در کشور سوم در 
لیگ قهرمانان آسیا خاطرنشان کرد: اینکه میزبانی در کشوری غیر از ایران برای 
پرسپولیس اتفاق بیفتد خبر عذاب آوری است اما بدتر از آن عدم حضور تماشاگران 
در نخستین بازی لیگ قهرمانان آسیاست. آسیا از پرسپولیس به خاطر هوادارانش 

می ترسد آنوقت ما خودزنی می کنیم.

محمد برزگر :

اگر پرسپولیس غفلت کند برابر فولاد به مشکل خواهد خورد

نایب قهرمانی ایران در آسیا نه تنها شرایط والیبال را به روزهای 
حسرت گرفتن یک ست از ژاپن برگرداند بلکه عملکرد کادر فنی 

این تیم نگرانی ها برای صعود به المپیک را هم افزایش داد.
مسابقات والیبال قهرمانی آسیا با یک شکست تلخ برای والیبال 
ایران به پایان رسید؛ در شبی که هواداران ارومیه ای چشم انتظار 
بالا بردن جام قهرمانی توسط ملی پوشان والیبال بودند، ژاپن 
مقتدرانه پیروز میدان شد تا پیش از گذشته قدرت خود را به جهان 

دیکته کند.
هر چند با توجه به عملکرد ضعیف تیم ملی در مسابقات لیگ 
ملت ها و خلق شگفتی از سوی ژاپن در آن مسابقات، انتظار 
می رفت شاگردان عطایی در مسابقات قهرمانی آسیا از پس این 
تیم برنیایند، اما حداقل این انتظار وجود داشت که تیم ملی در 
یک رقابت پایاپای از ژاپنی ها شکست بخورند، نه اینکه به بدترین 

شکل ممکن و با اختلاف زیاد این بازی را در خانه واگذار کنند.
به لحاظ آماری تیم ملی والیبال ایران حتی از قطر که قدرت 
نوظهور قاره کهن به حساب می آید و در این مسابقات برای اولین 
بار روی سکوی سومی قرار گرفت هم کمتر بود؛ چرا که حداقل 
ایران  اما  شوند  پیروز  ژاپن  برابر  ست  یک  توانستند  قطری ها 
همان یک ست را هم نگرفت. عملکرد ضعیف تیم ملی در شهر 
عاشقان والیبال برای هیچ کس قابل قبول نبود به طوری که پس 
از عنوان کسب نایب قهرمانی خیلی از هواداران ارومیه ای با سر 
زدن شعارهای تند و پرتاب بطری داخل زمین خواستار استعفای 

عطایی شدند. آنها با تشویق ژاپن و شعار سعید معروف، مخالفت 
خود را نسبت به کادر فنی نشان دادند. تیم ملی مقابل ژاپن 
همچون لیگ ملت ها روحیه جنگنده نداشت و حتی بازیکنان 
توان رقابت کردن با این تیم نداشتند، سرمربی هم در کنار زمین 
توان مدیریت کردن تیم را نداشت و در نهایت شاگردان عطایی 
همچون لیگ ملت ها مقابل ژاپن متحمل شکست سنگین ۳ بر 
صفر شدند. مسابقات قهرمانی آسیا با عنوان نایب قهرمانی برای 
ایران تمام شد، عنوانی که نه مردم و نه مسئولان والیبال هیچ کدام 

آن را قبول ندارند. قبل از این مسابقات، داورزنی رئیس فدراسیون 
والیبال در جلسه کمیته فنی پس از عملکرد ضعیف تیم در لیگ 
ملت ها به صراحت تاکید گفته بود »حتی دومی در مسابقات 
قهرمانی آسیا یعنی شکست« حالا این شکست اتفاق افتاد و 
سوال اصلی اینجاست برای شرایط آشفته تیم ملی چه تصمیمی 

قرار است گرفته می شود؟
توان  داده  نشان  مهم  رویداد  دو  در  که  عطایی  همچنان  آیا 
مدیریت کردن تیم ملی را ندارد، به عنوان سرمربی هدایت تیم 

را برعهده خواهد داشت؟ در این مدت زمان کوتاه تا بازی های 
آسیایی و انتخابی المپیک که پیش روی تیم ملی است، چه 
تدبیری برای بهتر شدن شرایط فنی کادر فنی اتخاذ خواهد شد؟ 
و این که چه کسی قرار است جنگندگی و امید را به تیم ملی تزریق 

کند؟
بهروز عطایی در پایان بازی مورد اعتراض علاقمندان به 

والیبال قرار گرفت 
به نظر می رسد پاسخ به این سوالات برای فدراسیون نشینان هم 
سخت است چرا که در این فرصت کوتاه تا بازی های آسیایی و 
انتخابی المپیک، تغییر سرمربی اولویت فدراسیون نخواهد بود 
ولی قطعاً با این شرایط نباید انتظار معجزه از تیم در دو رویداد 

پیش رو هم داشته باشیم.
وضعیت فعلی تیم ملی والیبال برای حضور در المپیک ۲0۲۴ 
پاریس هم نگران کننده شده است، تیمی که چند سال پیش به 
حسرت ۵0 ساله صعود به المپیک پایان داد حالا با ادامه این روند 

ممکن است غایب بزرگ این کاروان لقب بگیرد.
به هر حال باید هر چه زودتر برای این تیم آشفته فکری کرد. 
عطایی سرمربی تیم هم باید تصمیم جدی بگیرد، علاقمندان به 
والیبال دیگر تحمل ناکامی های این تیم را ندارند. به ویژه این که 
عطایی پس از شکست سنگین برابر ژاپن از مردم عذرخواهی هم 
نکرد. شاید از نظر او نایب قهرمانی در آسیا هم مقام ارزشمندی 

است و نیاز به عذرخواهی نبوده است!

گزارش تحلیلی - خبری از تیم ملی والیبال؛

والیبال ایران چگونه به بن بست آسیا رسید؟

 هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.

۱- رای شماره ۱۴0۲۶0۳۳000۱00۲۴۲۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴0۱۱۱۴۴۳000۱00۱۵۴۹ مربوط به تقاضای خانم 
سیده اسرا الخرسان فرزند محمدعلی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱0۲/۵۲ مترمربع پلاک شماره ۱۱۱۳۷ 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از حسن صادقی منفرد سند مالکیت 

مشاعی صادره در دفتر ۵۵۷ صفحه ۵۳۹ )م الف ۱۸0۱۳(
۲- رای شماره ۱۴0۲۶0۳۳000۱00۳۹۳۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴00۱۱۴۴۳000۱000۲۸۱ مربوط به تقاضای 
شرکت رویان بوم دارو در ششدانگ زمین مزروعی به مساحت ۱۶۸۳۴۴ مترمربع پلاک شماره ۱۳ اصلی واقع در قم بخش چهار 

حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره ۲۳۵۷0 مورخ ۱۳۹۹/۱0/۲0 دفترخانه ۶۲ قم )م الف ۱۸0۱۶(
۳- رای شماره ۱۴0۲۶0۳۳000۱00۶۴۷۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴0۱۱۱۴۴۳000۱00۱۹۹۸مربوط به تقاضای آقای 
محسن ملا عباسی  فرزند ابوالحسن در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۵0/۵۳ مترمربع پلاک شماره ۱0۴۳۷ اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از احمد نظری احد از ورثه مرحوم عباس نظر)م 

الف ۱۸0۸0(
۴- رای شماره ۱۴0۲۶0۳۳000۱00۶۳۸۳ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴0۲۱۱۴۴۳000۱000۲۶۶مربوط به تقاضای خانم 
معصومه جامه بدران فرزند اصغر در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۲00 مترمربع پلاک شماره ۱0۹۱۷ اصلی واقع در 

قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی شماره ۱۴0۱۲0۳۳000۱0۳0۷۲۷  
خریداری به موجب سند رسمی شماره ۳۷۵۸۲ مورخ ۱۴0۱/0۹/0۶ دفترخانه ۸۷ قم )م الف ۱۸0۸۱(

۵- رای شماره ۱۴0۲۶0۳۳000۱00۵۹۶0 مربوط به پرونده کلاسه ۱۴0۱۱۱۴۴۳000۱00۱۹۱۲مربوط به تقاضای آقای 
منصور داوودی امجد فرزند علی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۲0 مترمربع پلاک شماره ۱۱۱۳۵/۶۹۶ اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از سید احمد مدرسی سند مالکیت مشاعی 

صادره در دفتر ۱۸۲ صفحه ۵۵۹ )م الف ۱۸0۸۷(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ 
و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به 

این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و اعتماد(
نوبت اول: ۱۴۰۲/۰۶/۰۷
نوبت دوم: ۱۴۰۲/۰۶/۲۲
رضا حسین خانی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی مزایده اموال غیر منقول نوبت سوم
به موجب دستور فروش صادره از شعبه ۲ دادگاه عمومی حقوقی شهرستان 
قم که در شعبه ۱ اجرای احکام مدنی به شماره ۱/۱۴0۱ج/۲0۸ ثبت گردیده 
خواهان اعظم ارزومندی خواندگان بتول ، صغری سادات ، نرگس سادات ، مریم 
سادات ، سعید و سید حمید همگی بروهان و فاطمه دهدار مبنی بر فروش پلاک 
ثبتی ۳۳۹ فرعی از ۲۴۴۳ اصلی بخش ۲ قم کارشناس به شرح ذیل ارزیابی کرده 
است.  احتراما بازگشت به شماره ابلاغیه ۱۴0۱0۲۱0000۴۷۵0۵۷۸ مورخه 
اعظم  خانم   0۱00۲0۸ بایگانی  شماره  با  پرونده  خصوص  در   ۱۴0۲/۴/۲۵
آرزومندی )خواهان( فرزندحمزه به طرفیت آقای سعید بروهان )خوانده( سید 
حمید بروهان )خوانده( نرگس سادات بروهان )خوانده( مریم بروهان )خوانده( 
بتول بروهان )خوانده( صغری سادات بروهان)خوانده( فاطمه دهدار )خوانده( 
موارد زیر را در دو صفحه به استحضار می رساند. ادرس ملک : ساختمان واقع 
در قم  خیابان امام ، خ تولید دارو ، انتهای کوچه ۲ ، شهید مصطفی حیدری ، 
کوچه فاطمیه ، کوچه جهانگیری پلاک سه ، پلاک ثبتی ۳۳۹ فرعی از ۲۴۴۳ 
بروهان  ورثه مرحوم سید محسن  مالک  قم مشخصات ملک:  اصلی بخش ۲ 
وضعیت کنونی ملک : ملک تخلیه بوده و کسی در ان ساکن نیست شماره ثبت 
ملک : مطابق برگ معاملات نیم برگی ، مفروز ، نوع سند قطعی غیر منقول شماره 
۷۱۸۲۹ مورخه ۷۴/۲/۶ و شماره ۶۷۴۷0۸ سازمان ثبت اسناد و املاک املاک 
کشور ساختمان ویلای به مساحت عرصه ۷۵ مترمربع ، زیربنای زیرزمین ۵0/۲۵ 
مترمربع و همکف ۵۵/۵ مترمربع ، واقع در کوچه سه متری بن باز ، با سند برگ 

معاملات نیم برگ سند قطعی غیر منقول 
، شش دانگ ، کاربری مسکونی ، قدیمی ساز فرسوده ، نمای سیمانی ، اسکلت 
دیوار باربر و بنایی در دو طبقه زیرزمین و همکف ، دارای حیاط ، بدون پارکینگ ، دارای 
عقب نشینی و با انشعابات گاز ، برق و اب می باشد. ارزیابی در مورخه ۱۴0۲/۴/۳۱ 
بدون در نظر گرفتن کلیه تعهدات و دیونی که ممکن است وجود داشته باشد ارزش 
ملک مبلغ ۸/۵00/000/000ریال هشت میلیارد و پانصد میلیون ریال می باشد.  
مقرر گردید موارد فوق الذکر تاریخ ۱۴0۲/۷/۴ ساعت ۱0الی  ۱0/۱۵ صبح  به 

آدرس  قم ، خ ساحلی ، جنب زندان ساحلی دادگاه های حقوقی واحد اجرای 
احکام مدنی اتاق مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد. لذا افرادی که 
قصد بازدید از مورد مزایده را دارند می توانند در مدت پنج روز مانده به مزایده با 
هماهنگی این اجرا از مورد مزایده بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت 
نمایند قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد 
دهند واگذار می گردد. برنده مزایده )شرکت کنندگان می بایست مبلغ پیشنهادی 
مزایده را در یکی از کارت های بانکی عضو شتاب که به نام خود شخص باشد همراه 
داشته باشند ضمنا دادورز اجرا می تواند پرداخت بهای اموال را به وعده قرار دهد در 
این صورت برنده مزایده باید ده درصد بها را فی المجلس به عنوان سپرده به قسمت 
اجرا تسلیم نماید. حداکثر مهلت مزبور از یک ماه تجاوز نخواهد کرد و در صورتی که 
برنده مزایده در موعد مقرر بهای اموال را نپردازد سپرده پس از کسر هزینه مزایده به 
نفع دولت ضبط خواهد شد. این اگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج 

می گردد. جهت اطلاعات بیشتر به واحد  مراجعه نمائید.
دادورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم – ساعدی نیا

---------------------------------------------
آگهی مزایده اموال منقول نوبت اول

به موجب اجراییه صادره از شعبه ۱۵ حقوقی شورای حل اختلاف شهرستان 
قم که در شعبه ۱ اجرای احکام شورای قم به شماره ۱/۱۴00ج/۱۱۷۷ ثبت 
گردیده له امیر حسین شوندی علیه صبا ولی نژاد محکوم علیه محکوم است به 
پرداخت۱۷/0۳۵/۲۹۴ریال در حق محکوم له و نیم عشر اجرایی ۶۳۶/۷۶۴ریال 
در حق صندوق دولت ، محکوم له در قبال بدهی محکوم علیه خط همراه شماره 
0۹۱۶۶۲۸۹۵۶۷ به مبلغ ۶0/000/000ریال توقیف نموده و کارشناس ارزیابی 
نموده است و مقرر گردید موارد فوق الذکر در تاریخ ۱۴0۲/۶/۲۲ ساعت ۱۱ 
الی ۱۱/۱۵ صبح به آدرس  قم ، خ ساحلی ، جنب زندان ساحلی دادگاه های 
حقوقی واحد اجرای احکام مدنی اتاق مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش 
برسد. لذا افرادی که قصد بازدید از مورد مزایده را دارند می توانند در مدت پنج روز 
مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد مزایده بازدید و در صورت تمایل در 

جلسه مزایده شرکت نمایند قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به کسانی که 
بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد. )شرکت کنندگان می بایست مبلغ 
پیشنهادی مزایده را در یکی از کارت های بانکی عضو شتاب که به نام خود شخص 
باشد همراه داشته باشند( ضمنا دادورز اجرا می تواند پرداخت بهای اموال را به 
وعده قرار دهد در این صورت برنده مزایده باید ده درصد بها را فی المجلس به عنوان 
سپرده به قسمت اجرا تسلیم نماید. حداکثر مهلت مزبور از یک ماه تجاوز نخواهد 
کرد و در صورتی که برنده مزایده در موعد مقرر بهای اموال را نپردازد سپرده پس از 
کسر هزینه مزایده به نفع دولت ضبط خواهد شد. این اگهی یک نوبت در یکی از 

روزنامه های محلی درج می گردد. جهت اطلاعات بیشتر به واحد  مراجعه نمائید.
دادورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم – ساعدی نیا

---------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

خانم زینب معتقد با وکالت از طرف خانم میترا رضایت با ارائه یک برگ استشهاد 
تمامی  که  داشته  اعلام   ۱۴0۲/۵/۱  –  ۱0۲۵۵۴۱ وارده  بشماره  شهودی 
دفتر  در  قم  بخش ۵  اصلی  پلاک ۲۷۱/۵0۷۳  دانگ  از ۶  مشاع  دانگ   ۴/۵
 – و سند ۴۵0۸۵۳ طبق سند شماره ۱۱۸۳۷۵   ۱۳۹۶۲0۳۳000۱0۱0۸۹۲
۹۹/۵/۱ دفتر ۲ قم بنام خانم میترا رضایت نسبت به ۲/۵ دانگ مشاع از ۶ دانگ و 
خانم زینب معتقد نسبت به ۲ دانگ مشاع از ۶ دانگ ثبت سپس به علت جابجائی، 
سند مالکیت مزبور مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده 
است. لذا به استناد تبصره ۱ اصلاحی ماده ۱۲0 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت 
به تاریخ ذیل آگهی تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام 
معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف ۱0 روز کتباً 
به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرارگیرد بدیهی است 
پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدورسند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام 

خواهد شد.ح/ )م الف ۱۶۷۳۹(
مهدی زارع شحنه
رئیس ثبت منطه یک قم

هزارمین گل آبی با سر مهرداد؛

پیروزی استقلال در شب درخشان حسینی

دیدار تیم های استقلال تهران و استقلال خوزستان در لیگ برتر باشگاه های ایران 
با پیروزی یک بر صفر آبی پوشان تهرانی به پایان رسید.

براساس این گزارش ،تیم های استقلال و استقلال خوزستان دوشنبه شب  از 
ساعت ۱۹:۳0دقیقه در هفته چهارم لیگ برتر باشگاه های ایران در ورزشگاه آزادی 
به مصاف یکدیگر رفتند. قضاوت این مسابقه را امیرسامان سلطانی با کمک های 
علیرضا مرادی و محمد صالح عرب آبادی بر عهده داشتند. استقلال در شرایطی 
در ورزشگاه خالی از تماشاگر آزادی به مصاف همنام خوزستانی خود رفت که هفته 
گذشته در اصفهان و در یک بازی جنجالی و پرتنش به سپاهان باخت. آبی پوشان 
تهرانی که از سه بازی گذشته خود ۶ امتیاز به دست آورده  بودند به دنبال پیروزی و 
کسب سه امتیاز این بازی بودند. استقلال خوزستان با ۲ تساوی و یک شکست به 
تهران آمده بود تا اولین پیروزی فصل خود را رقم بزند. آنها برای خلق این شگفتی 
بزرگ کار سخت و دشواری را پیش رو داشتند و موفق به انجام این کار نشدند تا با 

حسرت تهران را ترک کنند.
نکونام: امیدوارم یک امداد غیبی به داد استقلال برسد

سرمربی تیم فوتبال استقلال گفت: در نیمه اول خوب بازی نکردیم و تیم ما خواب 
بود. جواد نکونام پس از برتری یک بر صفر استقلال مقابل استقلال خوزستان، 
اظهار داشت: ابتدا به مهرداد محمدی تسلیت می گویم که امروز دایی خود را از 
دست داد اما غیرت داشت و امروز بازی کرد. توانست یک گل ۳ امتیازی برای ما 
بزند اما این بچه به حدی نجیب است که حتی این موضوع را به ما نگفت تا بیاید و 
برای استقلال بازی کند. امیدوارم قدر چنین افرادی که برای تیم و باشگاه استقلال 
زحمت می کشند، بدانیم.  وی افزود: در نیمه اول خوب بازی نکردیم و تیم ما 
خواب بود. مقداری در ریتم بازی مشکل داشتیم اما در بین ۲ نیمه با صحبت هایی 
که داشتیم، ریتم بازی بهتر شد. چند موقعیت دیگر داشتیم که با دقت کردن گل 
می زدیم. با تعویض های خود توانستیم بازی را کنترل کرده و باز هم موقعیت به 
دست آوریم اما در ۱0 دقیه آخر به دلیل خطاهای بی مورد اصلا از بازیکنانم راضی 

نیستم.
همین که 3 امتیاز را گرفتیم برای ما خوب است

وی ادامه داد: یک سری خطاها باعث می شود ما ضربه بخوریم و ۱0 دقیقه آخر 
واقعاً شرایط برای ما سخت شد، چون تیم حریف ۴ نفر را در خط دفاعی ما گذاشته 
بود و سعی می کردند بازی را در زمین ما کنترل کنند. باید حواس مان باشد. به 
بازیکنان خسته نباشید و تبریک می گویم. ۳ امتیاز مهم است و هفته قبل دیدید که 
ما چگونه ۳ امتیاز را از دست دادیم. همین که ۳ امتیاز را گرفتیم و در بالای جدول 

ماندیم برای آینده ما خیلی خوب است.

مسابقات بین المللی ووشو جام ملت های بالکان- ترکیه؛

ووشوکاران قمی خوش درخشیدند 
ایمان / رضا ملکی؛ شهر زیبای ادیرنه در فاصله ۳00 کیلومتری استانبول ترکیه 
پذیرای قهرمانان ووشو بیش از ۱۷ کشور جهان بود که طی دو روز پیکارهای دیدنی 
و نفس گیر وشوکاران قمی توانستند کسب مدال های رنگارنگ در این مسابقات 

خوش بدرخشند.
۱۱00 ووشوکار حاضر در این رقابت ها در رده های سنی مختلف به پیکار با یکدیگر 
رفتند که تیم اعزامی قم که با هزینه شخصی در این مسابقات شرکت نموده بود در 
بخش فرم های تالو و جی تی این  و در رده سنی نوجوانان با سعید محمدی عراقی 
به سه مدال ارزشمند نقره و برنز دست یافت. در بخش بانوان بتول السادات رفیعی 
پور مربی و بازیکن بزرگسالان تیم اعزامی نیز توانست به سه مدال نقره این مسابقات 
دست یابد. در رده سنی نونهالان ملینا محمودآبادی ۳ مدال نقره و برنز و فاطمه 
حسینی دو مدال نقره و برنز در فرم های تالروجی تی به دست آورد.تیم اعزامی نماینده 
سبک لوهان جوان فدراسیون ووشو در مسابقات بود.  نکته ارزشمند حضور بانوان 
قمی در این مسابقات خصوصاً پوشش و حجاب کامل بتول السادات رفیعی پور بود که 
مورد توجه ریاست فدراسیون ووشو ترکیه و برگزارکنندگان مسابقات قرار گرفت و در این 
خصوص تقدیر و جایزه مخصوص به وی اهدا شد. تلاش ورزشکاران قمی را در این 
مسابقات می ستاییم و اینکه ورزشکاران شهر بانوی کرامت خانم فاطمه معصومه)س( 
کنندگان  برگزار  خاص  توجه  خود  ستودنی  حجاب  با  ایران  مرزهای  از  خارج  در 

مسابقات را جلب نمودند و باعث عزت گردیدند جای بسی تکریم و افتخار را دارد.

صدیق پور و رفقا رفتند ؛ دبیر بالاخره کوتاه آمد ؛

 "آقا عبدی" سرپرست جدید کشتی قم
فدراسیون کشتی به ریاست 
روزدوشنبه  دبیر  علیرضا 
جلسه تشکیل داد و با بررسی 
استعفای محمدرضا صدیق 
رسما  آن،  با  موافقت  و  پور 
به کار اعضای جدید هیئت 
کشتی که فقط ۱ ماه عهده 
پایان  بودند  مسئولیت  دار 

داد.
در ادامه جلسه با پیشنهاد 
جوانان  و  ورزش  مدیرکل 
فدراسیون  موافقت  و  استان 
کشتی، علی عبدی پدر امیر عبدی قهرمان استان قم، به عنوان سرپرست هیئت 
به عنوان یک حامی مالی و  این سالها همواره  کشتی منصوب شد. ایشان در 
پشتیبان اهالی خانه کشتی شناخته شده و البته در سوابق ورزشی اش، سرپرستی 

تیم ملی فرنگی جوانان را هم در کارنامه دارد. 
 وضعیت کشتی قم حالا شبیه به یک کِشتی بزرگ است که پس از تحمل 
طوفانی سهمگین، به ساحل آرامش نزدیک شده است. "آقا عبدی" از آنجا که 
فرزندش یک قهرمان ملی و نخبه به حساب می آید، لااقل از همین خانواده است 
و این را اهالی کشتی و دلسوزان این رشته باید قدر بدانند. لطفا تا تثبیت جایگاه 
و قرص شدن خیالمان، حرکت نو و جدیدی نزنید و از این فرصت، به نفع کشتی 

قم استفاده کنید.

مفقودی مدرک فارغ التحصیلی
مدرک فارغ التحصیلی اینجانب محمد شیرازیان فرزند امیرعباس به شماره 
شناسنامه 0۳۷۱۲۱۷۹۳۸ ودارای کدملی 0۳۷۱۲۱۷۹۳۸ صادره از قم در 
مقطع کارشناسی پیوسته رشته مدیریت بازرگانی صادره از واحد دانشگاهی قم 
با شماره ۳۹۵۷۱۶۶ مفقود گردیده است و فاقد اعتبار می باشد.لذا از یابنده 
تقاضا می شود اصل مدرک را به دانشگاه آزاد اسلامی واحد قم به نشانی قم-
پردیسان-بلوار دانشگاه-مجتمع دانشگاهی ص پ ۳۶۴/۳۷۱۸۵- اداره فارغ 

التحصیلان ارسال نماید.
نوبت اول:۱۴۰۲/۰۵/۱۰
نوبت دوم:۱۴۰۲/۰۵/۲۴
نوبت سوم:۱۴۰۲/۰۶/۰۷
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پیرمحمد ملازهی:

چین و روسیه مایل نیستند ایران و آمریکا 
مسائلشان را حل کنند

یک کارشناس منطقه درباره توافقات احتمالی میان ایران و آمریکا می گوید: 
تمامی مسائل میان ایران و آمریکا حل و فصل نخواهد شد. بخشی از قدرت 
جهانی یعنی چین و روسیه مایل نیستند که ایران و آمریکا مسائلشان را حل کنند، 
برخی از کشور های اتحادیه اروپا هم با وجود اینکه در اتحاد آمریکا هستند مایل 
نیستند ایران تمامی مسائل و مشکلاتش را با آمریکا حل کند و روابط دو طرف 
عادی سازی شود. به نظر می رسد بر سر راه ایران و آمریکا مشکلاتی جدی وجود 

دارد و ایران نمی تواند فراتر از توافقی که اعلام شده حرکت کند.
آقای پیرمحمد ملازهی در گفت وگو با  شفقنا آینده در پاسخ به این سوال که 
گفته می شود توافقاتی بین ایران و آمریکا در خصوص تبادل زندانیان انجام شده 
است. بسیاری عقیده دارند این موضوع ظرفیت تبدیل شدن به توافقاتی بزرگتر 
به ویژه در حوزه اقتصادی و پرونده هسته ای را دارد. با توجه به نزدیک بودن 
انتخابات ۲0۲۴ آمریکا نگاه و ارزیابی شما نسبت به این اتفاقات چیست؟ اظهار 
داشت: اگر ارزیابی واقع بینانه ای داشته باشیم در رابطه با رسیدن به تفاهمی 
کلی با آمریکاییها، چالشی جدی در داخل ایران وجود دارد، چنین چالشی در 
درون جامعه آمریکایی نیز وجود دارد بنابراین نمی شود به این قضیه خوشبینانه 
نگاه کرد. مشکلاتی که در داخل ایران در رابطه با آمریکا وجود دارد و تبلیغاتی که 
در ۴۴ سال گذشته صورت گرفته و آمریکا را به عنوان شیطان بزرگ معرفی می 
کنند مساله توافق با امریکا را برای حاکمیت ایران به موضوعی نه چندان ساده 

تبدیل می کند.
وی افزود: آمریکایی ها در دو سطح با ایران مشکل دارند یکی منطقه خاورمیانه 
است و مساله محور مقاومت که توسط ایران سازماندهی شده و به شدت با منافع 
آمریکا و متحدانش مثل اسرائیل مغایرت دارد از این رو گذشتن ایرانیان از محور 
مقاومت و کاهش دادن به تضاد با اسرائیل با شرایط امروز ایران همخوانی ندارد 
یا اینکه بگوییم با شرایط حاکمیت همخوانی ندارد چون بخشی از افکار عمومی 
بعد از حرکت های اخیر تمایلاتی پیدا کرده و ایران یک پارچه یک نظر ندارد. 
حاکمیت و بخشی که به اندیشه حاکمیت وفادار هستند به این سادگی نمی توانند 
از امتیازی که محور مقاومت برایشان دارد بگذرند، از آن سو اسرائیل و عربستان 
سعودی هم نمی خواهند در این موضوع کوتاه بیایند زیرا از دید اسرائیلی ها ایران 
با اسرائیل هم مرز شده و نیرو هایی را تربیت کرده که هر آن می توانند امنیت 

اسرائیل را بر هم بزنند.
بر سر راه ایران و آمریکا مشکلاتی جدی وجود دارد

وی تصریح کرد: عربستان سعودی هم فکر می کند ایران در کار کشور های 
عربی نظیر عراق و سوریه و لبنان و یمن و… دخالت می کند. در چنین شرایطی 
که فضایی بر سطح داخلی دو کشور ایران و آمریکا و بین الملل و منطقه حاکم 
است، تمامی مسائل میان ایران و آمریکا حل و فصل نخواهد شد. بخشی از قدرت 
جهانی یعنی چین و روسیه مایل نیستند که ایران و آمریکا مسائلشان را حل کنند، 
برخی از کشور های اتحادیه اروپا هم با وجود اینکه در اتحاد آمریکا هستند مایل 
نیستند ایران تمامی مسائل و مشکلاتش را با آمریکا حل کند و روابط دو طرف 
عادی سازی شود. انگلیس و فرانسه و آلمان و ایتالیا هم به دنبال منافع خود 
هستند و تمایلی ندارند که مجددا پای آمریکا به بازار های ایران باز شود. مجموعه 
این شرایط را در نظر بگیرید به نظر می رسد بر سر راه ایران و آمریکا مشکلاتی 
جدی وجود دارد و ایران نمی تواند فراتر از توافقی که اعلام شده حرکت کند چون 

مشکلات داخلی دارد.
نمی توان به حل مسائل بین ایران و آمریکا در آینده نزدیک خوش بین بود

ملازهی با بیان اینکه آمریکا هم در آستانه انتخابات ریاست جمهوری است و 
دموکرات ها مایل هستند امتیازی به دست بیاورند گفت: جمهوری خواهان به 
هیچ وجه مایل نیستند شرایطی ایجاد شود و دموکرات ها از این شرایط استفاده 
تبلیغاتی کنند و انتخابات را مجددا ببرند. جمهوری خواهان امروز به شدت روی 
تضاد های ایران و آمریکا کار می کنند. ترامپ هنوز نامزد اصلی جمهوری خواهان 
است او با وجود اینکه محکوم شده و به زندان رفته است طبق قانون اساسی آمریکا 
حتی می تواند از زندان نامزد شود و می تواند برای ریاست جمهوری انتخاب شود.
با در نظر گرفتن تمامی این شرایط نمی توان به حل مسائل بین ایران و آمریکا 
در آینده نزدیک چندان خوش بین بود. بازگشایی سفارت، بازگشت آمریکا به بازار 
ایران و بازگشت شرکت های آمریکایی به حوزه نفتی ایران مساله ای است که هم 
چین و هم برخی از کشور های اروپایی مخالف آن هستند زیرا هیچ کدام در حوزه 

انرژی قادر به رقابت با آمریکا نیستند.
اقتصاد ایران در محاصره آمریکایی ها به هم خورده است

این کارشناس منطقه در خصوص اینکه مساله برجام و پرونده هسته ای ایران به 
کجا می رسد؟ آیا این موضوع پیشرفتی نخواهد داشت؟ اظهار داشت: اقتصاد 
ایران در محاصره آمریکایی ها به هم خورده است. با وجود تبلیغاتی که در رسانه 
های ایران مطرح می شود اما واقعیت اقتصاد ایران چیز دیگری است. اقتصاد به 
شدت تضعیف شده است. ممکن است اگر مقامات سطح بالا متوجه این خطر 
نشوند حتی وضعیت وخیم تر شود. من فکر می کنم ایران نباید این وضع را ادامه 
بدهد. تا زمانی که نتوانیم با آمریکا مصالحه کنیم مشکلات سیاسی و اجتماعی و 

اقتصادی در داخل حل و فصل نخواهند شد.
وی افزود: ضرورتی داخلی برای ایران وجود دارد که هر چه زودتر کشور باید 
از این وضعیت بیرون بیاید. ضرورتی خارجی هم وجود دارد و ایران به دلیل 
مشکلاتی که با آمریکا دارد کم کم در حال وابسته شدن به سیاست های روسیه 
است. این وضعیت خطرناک است و می تواند منجر به وقوع برخی تنش های 
داخلی شود زیرا افکار عمومی مایل به این سطح از وابستگی به روسیه نیست. 
در جنگ اوکراین پوتین ایرانی ها را فریب داد و شرایطی به وجود آورد که ایران 
در جنگ اوکراین شریک شد. به احتمال قوی روس ها در جنگ اوکراین برنده 
نخواهند بود. روس ها امروز هم شکست خورده اند. در چنین فضایی ایران از نظر 
داخلی و خارجی به جمع بندی با آمریکاییها نیاز دارد تا بتواند سیاست داخلی و 
منطقه ای متوازنی داشته باشد. ایران نمی تواند این وضعیت را تجربه کند مگر 
اینکه به جمع بندی با آمریکایی ها برسد. حزب دموکرات تا زمان انتخابات اضطرار 
دارد و مایل به کسب توافق است وگرنه اگر از انتخابات بگذرند سیاست خود را 
ادامه نخواهند داد در صورت باختن دموکرات ها جمهوری خواهان با ایران کنار 

نخواهند آمد.
اگر امروز انتخابات در آمریکا برگزار شود ترامپ برنده خواهد بود

ملازهی در خصوص اینکه پیروزی کدامیک از جناح ها در آمریکا محتمل است؟ 
گفت: اگر امروز انتخابات در آمریکا برگزار شود ترامپ برنده خواهد بود. شرایط 
اقتصادی آمریکا و شرایط بین المللی این کشور به گونه ای است که امروز موضع 
دموکرات ها ضعیف تر از جمهوری خواهان است. اگر بایدن نامزد دموکرات ها 
باشد به این دلیل که در ماجرای اوکراین اراده ای قوه ای از خود نشان نداد رای 
دموکرات ها را کاهش داده است. آمریکایی ها به عنوان قدرت اول جهان از کشور 
خود انتظاراتی دارند. بایدن فردی صلح طلب است و نمی خواهد مسائل را از 
طریق نظامی حل کند از این رو با ایران هم کنار آمد. این شرایط به دیدگاه شخصی 

آقای بایدن بر می گردد او فردی دموکرات و لیبرال و مخالف جنگ است.
یقینا جمهوری خواهان تحریم ها را تشدید خواهند کرد

وی در مورد اینکه اگر ترامپ و جمهوری خواهان بر سر کار بیایند شرایط آمریکا 
در مورد جنگ اوکراین به چه صورت خواهد بود؟ آیا این احتمال می رود که جنگ 
اوکراین بهانه ای برای شدت بخشیدن به تحریم های ایران باشد؟ اظهار داشت: 
در مورد ایران و رفتار حزب جمهوری خواه و سیاست تشدید تحریم ها تردیدی 
وجود ندارد یقینا جمهوری خواهان تحریم ها را تشدید خواهند کرد ولی در مورد 
اوکراین با روس ها معامله می کنند و در جایی دیگر امتیازاتی می گیرند و در مورد 
اوکراین مصالحه می کنند. نظر جمهوری خواهان این خواهد بود که روسیه نه 
بازنده جنگ باشد و نه برنده شود. سیاست آمریکا در هر دو جناح حزبی این 
کشور به همین صورت است. آمریکا روسیه را در اوکراین گیر اندازه تا این کشور 
را تضعیف کند. دلیل اینکه جنگ اوکراین تمام نمی شود همین است. اگر آمریکا 
واقعا می خواست سلاح های پیشرفته ای در اختیار ارتش اوکراین قرار بدهد، 
انگیزه اوکراینی ها آنقدر بالا است که هر چه هم کشته بدهند کوتاه نخواهند آمد و 
بالاخره روس ها را از کشورشان بیرون می کنند. اوکراین حتی این انگیزه را دارد که 

روسیه را از کریمه بیرون کند که برای روسیه مساله ای فوق العاده حساس است.

سخنگوی وزارت امور خارجه :

مهلت تعیین شده برای تخلیه عراق از گروه های تروریستی تمدید نخواهد شد 

سخنگوی وزارت امور خارجه با بیان اینکه آمریکا بر اساس قوانین بین المللی 
و به خواست دولت سوریه ملزم به خروج از این کشور است، گفت: مهلت تعیین 

شده برای تخلیه عراق از گروه های تروریستی تمدید نخواهد شد.
به ناصر کنعانی روز دوشنبه در نشست خبری هفتگی خود با خبرنگاران که به 
مناسبت هفته دولت در نمایشگاه روایت خدمت که در محل دائمی نمایشگاه 
های بین المللی تهران برپاست، با گرامیداشت یاد شهدای والا مقام رجایی و 
باهنر اظهار داشت: تمامی تلاش دولت ها در دوره های مختلف این بوده که 
مشی این دو شهید بزرگوار را سرلوحه کار خود قرار دهند و ما هم این مهم را بر 

خود فرض می دانیم.
وی با تاکید بر اینکه ایران پرچمدار مبارزه با تروریسم است و از بزرگترین قربانیان 
تروریسم در جهان هم به حساب می آید، گفت: امروز روز ملی مبارزه با تروریسم 
است و شاید کمتر دولت هایی در جهان باشند که این تعداد از مسئولان دولتی و 

مردم آن قربانی تروریسم شده باشند.
سخنگوی وزارت امور خارجه در خصوص تحرکات نظامی آمریکا در منطقه با 
تاکید بر اینکه حضور نظامی های آمریکایی در سوریه و منطقه غیرقانونی است، 
افزود: دولت سوریه هیچ درخواستی از آمریکا برای حضور در خاک کشورش 
نداشته و درخواست آنها این است که هرچه زودتر نیروهای نظامی آمریکا خارج 

شوند چرا که عامل استمرار بی ثباتی و ناامنی هستند.
کنعانی با تاکید بر اینکه حضور نیروهای آمریکا در عراق نیز غیرقانونی و مخل 
نظم و ثبات است، ادامه داد: دولت آمریکا هم بر اساس قوانین بین المللی و هم 

به خواست دولت سوریه ملزم است که زودتر از آنجا خارج شود.
تروریست های مسلح در خاک کردستان به اردوگاه منتقل می شوند

سخنگوی وزارت امور خارجه در خصوص توافق میان ایران و عراق و حضور 
گروه های مسلح در اقلیم شمال آن کشور، افزود: بر اساس این توافق، دولت عراق 
متعهد شده است که تا پایان شهریور )۲۸ شهریور جاری( گروه های تروریستی 
مسلح در خاک عراق را خلع سلاح کند و دوم اینکه آنها را از پادگان های نظامی 

که دارند، تخلیه و به اردوگاه هایی که دولت عراق مد نظر قرار دارد، انتقال دهد.
وی ادامه داد: دولت عراق مفاد این توافق را به مسئولان اقلیم شمال آن کشور 

ابلاغ کرده و ما نیز منتظر اجرایی شدن آن هستیم.
و  شد  نخواهد  تمدید  وجه  هیچ  به  شهریور   ۲۸ موعد  کرد:  بیان  کنعانی 
دیدگاه های ما به عراق و مسئولان اقلیم شمال آن کشور منتقل شده و طرف 

عراقی به این موضوع اشراف دارد.
سخنگوی وزارت امور خارجه در عین حال روابط ایران و عراق را کاملا دوستانه 
و گرم توصیف کرد و اظهار داشت:  موضوع حضور نیروهای مسلح ترویستی در 
اقلیم شمال عراق نقطه سیاهی در روابط دو جانبه است و انتطار ما این است که 

دولت عراق این نقطه سیاه را برچیند.
وی افزود: ما منتظر اجرای کامل توافقنامه میان دولت های ایران و عراق هستیم. 
پس از پایان این موعد در صورت عدم اجرای تعهد از سوی عراق، دولت ایران به 

مسئولیت خود در راستای تامین امینت کشور اقدام خواهد کرد.
ایران و عراق درباره خارج کردن  به توافق  با اشاره  سخنگوی وزارت خارجه 
تروریست ها از منطقه اقلیم، گفت: تروریست های مسلح در خاک کردستان به 

اردوگاه هایی که دولت عراق تعیین کرده منتقل می شوند.
وزارت خارجه بر اساس خرد جمعی عمل می کند

سخنگوی وزارت امور خارجه در ارتباط با برگزیده شدن وزارت امور خارجه در 
میان دستگاه های اجرایی کشور گفت: خوشحال هستیم که عملکرد دستگاه 
دیپلماسی به عنوان یکی از ارکان دولت در دو سال گذشته مورد توجه دستگاه 
های نظارتی قرار گرفته و در چارچوب ارزیابی های دستگاهی مورد تشویق و تقدیر 

قرار گرفته است.
وی افزود: از این تریبون از حُسن توجه شخص رئیس جمهور و مسئولان نظارتی 

تشکر می کنم که دستگاه دیپلماسی را به عنوان وزارتخانه موفق و نمونه انتخاب 
کردند.

کنعانی بیان کرد: ما در وزارت امور خارجه بر اساس خرد جمعی و کار دسته 
جمعی عمل می کنیم و این مهم نتیجه یک تلاش جمعی از جمله وزیر امور 
خارجه، نمایندگی های ایران در کشورهای مختلف و دیگر کارکنان وزارت امور 

خارجه است.
سرنوشت امام موسی صدر مورد توجه جمهوری اسلامی ایران است

سخنگوی وزارت امور خارجه در خصوص سرنوشت امام موسی صدر نیز گفت: 
این موضوع مورد توجه جمهوری اسلامی ایران است؛ شخصیت و خدمات ایشان 

در لبنان و فلسطین و به ملت های منطقه فراموش نشدنی است.
وی با بیان اینکه دستگاه دیپلماسی ایران و دولت لبنان در طول مذاکرات خود 
با لیبی در سال های گذشته این موضوع را پیگیری کرده اند، گفت: دولت لبنان 
و لیبی توافقاتی را در این خصوص دارند و انتظار ما هم این است که لیبی اهتمام 

ویژه ای را به خرج دهد.
صادرات نفت با وجود تحریم ها در حال انجام است

به  سخنگوی وزارت امور خارجه در خصوص وضعیت صادرات نفت گفت: 
رغم تحریم های یکجانبه آمریکا، صادرات ما در حال انجام است و در چارچوب 
هیچ  ایران  نفت  صادرات  که  هستیم  این  دنبال  به  تحریم ها  رفع  مذاکرات 

محدودیتی نداشته باشد.
وی با تاکید بر اینکه صادرات نفت ایران به بازارهای جهانی با قوت ادامه دارد و 
با جدیت به احقاق حقوق ملت ایران توجه داریم و این کار را دنبال خواهیم کرد، 
افزود: بحث توقیف محموله نفتی ایران از سوی آمریکا کاملا غیرسازنده است 
چرا که آمریکا از سویی علاقه مندی خود را به گفت وگوی مستقیم با ایران نشان 
می دهد و از طرفی شاهد انجام تحریم های جدید از سوی آنها و توقیف محموله 
نفتی ایران هستیم. سخنگوی وزارت امور خارجه بیان داشت: این اقدامات 
با پیام های ارسالی آمریکا به ایران مبنی بر آمادگی بر گفت وگوی مستقیم و به 

سرانجام رساندن برجام، سازگار نیست .
کنعانی با اشاره به احضار کاردار سوئیس به عنوان حافظ منافع آمریکا در ایران، 
گفت: نمایندگی ایران در سازمان ملل هم اقداماتی رسمی انجام داد؛ دولت 
آمریکا بداند که تعدی به ملت ایران بی پاسخ نخواهد ماند و این اقدام آنها خلاف 

توافقنامه تبادل زندانیان آمریکا با ایران است.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی کشورمان تاکید کرد: ما به عملکرد و اقدامات 

دولت آمریکا توجه می کنیم و نه به اظهارات و پیام های آنها.
جزئیات برگزاری نشست هشت کشور ساحلی خلیج فارس

گفت وگوهای  مجمع  نشست  خصوص  در  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی 
منطقه حوزه خلیج فارس که قرار است در حاشیه مجمع عمومی سازمان ملل 
برگزار شود، گفت: این نشست به ابتکار دبیرکل سازمان ملل اجرایی می شود تا 
کشورهای منطقه به منافع مشترک خود توجه بیشتری داشته باشند و تعاملات و 

همکاری های خود را گسترش دهند.
کنعانی افزود: ایران و دیگر کشورهای حاشیه خلیج فارس به ابتکار دبیرکل 
سازمان ملل پاسخ مثبت داده اند؛ پیشنهاد ایران تشکیل مجمع گفت وگو و 
همکاری میان هشت کشور خلیج فارس است و این موضوع در دیدارهای وزیر 

امور خارجه با همتایانش مطرح شده است.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی تاکید کرد: ما به مسیر مذاکره برای رفع تحریم ها 
پایبندیم و ایران از فرصت های دیپلماتیک برای رفع تحریم های یکجانبه غفلت 

نمی کند.
کنعانی اظهار داشت: همانطور که سال گذشته در حاشیه مجمع عمومی 
سازمان ملل گفت وگویی ها با مقامات کشورهای مختلف انجام شد، نشست 
امسال نیز فرصت مناسبی است تا ایران از ظرفیت های دیپلماتیک خود استفاده 

کند.
وی درباره روابط با بحرین نیز گفت: این موضوع در چارچوب خود مورد اهتمام 
ایران است. پیام هایی مبادله شده و گفت وگوهای غیر مستقیمی در جریان است.
وی تاکید کرد: توسعه روابط با همسایگان بر مبنای منافع مشترک برای ایران 
یک اصل است اما در خصوص بحرین ملاحظات و انتظاراتی را داریم که از طریق 

دیپلماتیک این مسیر را پیش می بریم.
ایران در مبارزه با تروریسم یک طرف تاثیرگذار و بلامنازع است

سخنگوی وزارت امور خارجه در خصوص تامین امنیت منطقه و احیای برخی 
گروه های تروریستی، افزود: ایران در مبارزه با تروریسم یک طرف تعیین کننده و 

تاثیرگذار و بلامنازع بوده و هست.
وی بیان کرد: دولت، نیروهای مسلح و امنیتی ایران در موضوع تامین امنیت 
ملی به تلاش های شبانه روزی خود ادامه می دهند و ایران یک شریک قابل 
اطمینان و مهمی برای کشورهای منطقه بوده و هست و به دعوت کشورهای 
منطقه، ایران کماکان به تلاش های خود در راستای مبارزه با تروریسم ادامه 

می دهد.
کنعانی در خصوص برخی تحرکات جهت تخریب روابط ایران و عراق افزود: 
این یک اقدام کاملا تحریک آمیز برای ایجاد خلل در روابط دوستانه ایران  و 
عراق و ناامن نشان دادن مرزهای مشترک دو کشور است و با هوشیاری و درک 
مقامات عالی دو طرف تاثیری بر مناسبات و روابط خوب دو طرف نداشته است 

و گروگان ها آزاد شدند.
وی ادامه داد: بر اساس مناسبات دوستانه میان ایران و عراق اطلاعات لازم در 

این خصوص توسط نیروهای امنیتی دو طرف دنبال می شود.
سخنگوی وزارت امور خارجه درباره موضوع روابط با مصر نیز گفت: با طرف 
مصری اتفاق نظر داریم که روابط دیپلماتیک میان یکدیگر برقرار است و این 

گفت وگوها میان دو طرف کماکان باقی است.
استمرار فضاسازی غربی ها علیه ایران در موضوع اوکراین

کنعانی در خصوص جنگ اوکراین و روسیه نیز گفت: موضوع همکاری های 
دفاعی ایران و روسیه در چارچوب قوانین مشخص شده بین المللی از سال های 

گذشته در حال انجام است و ارتباطی با هیچ موضوع ثانویه دیگری ندارد.
در  غربی ها  فضاسازی  استمرار  شاهد  موضوع  این  با  ارتباط  در  گفت:  وی 
رسانه های خود هستیم و این موضوع را مطرح کردیم که ما یک طرف این جنگ 
نیستیم. همواره گفتیم که خواهان پایان جنگ هستیم و تنها راه خروج از آن نیز 

صرفا باید از طریق مذاکرات سیاسی باشد.
حقابه هیرمند باید از میزان ورودی به سد کمال خان سنجیده شود

سخنگوی وزارت امور خارجه در خصوص حقابه ایران از هیرمند، گفت: بازدید 
هیات فنی ایران از مرکز آب سنجی دهراود صورت گرفته است. بر مبنای معاهده 
۱۳۵۱ این بازدید صورت گرفته و این را به عنوان یک اقدام توام با حسن نیت 

تلقی می کنیم.
کنعانی افزود: این بازدیدها باید به طور دوره ای صورت بگیرد و میزان آب ورودی 
به سد برآورد و حقابه ایران بر آن مبنا داده شود. این اقدام در گام اول صورت گرفته 

اما نیازمند گام های تکمیلی است و در این رابطه گفت وگوها ادامه دارد.
عضویت در بریکس و شانگهای برای استفاده از سازوکارهای چندجانبه گرایی 

است
وی درباره عضویت در بریکس و همکاری با اعضای آن نیز بیان کرد: در حوزه 
بریکس هدف گذاری دولت استفاده از ظرفیت های این سازوکار برای تحقق 
اهداف تجاری و اقتصادی دولت است. با ظرفیت های این گروه، و با هدف گذاری 
که صورت گرفته، ایران برای پیوستن به این سازوکار اهداف دولت را مورد توجه 

قرار داده است.
سخنگوی وزارت امور خارجه ادامه داد: در ارتباط با سازمان همکاری شانگهای 
هم ایران مبتنی بر منشور شانگهای اهداف مورد نظر را با دیگر اعضا دنبال خواهد 
کرد، عضویت در این دو مجموعه بخشی از هدفگذاری دولت برای استفاده 
از سازوکارهای چندجانبه در مسیر تحقق اهداف دولت است و در خصوص 
همکاری دفاعی نیز ایران برنامه های خود را با کشورهای دوست ادامه خواهد داد.
کنعانی در پاسخ به این سوال که آیا مصوبه ای از سوی مجلس برای پیوستن به 
بریکس تنظیم شده است، تصریح کرد: اطلاعات من دقیق نیست اما تا جایی که 
می دانم عضویت در بریکس به عنوان یک گروه، بر اساس مقررات داخلی ما نیاز 

به مصوبه مجلس نیست.
میزبانی کشور ثالث برای بازی های عربستان و ایران موضوعیت ندارد

کنعانی در خصوص مذاکرات وزیر امور خارجه برای برگزاری مسابقات فوتبال 
بین ایران و عربستان تصریح کرد: این موضوع بسیار مهم است، ما در منطقه 

مشترک حضور داریم و بازی های دو کشور هم بازی های پرهیجان بوده است.
با  دو کشور همگام  ورزشی  که رخدادهای  این است  انتظار  داد:  ادامه  وی 
مناسبات سیاسی و اقتصادی پیش رود. در گفت وگوهای وزرای خارجه در ریاض 
در خصوص سرعت بخشیدن و فعال تر کردن همکاری های ورزشی میان دو کشور 
رایزنی های خوبی صورت گرفت. کنعانی بیان داشت: برگزاری بازی های تیم های 
دو کشور در زمین ثالث تصمیم فدراسیون فوتبال آسیا در زمانی رخ داده بود که ما 
شاهد انقطاع روابط دو کشور بودیم. اکنون انتظار این است که بازی های دو کشور 

در زمین های ملی انجام شود.
سخنگوی وزارت امور خارجه افزود: در روزهای اخیر هم وزیر امور خارجه با 
همتای خود تبادل پیام داشته و تاکید کردند که اجرای مصوبه قبلی موضوعیت 

ندارد و بازی ها می تواند در زمین دو کشور برگزار شود.
وی در پایان خاطرنشان کرد: ما خوشبین هستیم که با وجود نگاه مشترک 
این موضوع حل شود. بر اساس آخرین اخبار بین مقامات ورزشی دو کشور هم 

گفتگوهای خوبی صورت گرفته است.

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند:

۱-رأی شماره ۱۴0۲۶0۳۳000۲00۶۶۷۸ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴0۲۱۱۴۴۳000۲000۵0۷ مربوط به تقاضای 
خانم شهربانو فروهرکیا فرزند قره خان در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۷۸/۵0 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۲۸۳ اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی از ابوالفضل صفری 

صفحه ۳0 دفتر ۴۹۶ )م الف۱۸0۱۴(
۲- رأی شماره ۱۴0۲۶0۳۳000۲00۶۵۲۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴0۲۱۱۴۴۳000۲000۲۴۴ مربوط به تقاضای 
آقای سهاب علی محمدی فرزند علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶0 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۲۱۸۱ اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

حسین رضویان و قدسی رضویان و علی رضویان و فخری رضوی مطلق ورثه سید محمد رضویان)م الف۱۸0۱۵(
۳- رأی شماره ۱۴0۲۶0۳۳000۲00۶۶۵۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴0۲۱۱۴۴۳000۲0000۴۲ مربوط به تقاضای 
وزارت بهداشت و درمان به نمایندگی از دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی قم در قسمتی از ششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۲۳0۹/۹0 مترمربع پلاک شماره ۴ فرعی از ۲۴۹۸ اصلی واقع درقم بخش حوزه 

ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی از محمد صادق طاهری صفحه ۱۹۷ دفتر ۵ )م الف۱۸0۲۴(
۴-رأی شماره ۱۴0۲۶0۳۳000۲00۶۶۵0 مربوط به پرونده کلاسه ۱۴0۱۱۱۴۴۳000۲00۲۲۲۱ مربوط به تقاضای 
آقای محمدباقر انصاری فرزند محمد حسین درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۴۹/۵0 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۸۹۴ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی 

شماره ۴۷۱۱۵ مورخ ۱۴0۱/۱۱/۲۵ دفترخانه ۵۴ قم)م الف۱۸0۲۵(
۵- رأی شماره ۱۴0۲۶0۳۳000۲00۶۶۵۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴0۱۱۱۴۴۳000۲00۲۴۴۲ مربوط به تقاضای 
آقای قاسمعلی سامع فرزند حسین درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۴0 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از۲۱۷۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

عباس فرحناک صفحه ۳۱۲ دفتر ۵۳۴ )م الف۱۸0۲۶(
۶- رأی شماره ۱۴0۲۶0۳۳000۲00۷۵۲0 مربوط به پرونده کلاسه ۱۴0۲۱۱۴۴۳000۲000۴۸۸ مربوط به تقاضای 
آقای علی عاصم آبادی بزچلوئی فرزند حسن درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۲۳/۷0 مترمربع پلاک شماره فرعی از باقیمانده ۱۷۶۴ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

از علی محمدی فرد صفحه ۱۶۴ دفتر ۴۶۱ )م الف۱۸0۸۲( 
۷- رأی شماره ۱۴0۲۶0۳۳000۲00۷۲۷۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴0۲۱۱۴۴۳000۲000۱0۶ مربوط به تقاضای 

آقای علی رضا احمدلی فرزند اسمعیل درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۹۱/۴0 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۱۸۵ و ۲۱۸۶ اصلی که طبق بخشنامه سازمان به پلاک ۲۱۸۶ اصلی تبدیل شده واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره ۱۶0۶۲۱ مورخ ۱۳۸۸/۴/۲۴ دفترخانه ۳ 

قم )م الف۱۸0۸۳(
۸-رأی شماره ۱۴0۲۶0۳۳000۲00۷۲۷۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴0۱۱۱۴۴۳000۲00۱۸0۲ مربوط به تقاضای 
آقای علی رضا احمدلی فرزند اسمعیل درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۲/۲۴ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۱۸۵ و ۲۱۸۶ اصلی که طبق بخشنامه سازمان به پلاک ۲۱۸۶ اصلی تبدیل شده واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره ۱۶0۶۲۱ مورخ ۱۳۸۸/۴/۲۴ دفترخانه ۳ 

قم )م الف۱۸0۸۴(
۹- رأی شماره ۱۴0۲۶0۳۳000۲00۷۲۵۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴0۲۱۱۴۴۳000۲000۵۳0 مربوط به تقاضای 
آقای علی اژدری فرزند محرمعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۳۳ مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۲۱۷۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از ولی 

همائی اکمل صفحه ۶0۸ دفتر ۵۷۱  )م الف۱۸0۸۵(
۱0- رأی شماره ۱۴0۲۶0۳۳000۲00۵۹۶۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱۴0۱۱۱۴۴۳000۲00۲0۱۶ مربوط به تقاضای 
آقای محمد الهی کیا فرزند علی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۲۶/۲۵ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۲۳0۲/۶/۶۲0 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع 

الواسطه از حسن کرمی قشلاق صفحه ۳۹0 دفتر ۵۴۷  )م الف۱۸0۸۶(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را 
اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی 
آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد 

بود. 
)ایمان و اعتماد(
نوبت اول: ۱۴۰۲/۰۶/۰۷
نوبت دوم: ۱۴۰۲/۰۶/۲۲
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
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یادگارماندگارچهره ملی مطبوعات قم دکترحسین عبداللهی)ره(

با یگانه داشتن خداوند و فرمان بردن از کسی که شما را 
به فرمان برداری از او امر کرده است، به خداوند، نزدیك 
شوید و به ریسمان های کافران چنگ مزنید و ] مواظب 
باشید که [ اغواگری ها شما را به کج راهه نبرد، که در آن 

 ـاز راه   ـکه گم راه و گم راه کننده اند  صورت، با پیروی از آنان 
راست، گم راه می شوید.
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مصباح المتهجّد : ص ٧٥٦ ح ٨٤٣

اصلاحیه 
دراگهی دعوت به مجمع سهامداران شرکت سبزپوشان کیمیا مهربه 
شماره ثبت ۴۹۳۷۵0 و شناسه ملی ۱۴00۵۹۳۴۶۳۲ مندرج در 
اشتباه  به مجمع،به  آخرعنوان دعوت  ایمان شماره ۵۷۹۳ صفحه 
مجمع عمومی عادی فوق العاده  درج شده است که صحیح آن مجمع 

عمومی فوق العاده  می باشدکه بدینوسیله اصلاح می گردد.
لازم به ذکراست جلسه مجمع عمومی فوق العاده راس ساعت ۱۰ صبح 
مورخ ۱۴۰۲/۶/۲۷  به آدرس. تهران. خیابان امام خمینی. خیابان 

شیخ هادی. کوچه شهید زمانپور پلاک ۱۷ واحد ۳برگزار می گردد.
دستور جلسه:

۱-   تصمیم گیری برای انحلال شرکت و نحوه تسویه حساب سهام 
شرکا

هیئت مدیره

 ایران بیش از ۵۳۰ بار در مرداد لرزید
شبکه های لرزه نگاری مرکز لرزه نگاری کشوری وابسته به مؤسسه ژئوفیزیک دانشگاه تهران در مردادماه ۱۴0۲ 
تعداد ۵۳۱ زمین لرزه را ثبت کردند. این زمین لرزه ها در نواحی مختلف ایران و نواحی مرزی رخ داده و توسط 
شبکه های لرزه نگاری ثبت و تعیین محل شده اند. در مردادماه ۱۴0۲ تعداد ۵ زمین لرزه با بزرگی بیش از ۴.0 در 
داخل کشور توسط مرکز لرزه نگاری کشوری به ثبت رسیده است که بزرگ ترین آن ها زمین لرزه ای به بزرگی ۴.۶ در 
مقیاس امواج درونی زمین در اوز واقع در استان فارس در تاریخ ۲۷ مرداد بوده  است.از لحاظ آماری ۴۶۵ زمین لرزه 
با بزرگی کوچک تر از ۳، تعداد ۶۱ زمین لرزه با بزرگی بین ۳و۴ و تعداد ۵ زمین لرزه با بزرگی بین ۴ و ۵ بوده  است. 
استان خراسان رضوی با ۵۵ زمین لرزه ثبت شده دستگاهی بالاترین آمار زمین لرزه ثبت شده در مردادماه ۱۴0۲ را 
به خود اختصاص داده است و پس از آن استان های کرمان و فارس به ترتیب با ۵۱ و ۴۶ زمین لرزه قرار دارند.مرکز 
لرزه نگاری کشوری در مردادماه امسال ۱۲ زمین لرزه در استان تهران ثبت کرده است که بزرگترین آنها با بزرگی ۳.۹ 

در مقیاس امواج درونی زمین در دماوند بوده  است.

علی مطهری: مجلس به مسئله اخراج اساتید ورود کند
علی مطهری، نایب رئیس مجلس دهم:به نظر من دولت و وزارت علوم باید به طور مستقل در اینجا تصمیم 
بگیرند و عمل کنند؛ و اجازه ورود نهادهای امنیتی و اطلاعاتی را ندهند.من فکر می کنم که تحت فشار این نهادها، 
این کارها انجام می شود و باید وزارت علوم استقلال خودش را حفظ کند و حتی ممکن است لازم باشد خود رئیس 
جمهور هم در اینجا وارد شود و اجازه کم شدن استقلال دانشگاه ها را ندهند.حتی مجلس هم می تواند در اینجا 
وارد شود، از وزیر علوم سؤال و موضوع را پیگیری کنند. کمیسیون آموزش مجلس می تواند موضوع را بررسی کند 

و از مسئولان بخواهد که توضیح بدهند.

188 شهر کشورسینما ندارند!
محمدرضا فرجی؛ مدیرکل دفتر توسعه فناوری سینمایی و سمعی بصری سازمان سینمایی:بر اساس تحقیقاتی 
که با هماهنگی ادارات کل ارشاد استان ها داشتیم، ۱۸۸ شهر بالای ۵0 هزار جمعیت داریم که فاقد سینما هستند 
و از این تعداد ۶۹ شهرستان بالای صدهزار نفر است که به ترتیب اولویت این مناطق سینمادار می شوند که عمدتا 
مناطق محروم کشور هستند.در زمان حاضر، ۳۶۶ سینما و مجموعه سینمایی در کشور فعالیت دارند که نسبت 
به دولت گذشته بیش از ۳0 درصد رشد داشته است. در زمان حاضر همچنین ۷۵0 سالن نمایش در کشور وجود 

دارد که امید است بتوانیم تا پایان سال ۱۴0۲ دستکم، یکصد سالن دیگر به این تعداد اضافه کنیم.

ساعت  کار ادارات از 1۵ شهریور به حالت عادی برمی گردد
سخنگوی صنعت برق گفت : برنامه مدیریت و پایش مصرف برق در بخش اداری تا ۱۵ شهریور ماه ادامه دارد و 
ساعات کار ادارات نیز بعد از این تاریخ طبق مصوبه هیئت وزیران به حالت قبلی بازخواهد گشت.مصطفی رجبی 
مشهدی مدیرعامل شرکت مدیریت شبکه برق ایران در جمع خبرنگاران، اظهار داشت: از آغاز به کار دولت مردمی 
سیزدهم، ۷۷۹۶مگاوات به ظرفیت تولید برق کشور اضافه شده است که شامل نیروگاه های جدیدالاحداث و ارتقا 

و افزایش ظرفیت تولید نیروگاه های موجود است .

چک های الکترونیک جایگزین کاغذی می شوند
معاون فناوری های نوین بانک مرکزی گفت: اگر برنامه هفتم توسعه تصویب و ابلاغ شود، بانک مرکزی مکلف 
است که تا پایان سال چهارم این برنامه، چک های کاغذی را به طور کلی از دور خارج کرده و چک های الکترونیک 
را جایگزین کند.محرمیان به تشریح مهمترین دستاوردهای بانک مرکزی در حوزه فناوری در یک سال گذشته 
پرداخت و گفت: در مرحله اول باید اجرای قانون جدید چک را باید نام ببریم که آغاز آن در دولت پیشین بود و در 

این دولت تکمیل شد و به نتیجه رسید.

نماینده مجلس: قانون حجاب از مهر امسال اجرایی می شود
بانکی پور نماینده مجلس گفت :بازدارندگی این قانون به حدی قوی است که پیش بینی می کنیم تا پاییز امسال 
عمده ساختارشکنی ها در زمینه حجاب برطرف خواهد شدحبس در موارد خاص دیده شده؛ مثلا اگر برای بیش 

از چهار بار، جرم تکرار شود یا ارتباط با خارجی ها داشته باشد.
 

فوت ۳ نفر بر اثر ابتلا به تب کریمه کنگو
سازمان دامپزشکی کشور: تاکنون ۶0نفر به بیماری تب کریمه کنگو مبتلا شده اند که متاسفانه ۳ نفر فوت 

کردند، بنابراین انتظار می رود هموطنان نکات بهداشتی را رعایت کنند.

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم خبرداد:

افتتاح چهار طرح سلامت محور 
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: هم زمان با هفته دولت چهار پروژه سلامت محور با اعتباری ۱۵ میلیارد و 

۵00 میلیون تومان به بهره برداری رسید. 
مهدی مصری افزود: هم زمان با هفته دولت چهار پروژه سلامت محور بهسازی مرکز جامع خدمات سلامت 
رضوی، بهسازی و تجهیز خوابگاه متأهلی، راه اندازی مرکز رشد و فناوری و سایر طرح های آموزشی و پژوهشی 

افتتاح و به بهره برداری رسید.
وی با تشریح پروژه های هفته دولت عنوان کرد: این طرح ها شامل بهسازی مرکز جامع خدمات سلامت رضوی 
۲ میلیارد تومان، بهسازی و تجهیز خوابگاه متأهلین ۱0 میلیارد تومان )۲۴ واحد( راه اندازی مرکز رشد و نوآوری 

دانشگاه – و سایر طرح های معاونت آموزشی و پژوهشی ۳.۵ میلیارد تومان است.
وی در خصوص بهسازی مرکز جامع خدمات سلامت رضوی گفت: این مرکز در زمینی به مساحت ۳۶0 مترمربع 
و زیربنای ۴۵0 مترمربع بنا و زمین آن از سوی خیره مرحومه بانو میره ای اهداء شده است؛ همچنین این مرکز با 

اعتبارات استانی بهسازی و استانداردسازی شده است.
بهره برداری از خوابگاه دانشجویی متاهلی قم

مصری انجام پروژه بهسازی و تجهیز خوابگاه متأهلی برای دانشجویان را مورد توجه قرار داد و گفت: این پروژه در 
راستای اجرای قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت و ترویج و تبلیغ فرزند آوری در بلوک های مجتمع شهید 

بهشتی قم صورت پذیرفته که کار بازسازی و تبدیل آن به خوابگاه های متأهلی به اتمام رسیده است.
وی عنوان کرد: این پروژه با ۲۴ واحد مسکونی در دو بلوک متبرک به نام های شهید حسن مختارزاده و شهید 
مهدی زاهدلویی از شهدای مدافع امنیت افتتاح شد که در آیین افتتاح و بهره برداری از این پروژه ها خانواده این 
شهدای والامقام نیز حضور داشتند. وی ادامه داد: تکمیل و بازسازی خوابگاه متأهلی شهید بهشتی با زیربنای 
۱۴۶0 مترمربع در سه طبقه با اعتبار موردنیاز ۱00 میلیارد ریال در دو بلوک هرکدام ۱۲ واحد انجام شده است که بر 

اساس اولویت بندی هایی که وجود دارد به متقاضیان جهت تحویل داده خواهد شد.
 

طی تفاهم نامه با شرکت گازاستان قم؛

خانه های مددجویان کمیته امداد قم
 رایگان گازکشی می شود 

در پی اجرای برنامه های خدمت رسانی دولت مردمی، طی تفاهم نامه سه جانبه همکاری مشترک شرکت گاز، 
کمیته امداد امام خمینی)ره( و بهزیستی استان قم، قبل از شروع فصل سرما، منازل مددجویان این نهاد به صورت 

رایگان گازکشی و گرم می شود. 
خوش لهجه، مدیرعامل شرکت گاز استان قم با مِهری و میرئی، مدیران کل کمیته امداد امام خمینی )ره( و 
بهزیستی این استان تفاهم نامه همکاری مشترک امضاء کردند.  در این تفاهم نامه که پیش از شروع فصل زمستان 
بین این سه دستگاه امضاء شد، به منازل مددجویان کمیته امداد امام خمینی)ره( و بهزیستی گازرسانی خواهد 
شد.  طی این تفاهم نامه مددجویانی که فاقد اشتراک قبلی گاز باشند و خانه هایشان نیز دارای سند معتبر و در 
محدوده قانونی طرح تفضیلی شهرها و طرح هادی روستاها باشد با معرفی کمیته امداد و بهزیستی استان می 
توانند از مزایای این طرح بهره مند شوند.  کمیته امداد و بهزیستی استان نیز امور پیمانکاری و اخذ تأییدیه های 

قانونی اداری این اقدام مهم را قبل، حین و بعد از طرح به عهده خواهند داشت. 

اینترنت مقر منافقین در آلبانی قطع شد

با حضور وزیر راه و شهرسازی و استاندار قم صورت گرفت؛

بهره برداری از ۲ هزار و ۳۸۹ واحد مسکونی طرح نهضت ملی مسکن 

مدیرکل رفع تخلفات شهری شهرداری قم خبرداد:

آغازبرخورد با نماهای خارج از
 ضوابط شهرسازی 

تخلفات  رفع  و  پیشگیری  مدیرکل 
با  گفت:  قم  شهرداری  شهری 
با  گرفته  صورت  هماهنگی های 
دستگاه های قضایی و انتظامی نسبت 
به برخورد قانونی با متخلفین با صدور 
اخطاریه و جلوگیری از فعالیت عمرانی 
و جمع آوری نمادهای مغایر با اصول و 
ضوابط معماری اسلامی ایرانی اقدام 

می شود.
احمدرضا شفیعی در گفت وگویی، 
منظر  و  سیما  مدیریت  خصوص  در 
شهری و اقدامات پیشگیرانه اجرایی صورت گرفته در احداث نماهای رومی در 
شهر مقدس قم اظهار داشت : نقش نماها در معرفی هویت و فرهنگ یک شهر 
بسیار مؤثر است و در سال های اخیر نیز تلاش فراوانی شده تا طراحی نمای بناها 

و ساختمانی شهری قانونمند گردد.
وی با بیان اینکه در این خصوص معاونت شهرسازی و معماری به عنوان متولی 
مدیریت سیما و منظر شهری با تشکیل کمیته های نما در مناطق هشتگانه نسبت 
به ساماندهی نماها اقدام نظارت مؤثر را داشته و دارد، افزود: در این کمیته که بر 
اساس دستورالعمل های ساماندهی نماهای شهری تصمیم گیری می شود هرگونه 
احداث نما مغایر با ضوابط و اصول فرهنگ ایرانی و اسلامی تبیین شده ممنوع 
است و با متخلفین بر اساس قوانین مرتبط با ساخت وسازهای غیراصولی برخورد 

می گردد.
مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری قم گفت: با توجه به اهمیت 
این موضوع، مجموعه مدیریت شهری علاوه بر اجرای برنامه های نظارتی و پیگیری 
مصوبات جهت پیشگیری و جلوگیری از فعالیت های غیرمجاز در احداث نماهای 
رومی، برنامه های متنوع فرهنگی و آموزشی ویژه کارشناسان طراحی و شهروندان 
را در جهت ارتقا سطح آگاهی و مشارکت مؤثر مربوطه در کاهش تخلفات مربوطه 

برگزار کرده است.
وی در خصوص برخورد با متخلفین نیز مطرح کرد: با توجه به حساسیت ها و 
جایگاه ویژه فرهنگی، اجتماعی و مذهبی شهر قم، ضمن تقدیر از اهتمام ویژه 
دادستان استان در این خصوص، با هماهنگی های صورت گرفته با دستگاه های 
و  اخطاریه  با صدور  با متخلفین  قانونی  برخورد  به  انتظامی نسبت  و  قضایی 
جلوگیری از فعالیت عمرانی و جمع آوری نمادهای مغایر با اصول و ضوابط معماری 
اسلامی ایرانی اقدام می شود. به گفته شفیعی، یقیناً مشارکت و همکاری عمومی 
با رعایت اصول و ضوابط شهری و حقوق شهروندی، مهم ترین گام در جهت حفظ 

و صیانت از هویت فرهنگی و اجتماعی شهر خواهد بود .
 

معاون شهردار قم: 

حفظ باغات خط قرمز 
مدیریت شهری است

معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم گفت: حفظ باغات در قم 
خط قرمز مدیریت شهری است و در این راستا به صورت جدی پیگیر عدم تغییر 

کاربری باغات هستیم و قطعاً با این تغییرات کاربری مخالفیم.
مهدی اصفهانیان مقدم در گفت وگویی در تشریح عملکرد پنج ماهه نخست سال 
جاری کمیسیون ماده ۷ معاونت خدمات شهری و محیط زیست شهرداری قم 
اظهار کرد: کمیسیون ماده ۷ در راستای حفظ و گسترش فضای سبز شهر فعالیت 
کرده و متشکل از معاونت خدمات شهری، مدیرعامل سازمان پارک ها، قاضی 
دادگستری، رئیس کمیسیون خدمات شهری و دو ناظر از شورای اسلامی شهر 
است.   وی افزود: کمیسیون ماده ۷ با سیاست حفظ باغات و نگهداری از فضای 
سبز، تاکنون بیش از هشت جلسه در پنج ماهه سال جاری با موضوعات مرتبط با 
فضای سبز، رسیدگی به مطالبات مردمی و تغییر کاربری فضای سبز برگزار کرده تا 

در این زمینه، شاهد تغییر کاربری باغات و فضای سبز نباشیم.  
معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم با اشاره به اینکه سرانه فضای 
سبز در شهر قم، ۲0.۵ مترمربع است، گفت: با توجه به بحران تأمین آب، حفظ 
فضای سبز از اولویت اصلی این معاونت است که در همین راستا در صورت بروز 
تخلف، تصرف و تخریب فضای سبز، مسئولیت رسیدگی با کمیسیون ماده ۷ 
است و علاوه بر جریمه های مادی، جریمه توسعه چند برابری مجدد فضای سبز 
تخریب شده نیز در نظر گرفته شده است.   وی خاطرنشان کرد: علاوه بر نظارت بر 
جلوگیری از بروز تخلف و تخریب فضای سبز با تأمین آب، کود و ارسال گیاه پزشک 
از حفظ باغات در سطح شهر قم حمایت می کنیم. اصفهانیان مقدم ادامه داد: 
حفظ باغات در قم خط قرمز مدیریت شهری است و در این راستا به صورت جدی 

پیگیر عدم تغییر کاربری باغات هستیم و قطعاً با این تغییرات کاربری مخالفیم.

سرپرست سازمان توسعه و عمران شهرداری قم  خبرداد:

پیشرفت 6۵ درصدی مسیرهای دسترسی 
تقاطع غیرهمسطح شهید حکیم

سرپرست سازمان توسعه و عمران شهرداری قم از پیشرفت فیزیکی ۶۵ درصدی 
تکمیل مسیرهای دسترسی تقاطع غیرهمسطح شهید حکیم خبر داد.

مسعود بخشی در گفت وگویی با اشاره به آخرین وضعیت احداث مسیرهای 
دسترسی تقاطع غیرهمسطح شهید آیت الله حکیم و بلوار فردوسی اظهار داشت: 
تکمیل رمپ های A و C این پروژه در دستور کار سازمان توسعه و عمران قرار دارد.

وی با بیان اینکه در ابتدا تکمیل رمپ A با اعتباری بالغ بر ۳۸ میلیارد تومان و در 
مدت ۸ ماه به سارمان توسعه و عمران ابلاغ شده بود، ابراز کرد: با تصمیم کارفرما، 

عملیات اجرایی رمپ C نیز قرار شد توسط سازمان اجرایی شود.
سرپرست سازمان توسعه و عمران شهرداری قم خاطرنشان کرد: در مجموع این 
پروژه در حال حاضر دارای ۶۵ درصد پیشرفت فیزیکی است که در تلاش هستیم 
 A هرچه سریع تر به بهره برداری برسد. وی با تاکید بر اینکه شمع های رمپ های
و C دارای پیشرفت ۱00 درصدی و تکمیل است، تصریح کرد: دیواره سازی زیر 
عرشه رمپ A تکمیل و در دستور کار جدول گذاری قرار دارد. به گفته بخشی، 
دیواره بتنی رمپ های A و C تقاطع غیرهمسطح شهید آیت الله حکیم و بلوار 

فردوسی در حال انجام است.
 

مدیر مرکز پدافند غیرعامل و مدیریت بحران شهرداری قم خبرداد:

ممیزی 11۲ مکان شناسایی شده 
برای اسکان اضطراری 

مدیر مرکز پدافند غیرعامل و مدیریت بحران شهرداری قم از ممیزی و شناسایی 
۱۱۲ مکان برای اسکان اضطراری در سطح منطقه هشت خبر داد.

مهدی برزویی در گفت وگویی با اشاره به اهمیت شناسایی مکان هایی امن برای 
اسکان اضطراری در شرایط خاص اظهار داشت: شناسایی این اماکن نقش مهمی 

در مدیریت بحران، رفع نگرانی شهروندان، اتخاذ تصمیمات درست و... دارد.
وی با بیان اینکه پس از شناسایی اولیه مکان های مناسب برای اسکان اضطراری 
در سطح منطقه ۸، عملیات ممیزی توسط امدادگران جمعیت هلال احمر استان 
انجام گرفت، افزود: ۱۱۲ مکان شامل ۱۱ دانشگاه و موسسه آموز عالی، ۴۱ 
مدرسه،۱۸ مسجد، ۲۳ بوستان و پارک،۱0 فضای سرپوشیده و روباز ورزشی و ۹ 
مدرسه و حوزه علمیه بر اساس چک لیست های ارزیابی مراکز اسکان اضطراری، 
در سطح منطقه ۸ مورد ارزیابی قرار گرفت.  مدیر مرکز پدافند غیرعامل و مدیریت 
بحران شهرداری قم افزود: این پروژه پس از بررسی فنی و کارشناسی با حضور 
نمایندگان دستگاه های اجرایی مربوطه در قالب کارگروه استانی مدیریت بحران 
لیست نهایی مکان های مناسب برای تخلیه و اسکان اضطراری قطعی شده و در 

نهایت در قالب نقشه عملیاتی به تفکیک ناحیه منتشر خواهد شد.

طرح: محمدعلی رجبی

سیاسی ،  اجتماعی ،فرهنگی ،علمی ، ورزشی و هنری
صاحب امتیاز: حیدر ضیغمی

مدیرمسئول: نیره طاهری نیک
قائم مقام مدیرمسئول و سردبیر:روح اله کرمانی

طراح و صفحه آرا:محسن عبداللهی
عضو انجمن مدیران روزنامه های غیر دولتی، آئین نامه اخلاق حرفه ای، قابل مشاهده در سایت
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همزمان با هفته دولت و با حضور وزیر راه و شهرسازی و استاندار قم ۲ هزار و 
۳۸۹ واحد مسکونی طرح نهضت ملی مسکن در استان قم به بهره برداری رسید.
به گزارش اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل استانداری قم، همزمان 
با هفته دولت و با حضور وزیر راه و شهرسازی و استاندار قم ۲ هزار و ۳۸۹ واحد 
مسکونی طرح نهضت ملی مسکن روز دوشنبه در استان قم به بهره برداری رسید.

استاندار قم تاکید کرد؛
بسیج ظرفیت های قم برای تکمیل طرح نهضت ملی مسکن

استاندار قم درآیین تاکید کرد: همه ظرفیت های قم برای تکمیل واحدهای 
مسکونی طرح نهضت ملی مسکن پای کار خواهد آمد.

سید محمد آقامیری بیان کرد: مسکن جزو برنامه های جدی و اولویت های 
اصلی مجموعه مدیریت استان قم است.

سید محمدآقامیری اضافه کرد: وجود حوزه علمیه و مراکز دینی و مذهبی قم 
زمینه و ظرفیت مطلوبی را جهت توسعه همه جانبه این استان در ابعاد مختلف 
آن به وجود آورده است. وی خاطرنشان کرد: همه ظرفیت های قم برای تکمیل 

واحدهای مسکونی طرح نهضت ملی مسکن پای کار خواهد آمد.
ساخت سالانه یک میلیون مسکن شدنی است 

نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی نیز در ادامه این آیین، ابراز داشت: 
یکی از برنامه های مهم این استان در حوزه مسکن، تلاش و برنامه ریزی جهت 
خانه دار شدن ۱۲ هزار کارگر ساختمانی است و اقدامات و گام های خوبی نیز در 

زمینه با تعامل بخش های مرتبط در استان قم برداشته شده است.
احمد امیرآبادی فراهانی در ادامه یادآور شد: در طول هشت سال دولت تدبیر و 
امید حوزه مسکن عملا تعطیل بود و علت گرانی و تقاضای بالا در بخش مسکن 
نیز از همین مساله سرچشمه گرفته است. وی با بیان اینکه ساخت سالانه یک 
میلیون مسکن با وجود تمام مشکلات و موانع، شدنی است، اضافه کرد: متراژ 
۱۸0 مترمربعی واحدهای یک طبقه در استان قم جوابگوی همه نیازها نیست 
و لازم است تا نسبت به افزایش زیربنای این واحدها، برنامه ریزی بهتری صورت 

بگیرد.
امیرآبادی در بخش دیگری از سخنان خود، عنوان کرد: فرودگاه ، مونوریل و 
قطار سریع السیر جزو پروژه های مهم و نیمه تمام استان قم است که وزارت راه و 

شهرسازی باید نسبت به آن ها اقدامات لازم را انجام دهد.
رییس بنیاد مسکن :

 اولویت در تملک اراضی در مجاورت شهرها، اراضی ملی است 
رییس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی نیز در ادامه این آیین گفت: الحاق ۲0 هزار 
هکتار زمین روستایی در مجاورت شهرها، جهت احداث واحدهای مسکونی 

طرح نهضت ملی مسکن شناسایی و نهایی شده است.
زمین  قطعه  هزار  زودی ۱0  به  همچنین   : اظهارداشت  صالحی  غلامرضا 
روستایی برای ساخت واحدهای نهضت ملی مسکن با حفظ کاربری اراضی 
در  اراضی  تملک  در  اولویت  اظهارداشت:  وی  شد.  خواهد  انجام  کشاورزی 
مجاورت شهرها، اراضی ملی است و هیچ زمین کشاورزی در این طرح تغییر 
کاربری نخواهد داد. وی بیان کرد: ساخت یک میلیون مسکن در سال مستلزم 
تامین زمین است و در برخی از شهرها با مشکل تامین زمین روبه رو هستیم و باید 

از ظرفیت روستاهای نزدیک شهرها استفاده کنیم.
به  مسکن  ملی  نهضت  طرح  واحد  هزار  تحویل ۱۶۲  به  اشاره  با  صالحی 
متقاضیان، گفت: در حوزه مسکن شهری ۵0۵ هزار در دست ساخت است که 

نیمی از کل واحدهای مسکونی طرح نهضت ملی مسکن را شامل می شود.
رییس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی خاطرنشان کرد: طی دو سال گذشته 
افزون بر ۲00 هزار مسکن روستایی در طرح نهضت ملی مسکن به سرانجام 
مطلوبی رسیده است. وی با بیان اینکه وام روستایی در طرح نهضت ملی باید 
به ۴00 میلیون تومان افزایش یابد، بیان داشت:۵0 هزار متقاضی روستایی در 

صف دریافت وام هستند.
وزیر راه و شهرسازی:

یک میلیون و ۵۲۰ هزار واحد نهضت ملی درحال ساخت است
وزیر راه و شهرسازی نیز در ادامه این آیین گفت: یک میلیون و ۵۲0 واحد طرح 
نهضت ملی مسکن در سطح کشور در ساخت است و تامین زمین های جدید نیز 

در حال انجام می باشد.
مهرداد بذرپاش اظهارداشت: افتتاح ۱0۱ هزار مسکن در کشور بعد از هشت 

سال رکورد حوزه مسکن، یک اقدام قابل توجه است.
وی گفت: زمینه و ظرفیت لازم برای احداث سالانه یک میلیون مسکن در کشور 
وجود دارد و ساخت مسکن و فعال بودن این بخش یکی از پیش شرط های مهم 

در پویایی بخش های مختلف اقتصاد کشور است.
وزیر راه و شهرسازی اضافه کرد: دولت سیزدهم از ۲۴0 هزار مسکن مهر باقی 
مانده از دولت دهم بیش از ۹0 هزار واحد را امسال تحویل متقاضیان داده است.

وی اضافه کرد: امسال ۵00 هزار قطعه زمین روستایی برای ساخت مسکن 
اختصاص خواهد یافت، این طرح علاوه بر حل مشکلات طرح های هادی ، 

بخش مهمی از نیاز کشور را حل خواهد کرد.
وزیر راه و شهرسازی عنوان کرد: سهم استان قم از الحاق زمین های روستایی 

در نزدیکی شهرها، ۱۵ هزار قطعه واحد مسکونی است.

وزیر راه و شهرسازی خبرداد: 
صدورمجوزفرودگاه قم

وزیر راه و شهرسازی  همچنین در چهارمین جلسه شورای اداری و شورای 
مسکن استان قم گفت: مجوز ساخت و تکمیل فرودگاه قم از سوی ما و سازمان 
هواپیمایی صادر شده و مجموعه دولت سیزدهم با ساخت فرودگاه قم موافق 

است.
مهرداد بذرپاش اظهار کرد: در هفته دولت تا آن جایی که فرصت شد به استان ها 

سفر کرده و از پروژه های نیمه تمام و درحال اجرا بازدید کردیم.
وی ادامه داد: : با همه مشکلاتی که امروز در حوزه های مختلف داریم وقتی 
اقدامات انجام شده را بررسی می کنیم متوجه می شویم که کشور در دولت 
سیزدهم رو به جلو حرکت کرده است؛ اما متاسفانه در جنگ رسانه ای که وجود 
دارد دستاوردهای دولت سیزدهم و رشدی که در بخش های مختلف ایجاد شده 

آن طور که باید باشد تبیین نمی شود.
کنترل تورم در کشور با افزایش تولید مسکن امکانپذیر است

وزیر راه و شهرسازی تصریح کرد: موضوع مسکن از مهم ترین موضوعات کشور 
است؛ یکی از مشکلاتی که در حوزه تولید مسکن در کشور داریم اختلاف 
نظرمان با بانک هاست چرا که بانک ها معتقدند اختصاص تسهیلات به حوزه 

مسکن باعث افزایش نقدینگی و تورم در کشور می شود.
بذرپاش عنوان کرد: ولی ما بر این باور نیستیم؛ تنها یک سوم تورم مربوط به 
حوزه مسکن است و اگر می خواهیم تورم را کنترل کنیم باید تولید مسکن در 
کشور را افزایش دهیم و این افزایش باید از طریق آورده های مردمی و تسهیلات 

بانکی تامین کنیم.
وی اشاره کرد: بانک ها تمایل زیادی نسبت به پرداخت تسهیلات طرح نهضت 
ملی مسکن ندارند؛ با وجود این اختلاف نظرها طی چند ماه اخیر تسهیلات 
مسکن را از ۳۵0 میلیون به ۵۵0 میلیون افزایش دادیم و همچنین سود این 

تسهیلات را از ۲۳ درصد به ۱۸ درصد کاهش دادیم.
ساخت واحدهای مسکونی در قم سرعت خوبی دارد 

وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه ساخت واحدهای مسکونی در قم سرعت 
خوبی دارد، بیان کرد: برنامه ما این است که در هر فصل در استان ها شاهد 
افتتاح واحدهای مسکونی طرح نهضت ملی مسکن باشیم؛ امروز در استان قم 

موفق به افتتاح هزار و ۴0 واحد مسکونی شدیم.
وی افزود: سایر پروژه های دیگر نیز سرعت خوبی دارد. برای مثال سایت ۵۶0 
هکتاری که فروردین ماه سال جاری به استان الحاق شد ظرف این ۶ ماه اخیر 
رشد و پیشرفت خوبی داشته است. ما در گذشته هم اعلام کرده ایم در صورتی 
که زمین تامین شود هیچ مشکل و محدودیتی در ارقام ساخت مسکن نخواهیم 

داشت.
وزیر راه و شهرسازی با اشاره به اینکه اهدای زمین های روستایی از برنامه های 
دولت سیزدهم است، خاطرنشان کرد: ۳۵0 هزار قطعه زمین تا به امروز در کشور 
به همت دولت سیزدهم واگذار شده است و ۵ هزار قطعه زمین روستایی نیز تا 

پایان سال جاری به مردم تحویل داده خواهد شد.
عملیات اجرایی پروژه فرودگاه قم هرچه سریع تر آغاز شود

بذرپاش درخصوص فرودگاه قم گفت: مجوز ساخت فرودگاه قم صادر شده 
است و ما موافق این پروژه هستیم؛ همچنین سازمان هواپیمایی نیز روز گذشته 

موافقت نهایی خود را به صورت کتبی و قانونی اعلام کردند.
وی افزود: عملیات اجرایی این پروژه باید هرچه سریع تر آغاز شود و از منطقه 
با سازمان  ویژه اقتصادی سلفچگان می خواهیم در سریع ترین زمان ممکن 

هواپیمایی جلسه ای برگزار کرده و کار را قطعی کنند.
مدیران قم تکلیف مونوریل را مشخص و تصمیم قاطع بگیرند

وزیر راه و شهرسازی در خصوص نظر دولت سیزدهم نسبت به منوریل گفت: 
هر تصمیمی که مدیریت استان درخصوص منوریل بگیرد ما در مجموعه دولت 
موافق آن خواهیم بود؛  مجموعه دولت مشکلی با تکمیل منوریل  ندارد و از 

استاندار قم می خواهیم با نظر کارشناسی این پروژه را تعیین تکلیف کند.
با  می خواهیم  استان  مدیریت  از  شد  گرفته  تصمیمی  هر  گفت:  بذرپاش 
شجاعت تصمیم را عملیاتی کند و ما هم به عنوان هیات دولت، همراه و حامی 

استاندار قم در این پروژه خواهیم بود.
آغاز عملیات اجرایی ساخت ۵ هزار یک طبقه

 حیاط دار در سایت طایقان
همچنین صبح روزدوشنبه با حضور مهرداد بذرپاش وزیر راه و شهرسازی و سید 
محمد آقامیری استاندار قم عملیات اجرایی ساخت ۵ هزار واحد نهضت ملی یک 

طبقه حیاط دار در سایت طایقان آغاز شد.
سرپرست اداره کل راه و شهرسازی استان قم در مراسم آغاز عملیات اجرایی 
ساخت ۵هزار واحد ویلایی در سایت طایقان، اظهار کرد: این مجموعه بر پایه و 

محور مراکز مذهبی و به خصوص مساجد طراحی شده است.
حسین زنجیرانی فراهانی ظهر امروز در مراسم آغاز عملیات اجرایی ساخت 
واحدهای ویلایی در سایت طایقان قم، اظهار کرد: سایت طایقان قم بر پایه و 

محور مراکز مذهبی و به خصوص مساجد طراحی شده است.
وی با بیان اینکه فضاهای تجاری متعددی در شهر طایقان دیده شده است، 
به مسئله  تامین مسکن در سایت طایقان قم توجه خاصی  بر  افزود: علاوه 

خودکفایی اقتصادی و سلسله مراتب دسترسی شده است.
زنجیرانی در ادامه عنوان کرد: در استان قم حدود ۱۵0 هزار نفر در طرح 
نهضت ملی مسکن ثبت نام کرده اند که از این بین حدود ۸0 هزار نفر واجد 
شرایط هستند. وی خاطرنشان کرد: تاکنون ۴0 هزار متقاضی طرح نهضت ملی 
مسکن به پروژه ها متصل شده اند، در استان قم حدود ۱0 سایت احداث مسکن 
درحال آماده سازی است. وی تصریح کرد: همچنین در سایت شهرک پرنیان قم 
واحدهای ویلایی براساس معماری ایرانی اسلامی ساخته و در اختیار مردم عزیز 

قم قرار گرفته خواهد شد.
سرپرست اداره کل راه و شهرسازی قم گفت: متراژ خانه های یک طبقه سایت 

طایقان ۱۸0 متر مربع خواهد بود.


